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مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم خبرداد:

آغاز طرح ضربتی جمع آوری و 
ساماندهی متکدیان و کودکان کار 

انتقاد معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران از برخی کم  کاری ها؛

 هنوز یک فیلم درجه یک از امام زمان)عج( نداریم

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم 
و  متکدیان  ساماندهی  و  جمع آوری  ضربتی  طرح  آغاز  از 

کودکان کار از سطح شهر از اول خردادماه در قم خبر داد.
احمدرضا شفیعی در نشست مشترک با مسئولین یگان 
مقدس  شهر  کرد:  اظهار  شهرداری   اجرایی  و  انتظامی 

از  به لحاظ موقعیت خاص مذهبی و جغرافیایی خود  قم 
جایگاه ویژه ای در بین کلان شهر برخوردار بوده و ضرورت 
مطلوب  خدمات  ارائه  جهت  در  مؤثر  و  دقیق  برنامه ریزی 
به زائرین و مجاورین شهر کریمه اهل بیت حضرت فاطمه 
معصومه )س( بخصوص در بحث کاهش تخلفات شهری 

8

8

رئیس کمیسیون فرهنگی، اجتماعی شورای اسلامی شهر قم :

مدیریت شهری به تنهایی نمی تواند 
مشکلات فرهنگی را برطرف نماید
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دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان قم خبرداد:

دستگیری متهمان سرقت از طلافروشی خیابان شهید بهشتی

اسلامی  شورای  اجتماعی  فرهنگی،  کمیسیون  رئیس 
شهر قم گفت: یکی از بخش های مدنظر در این موضوعات 
شهری  مدیریت  که  است  فرهنگی  مشکلات  جاری، 
به تنهایی امکان رفع آن را ندارد. مصطفی ملایی در جلسه 

کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم، 
با اشاره به سخنان رهبر معظم انقلاب در خصوص جایگاه 
قم در کشور اظهار داشت: “قم مذهبی ترین شهر کشور 
و پایگاه و خاستگاه بزرگترین انقلاب دوران معاصر است”؛ 

شهروندان  ازهرگونه کمک به متکدیان خیابانی جداً خودداری کنند 

  

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم گفت: تولید بیش از ۳۵۶ هزار نسخه 
الکترونیک در ماه و بیش از ۱۱ هزار نسخه بطور میانگین در روز، توسط مراکز 
طرف قرارداد تامین اجتماعی قم گام مهمی به سوی تامین اجتماعی هوشمند 
است.  سید مهدی محصل روز دوشنبه در این زمینه افزود: یکی از گام های موثر 
به سوی سازمان تامین اجتماعی هوشمند، اجرای طرح نسخه الکترونیک بود 
که با تلاش های فراوان و مشارکت بسیار خوب مراکز طرف قرارداد، بیش از ۹۸ 
درصد نسخ به شکل الکترونیک تولید می شود. وی اضافه کرد: بر اساس برنامه و 

 فرماندار قم در بازدید از پروژه های تقاطع غیرهمسطح میدان نماز و پل مکانیزه و 
جایگاه سوخت بلوار جمهوری اسلامی نسبت به تسریع در عملیات عمرانی و رفع 
نارضایتی های شهروندان تاکید کرد.  به گزارش ایرنا، عباس ذاکریان عصر دوشنبه 
در حاشیه بازدید از چند پروژه شهری در گفت وگویی با اشاره به تشدید ترافیک 
در محدوده میدان نماز به دلیل عملیات عمرانی و انحراف ترافیک و نارضایتی 
شهروندان، بیان کرد: جابجایی تاسیسات این پروژه مانند فیبرنوری، آب، برق، گاز 
و غیره به دلیل ابعاد و گستردگی طرح اقدام دشوار و بزرگی است. فرماندار قم 

مدیردرمان تامین اجتماعی استان قم خبرداد:
تولید روزانه بیش از ۱۱ هزار نسخه الکترونیک  

فرماندار قم تاکید کرد :
ضرورت تسریع در تکمیل تقاطع غیرهمسطح میدان نماز
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رئیس قوه قضائیه تاکید کرد:
درباره قیمت و کیفیت خودروهای 

داخلی تعیین تکلیف شود 
قضــا  دســتگاه  رئیــس 
گفــت: ضــرورت دارد درباره 
افزایــش  و  قیمــت  کاهــش 
کیفیت خودروهــای داخلی 
تعییــن تکلیــف شــود چــرا 
کــه بیــش از ۶ مــاه از وعــده 
داده شــده گذشــته اســت. 
حجت الاســلام والمسلمین 
2محســنی اژه ای، در جریــان 

دادستان کل کشور:
مردم باید مرتب در جریان روند 

اصلاحات اقتصادی قراربگیرند

2 2

اسماعیل گرامی مقدم :
آینده با رویدادهای جدید با 

محوریت مردم خواهد آمد
دادســتان کل کشــور بــه اجرای 
طرح اصلاحات اقتصــادی دولت 
اشــاره کــرد و گفت: مــردم را باید 
بصورت مرتب در جریان اقدامات و 
روند انجام این کار قرار داد.  حجت 
با  الاسلام محمدجعفر منتظری، 
اشــاره به التهابات بوجود آمده در 
بازار پس از اجرای طرح اصلاحات 
اقتصادی دولت، اظهارکرد: باتوجه 

 قائم مقــام دبیرکل حزب اعتماد 
ملــی گفت: چــه بخواهیــم و چه 
بــا رویدادهای  آینــده  نخواهیــم، 
جدید بــا محوریت مــردم خواهد 
آمد. اما نتایج آن به هیچ وجه قابل 
پیش بینی نیســت. ممکن اســت 
مردم برخی رویدادها را به شکلی 
رقم بزننــد که نتایــج آن برخلاف 
اســماعیل  باشــد  پیش بینی هــا  7

چرا دائماً در صنعت خودرو 
عقب هستیم؟ 

 مسئله صنعت خودرو، مسئله دیروز و امروز نیست. 
چندین دهه است که با آن سروکار داریم. اولین نکته ای 

که لازم است در این شرایط بگویم این است که ما نمی توانیم یک نسخه ساده و 
کوتاه مدت برای صنعت خودرو تعریف کنیم.

وقتی چنین مسئله ای با این چنین ابعاد و پیچیدگی هایی وجود دارد، نشان می دهد 
موضوع ریشه دار بوده و باید ایرادات را در ساختارهای نظام تصمیم گیری بررسی کرد و 

ضمن شناخت مشکلات، راهکارهای لازم را برای حل موضوعات اعلام کرد.
سه سطح برای مسائل خودرو و مشکلات آن وجود دارد ،در گام نخست این مسئله 
مطرح می شود که باید خودروی خوب تولید شود اما الزامات تولید محصول با کیفیت 
چیست؟ در پاسخ می گویند وجود فساد در صنعت عاملی شده که تولید خودروی با 
کیفیت صورت نگیرد. در پاسخ به این موضوع هم می گویند خیلی ساده است آدم های 
فاسد را کنار گذاشته و مدیران کارآمد را جایگزین آنها می کنیم. اما اگر این قدر ساده 
هست چرا اصلاحات صورت نمی گیرد؟ ما در صنعت خودرو مدیران مختلفی داشتیم 
از نظامی و غیر نظامی گرفته تا مدیر انقلابی و غیرانقلابی اما چرا مسئله حل نشده 

است؟
من سه سطح اساسی را برای شکل دادن به نظام انگیزشی یک مدیر متصور هستم؛ 
سطح اول ساختار سیاسی نظام تصمیم گیری عرصه خودرو است. به عبارتی ما سه قوه 
داریم و در ذیل این سه قوه دستگاه های مختلفی شکل گرفته است. مسئله مهم این 
است چینش این نظام تصمیم گیری که مرتبط با صنعت خودرو هست، آیا این امکان را 

فراهم آورده که در داخل آن یک برنامه توسعه صنعتی شکل بگیرد!
ما یک نهاد به نام شورای رقابت را متولی تعیین قیمت خودرو کردیم. فلسفه قانونی هم 
این بود در نقاطی که انحصار وجود دارد باید ورود پیدا کرده و به نحوی قیمت گذاری ها 

انجام شود که عواید ناشی از انحصار و عواید ناشی از تبعیض برطرف گردد.
ما عملًا آمدیم واردات را محدود کردیم که خودروسازان در یک فضای تبعیض آمیزی 
سود کسب کنند. در طرف مقابل شورای رقابت هم ایجاد کردیم که عواید ناشی از 
تبعیض را برطرف نماید. در نهایت چه شد؟ اگر نقشه نظام تصمیم گیری صنعت 
خودروسازی را نگاه کنید این نقشه پر از تزاحمات دستگاه های مختلف است. ما 
عرصه خودرو را از وزارت صنعت طلب می کنیم اما وقتی به حوزه های تصمیم گیری 
نگاه می کنیم می بینیم بسیاری از حوزه های تصمیم گیری اصلًا ذیل نظارت وزارت 

صنعت نیستند.
مسئله دیگر نوع رابطه حاکمیت با صنعت خودرو است. ببینید صنعت خودرو 
از ابتدای انقلاب که ملی اعلام شد، به شکل بلادرنگ با دولت ارتباط داشت و هر 
سطحی از دخالت از سمت حاکمیت بر صنعت خودرو هم مشروع تلقی می شود. این 
امر عاملی است که هر نقطه حاکمیت به لحاظ منافع سیاسی بر صنعت خودرو اثر 
بگذارد. به عنوان نمونه قرارداد برجام امضا شد و در کنار آن یک قرارداد خودرویی هم 
امضا می شود. فارغ از اینکه بررسی شود این قرارداد به نفع اقتصاد یا بنگاه است یا 

خیر!
در دور جدید تحریم ها، جمع بندی دولت این بود که فعلًا باید قیمت ها را سرکوب 
کرد. اصلًا معماری صنعت، معماری لجستیک برای صنعت خودرو نیست. ما یک سری 
هزینه های ساختاری داریم که واقعاً در ید مدیر بنگاه هم نیست. این هزینه های ساختاری 
در ابعاد مختلف این صنعت از قطعه تا فروش خودرو وجود دارد. در لایه دوم، مشکلات 
صنعت خودرو را باید تصمیماتی دانست که از همین نظام تصمیم گیری اتخاذ می شود. به 
عنوان نمونه مدیر می گوید در مقاطعی نگه داشتن خودرو در خط بیشترین سود اقتصادی 

را دارد در حالی که فقط روی یک سکه دیده شده و به عواقب آن توجهی نمی شود.
خودرویی است که از سال 69 به خط تولید آمده و تا سال 99 در خط می ماند. 
نشان می دهد که اراده ای در تغییر آن وجود ندارد. یا تصور می شود بالا بردن میزان 
داخلی سازی از حدی اقتصادی نیست یا طراحی پلتفرم اقتصادی نیست. جایگزینی 
قطعات با قطعات باکیفیت اقتصادی نیست. می خواهم بگویم مجموعه تصمیماتی که 
از این نظام تصمیم گیری گرفته می شود اصلًا به نفع صنعت نیست. کاهش کیفیت، 
نگه داشتن خودرو در خط تولید، عدم طراحی پلتفرم، عدم طراحی مدل های جدید و 

عدم استفاده از فناوری روز، اینها به سود خودروساز است.
ما برای حل مشکلات صنعت خودرو راه حل های کوتاه نداریم، راه حل های ساده 
نداریم، صرفاً با یک کار مثل تغییر قیمت بهبودهای اساسی حاصل نخواهد شد. تا 
زمانی که این عرصه تغییر نکند این اکوسیستم تغییر نکند نمی شود انتظار بزرگ و 
بلندی داشت و هر تصمیمی که بخواهد ما را به سمت نقطه مطلوب رهنمون کند حتماً 
باید از رهگذر تغییر در این سه سطح بگذرد. اصلًا یکی از دلایلی که ما امکان پیشبرد 
بلندمدت یک برنامه را نداریم همین است که اصلًا جایی نیست این تصمیمات بتواند 

با همدیگر جمع شوند تا هم راستا شوند.
مدیر گروه صنعت اندیشکده امیرکبیر

میلاد بیگی*

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم مطرح کرد :

مشارکت دانش بنیان ها در حفاظت
 و بهره برداری از منابع طبیعی 

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم از برگزاری نشست هم اندیشی با حضور 
مدیران شرکت های دانش بنیان خبرداد و گفت: در این نشست پیرامون استفاده از ابتکارها و 
ایده های علمی برای حفظ، احیا، توسعه و بهره برداری از منابع طبیعی و آبخیزداری مباحث 

مطلوبی مطرح شد. 
محمد شعاعی ، با اشاره به برگزاری نشست هم اندیشی با حضور مدیران شرکت های 
دانش بنیان استان قم اظهار کرد: شیوه مشارکت این شرکت ها در عرصه سیاست های منابع 

طبیعی طی این نشست مورد گفت وگو قرار گرفت.
وی به اهمیت و نقش شرکت های دانش بنیان در راستای حفظ، احیا، توسعه و بهره برداری 
اشاره کرد و گفت: رویکردهای دانش بنیان در عملیاتی شدن سیاست های منابع طبیعی 

مؤثر است.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم ضمن تقدیر از پارک علم و فناوری و مرکز 
تحقیقات و آموزش کشاورزی منابع طبیعی استان در راستای استفاده از ظرفیت دانش 
بنیان ها در عرصه منابع طبیعی گفت: در استان قم 108 شرکت دانش بنیان داریم که این 
شرکت ها تا به امروز دستاوردهای بسیاری داشته اند و قم در عرصه شرکت های دانش بنیان 

در سطح کشور جایگاه هشتم را به خود اختصاص داده است.
شعاعی بر لزوم استفاده از شرکت های دانش بنیان در راستای پیشگیری از حریق، 
اطفای حریق مراتع و استفاده از فناوری های نوین در راستای رسالت های اداره کل منابع 
طبیعی و آبخیزداری استان تاکید کرد و گفت: شرکت های دانش بنیان در مورد محورهای 
سیاست های 14 در 1401 طرح تداوم، مباحث مختلفی را مطرح کردند که برخی از 
آن ها پیرامون استفاده از اینترنت اشیا، آبیاری هوشمند نهالستان ها، استفاده از پهباد برای 
بذرپاشی مراتع، پیشگیری از حریق، حفاظت از منابع طبیعی و سیستم های ماهواره ای بوده 
است. وی ادامه داد: در نشست هم اندیشی دانش بنیان ها مقرر شد که بازدیدهای آموزشی 
و ترویجی به منظور آشنایی شرکت های دانش بنیان با وظایف منابع طبیعی و بازدید علمی 
و هدفمند از شرکت های دانش بنیان توسط مسئولان اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری 

استان قم انجام شود. 

مدیردرمان تامین اجتماعی استان قم خبرداد:

تولید روزانه بیش از ۱۱ هزار
 نسخه الکترونیک  

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم گفت: تولید بیش از ۳۵6 هزار نسخه الکترونیک در 
ماه و بیش از 11 هزار نسخه بطور میانگین در روز، توسط مراکز طرف قرارداد تامین اجتماعی 

قم گام مهمی به سوی تامین اجتماعی هوشمند است. 
سید مهدی محصل روز دوشنبه در این زمینه افزود: یکی از گام های موثر به سوی سازمان 
تامین اجتماعی هوشمند، اجرای طرح نسخه الکترونیک بود که با تلاش های فراوان و 
مشارکت بسیار خوب مراکز طرف قرارداد، بیش از 98 درصد نسخ به شکل الکترونیک تولید 

می شود.
وی اضافه کرد: بر اساس برنامه و اسناد بالادستی کشور و به منظور بهبود و توزیع عادلانه 
خدمات به مردم در بخش درمان از جمله نسخه نویسی الکترونیک، الکترونیکی شدن 
درخواست از کار افتادگی و نوبت دهی الکترونیک مراکز درمانی، تایید اینترنتی دارو و 

پاراکلینیک در راستای خدمت شایسته به بیمه شدگان است.
وی هوشمندسازی سازمان تامین اجتماعی را منجر به افزایش رضایتمندی، کیفیت و اثر 
بخش نمودن عملکرد بیان کرد و گفت: سازمان ها منابع نامحدود ندارند و برای انجام بهتر 
تکالیف و تعهدات قانونی می توان با تصمیم های جدید و اصلاح چگونگی ارائه خدمت به ویژه 

در حوزه درمان هزینه ها را کاهش و از منابع بیمه شدگان به عنوان حق الناس مراقبت کرد.
محصل با اشاره به این که منابع سازمان حق الناس است، افزود: کیفیت در ارائه خدمت 
درمانی با توجه به این که با جان بیمار در ارتباط است از جایگاه ویژه ای برخوردار است، لذا 

پایش مستمر شاخص های کیفی و درست هزینه کردن بسیار با اهمیت است.
وی با اشاره به خدمات سازمان در بخش درمان مستقیم و غیرمستقیم که از حق بیمه 
شدگان تامین می شود، گفت :تشکیل پرونده برای بیش از ۷۷0 نفر برای دریافت خدمات 
ناباروری افراد تحت پوشش بیمه و همچنین پرداخت هزینه های کامل بستری بیش از ۵۷4 
نفر از افراد بالای 6۵ سال تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی در مراکز دانشگاهی از اقدامات 

موثر در راستای راهبردهای کلان درمانی تامین اجتماعی کشور است.

وزیر علوم در دیداربا مسئولان دانشگاه های قم خواستارشد: 

تامین زیرساخت های علمی
 آموزشی و تحقیقاتی قم 

حلقه های ارتباط حوزه و دانشگاه نزدیک تر شود
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ریل گذاری جدید در مناسبات 
ایران و جمهوری آذربایجان

اف  مصطفی  شاهین  اردیبهشت،  پایانی  روزهای 
مشترک  کمیسیون  رئیس  و  وزیر  نخست  معاون 

اقتصادی ایران و جمهوری آذربایجان، در سفربه تهران با رئیس جمهور، رئیس 
ستاد کل نیروهای مسلح و وزرای امورخارجه، نیرو، نفت و راه و شهرسازی دیدار 

و تبادل نظر کرد.
انجام این سفر نماد اراده سیاسی مقامات ارشد دوکشور برای تقویت مناسبات و 
همچنین سطح بالای اعتماد میان طرفین بود. در این سفر شاهین مصطفی اف 
و علی اکبر محرابیان وزیر نیرو برای ادامه پروژه های برق رسانی و اجرای کارهای 
مربوط به انتقال برق به منطقه اقتصادی زنگه زور شرقی و جمهوری خودمختار 
نخجوان از طریق خاک ایران، به تفاهم رسیدند. تکمیل ساخت و بهره برداری از 
نیروگاه های برق آبی خداآفرین و قیز قلعه سی و نیروگاه های برق آبی در رودخانه 
ارس نیز در زمره توافقات طرفین بود. نکته مهم اینکه مقرر شد برق تولید شده در 
قره باغ- شهر آزاد شده جمهوری آذربایجان - از طریق ایران به نخجوان، ترکیه 
و کشورهای اروپایی صادر شود. انتظار می رود در آینده شرکت های ایرانی در 
ساخت نیروگاه های قره باغ و همچنین در ساخت مجتمع آموزشی و بیمارستان 

در قره باغ مشارکت داشته باشند.
در دیدار شاهین مصطفی اف با جواد اوجی وزیر نفت، طرفین از همکاری های 
فیمابین بخصوص اجرای موفقیت آمیز پروژه انتقال و تبادل گاز ترکمنستان از 
طریق خاک ایران به آذربایجان و توسعه همکاری ها در بخش نفت و گاز رضایت 
داشتند. به همین علت، قرار شد در آینده نزدیک قراردادهای جدیدی در زمینه 
توسعه میادین نفت و گاز در دریای خزر امضا شود. اقدامات مقدماتی در این زمینه 

انجام شده و هیئت های کارشناسی دو کشور در حال ادامه مذاکرات هستند.
در نشست مشترک مقام آذربایجانی با رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی نیز 
درباره همکاری در حوزه های حمل و نقل و ترانزیت، صنعت، تجارت، سرمایه 
گذاری و توسعه همکاری های چندجانبه مذاکره شد. توافق درمورد تسریع در 
اجرای مفاد یادداشت تفاهم برای ایجاد ارتباطات جدید بین منطقه اقتصادی 
زنگه زور شرقی در آذربایجان و جمهوری خودمختار نخجوان از طریق خاک ایران 
و تکمیل ساخت پل ها در مدت یک سال نیز اتفاق مهم این نشست بود. علاوه 
بر این، قرار شد ساخت پل جدید خودرویی و عابر پیاده، بر روی رودخانه مرزی 
آستاراچای و همچنین احداث پایانه بار در شهر آستارای ایران، تا پایان سال جاری 
به اتمام برسد. پروژه بعدی احداث راه آهن پارس آباد-ایمیشلی خواهد بود. 
طرفین درباره مشارکت شرکت های ایرانی در بازسازی مناطق آزاد شده آذربایجان 

و اقدامات انجام شده در این زمینه نیز به طور مفصل گفتگو کردند.
افتتاح و بهره برداری از دو مرز جدید بین ایران و جمهوری آذربایجان در مناطق 
خداآفرین و پارس آباد نیز رویداد مهمی است که مورد توافق قرار گرفت که در 
صورت انجام، تاثیر مثبتی بر افزایش مبادلات تجاری خواهد داشت. در حال 
حاضر چهار مرز در سرحدات آستارا، جلفا، بیله سوار و پلدشت فعال است و تردد 
مسافر و خودرو از این مرزها انجام می شود. بر اساس آمار منتشره حجم مبادلات 
تجاری دو کشور در سال گذشته سی درصد، در سال جاری بیست درصد و حمل 
و نقل جاده ای نیز هفتاد درصد افزایش یافته است. حجم مبادلات تجاری ایران 
و آذربایجان در سال 2021 بالغ بر 440 میلیون و 810 هزار دلار بود که میزان 
صادرات آذربایجان به ایران 4۳ میلیون و 28۷ هزار دلار و واردات از ایران نیز ۳9۷ 

میلیون و ۵2۳ هزار دلار بوده است.
به گفته حسین امیرعبداللهیان وزیر امورخارجه در دیدار با شاهین مصطفی اف، 
ماهیت فشرده سفرهای متقابل مقامات عالی رتبه نشان از پیشرفت روابط ایران و 

آذربایجان دارد.
دیدار معاون نخست وزیر جمهوری آذربایجان با سردار سرلشکر پاسدار محمد 
باقری ، رئیس ستاد کل نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران نیز نشانگر اعتماد 
طرفین به یکدیگر برای تقویت مناسبات دفاعی و امنیتی بود. در این دیدار مسائل 
منطقه ای و چشم انداز همکاری های راهبردی و نظامی بین دو کشور مورد بررسی 
قرار گرفت. رئیس ستاد کل نیروهای مسلح ضمن ابراز خرسندی از آزادسازی 
اراضی آذربایجان گفت: ایران همواره علاقمند به توسعه روابط با آذربایجان است.

در مجموع، رویکرد دولت سیزدهم مبتنی بر اولویت دادن به تقویت روابط با 
همسایگان، فرصت ارزشمندی برای تداوم تحولات مثبت در روابط تهران- باکو 
ایجاد کرده و ریل گذاری جدید، می تواند منافع ملت های ایران و جمهوری 
آذربایجان را بخصوص در حوزه اقتصادی تامین کند. آقای شاهین مصطفی اف 
نیز مورد اعتماد رئیس جمهور آذربایجان و فردی علاقمند و باانگیزه برای ایجاد 
پیشرفت در مناسبات دو کشوراست و از این بابت می توان به اجرای توافقات 

فیمابین امیدوار بود.
همانند  است  ممکن  باکو،  و  تهران  مناسبات  در  مثبت  تحولات  به  توجه  با 
گذشته، برخی عوامل فرامنطقه ای، قومگرایان ورشکسته و رسانه های وابسته 
به آنان، اقداماتی را بخصوص در فضای مجازی برای تخریب مناسبات دوستانه 
دو ملت، صورت دهند. انتظار است مسئولین ایران و جمهوری آذربایجان که به 
خوبی عوامل مخرب را می شناسند با درک حساسیت های یکدیگر و مراقبت از 
پیشرفت های حاصل شده در روابط فیمابین، مسیر توسعه مناسبات راهبردی را 

هموار سازند.

آیت الله اعرافی:

کنگره شهدای روحانی گامی بلند
 در جهت جهاد تببین باشد

مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور گفت: کنگره شهدای روحانی باید گامی 
بلند در راستای جهاد تبیین باشد وجلب اعتماد نسل جدید به گذشته انقلاب 

اسلامی و دستاوردهای آن باید مورد توجه قرار گیرد.
آیت الله علیرضا اعرافی عصر یکشنبه در دیدار جمعی از اعضای ستاد کنگره 
ملی 4 هزار شهید روحانی اظهار داشت: باید تلاش شود تا پیام شهدا به جامعه 

و نسل جوان منتقل شود که برپایی این کنگره نقش مؤثری در این زمینه دارد.
مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور عنوان داشت: برگزاری کنگره ملی شهدای 
روحانی همچنین باید در راستای تربیت اجتماعی، سیاسی و انقلابی جامعه مؤثر 
باشد. وی ابراز داشت: وجود رویکرد اجتماعی و انقلابی در متون آموزشی و تربیتی 
حوزه و مدارس علمیه ضروری است و می بایست محصول این کنگره در این راستا 
مورد استفاده قرار می گیرد. آیت الله اعرافی افزود: این کنگره می بایست گامی 
بلند در راستای جهاد تبیین باشد؛ از این جهت که در واقع جلب اعتماد نسل 
جدید به گذشته انقلاب اسلامی و دستاوردهای آن باید مورد توجه باشد و از طرفی 

باید تلاش شود تا امید در جامعه افزایش یابد.
 

آیت الله حسینی بوشهری:

روحانیت همواره در برابر توطئه های 
دشمنان ایستاده است

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: روحانیون در هر زمانی که نیاز بود 
در برابر دشمنان ایستادگی کردند و با توطئه های آنان به مقابله بر خاستند.

آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری عصر یکشنبه در دیدار اعضای کنگره 
4000 شهید روحانی اظهار داشت: روحانیت در در طول تاریخ اسلام همواره 

نقش مؤثر و راهبری در جامعه برعهده داشتند.
رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: پیروی از سیره پیامبر اسلام و 
همچنین اهل بیت عصمت و طهارت )ع( و نیز حرکت در مسیر مقتضیات زمان 

برای روحانیون همواره در طول تاریخ مهم بوده است.
وی با بیان اینکه نقش هدایتگری از جمله مسائل مهم و مأموریت های اساسی 
روحانیت در طول تاریخ بوده است افزود: روحانیت همواره در غم و شادی مردم 
شریک بوده است و در حقیقت جنس روحانیت همانند انبیا الهی از خود مردم 

است.

اخبار

معاون رییس جمهور:

بی عدالتی در پرداخت ها کارمندان 
را آزرده می کند

معاون رییس جمهور و رییس سازمان اداری و استخدامی گفت: تورم و بی عدالتی در 
پرداخت ها و تفاوت ها در این زمینه، کارمندان و البته همه مردم را آزار می دهد. 

میثم لطیفی روز دوشنبه در شورای اداری و راهبری توسعه مدیریت استان زنجان افزود: 
البته در حکم کارگزینی کارمندان خیلی تفاوت بین دستگاههای اجرایی نداریم، ولی 
مشکل در موضوع خارج حکم ها است، در این خصوص دستگاه هایی که برخوردار 

هستند، پرداختی های بیشتری به کارکنان خود دارند.
وی به راه اندازی سامانه حقوق و مزایای کارکنان دولت در کشور اشاره کرد و اظهار 
داشت: این سامانه برای این است که ابتدای کار بدانیم چه وضعیتی بر پرداختی های 

دستگاه های اجرایی حاکم است.
لطیفی به اختصاص شناسه یکتا برای همه کارکنان بر اساس قانون بودجه امسال خبر 
داد و افزود: این در واقع یک حساب مجازی است که میزان پرداختی ها به همه حساب 

های بانکی افراد از طریق آن قابل رصد است.
وی خاطرنشان کرد: برای ساماندهی پرداخت حقوق و مزایای کارکنان دولت یک بخش 
مربوط به بحث نظارت است و یک بخش هم مربوط به الگوهای پرداخت است که باید در 

این خصوص هم تدبیرهایی داشته باشیم.
معاون رییس جمهور و رییس سازمان اداری و استخدامی در بخش دیگری از سخنان 
خود با بیان اینکه شعار دولت سیزدهم، دولت مردمی است، افزود: الگوی حکمرانی ما 

بروکرات زده است و باید این الگو را عوض و نقش مردم را در اداره امور پررنگ کنیم.
لطیفی با بیان اینکه باید به سمت الگوی اسلامی – ایرانی خودمان برویم، اظهار داشت: 
عدالت محوری، بهره وری و رشد و جلب رضایت عامه و مردم پایه بودن از مولفه های 

الگوی حکمرانی ایرانی – اسلامی است.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به ضرورت تلاش برای تحقق دولت هوشمند 
و حکمرانی الکترونیک تاکید کرد و افزود: حکمرانی بدون داده ها و اطلاعات دقیق و 

شفاف، ممکن نیست ولی الگوهای ما همچنان سنتی است.
معاون رییس جمهور و رییس سازمان اداری و استخدامی با بیان اینکه در دولت دنبال 
جذب نخبگان در دستگاههای اجرایی هستیم، افزود: گریزی از بهره گیری از نیروهای 

نخبه انقلابی در دستگاههای اجرایی نداریم.
لطیفی گفت: همچنین دنبال جابجایی بین دستگاهی کارکنان برای تامین نیروی 
انسانی در بخش های مختلف هستیم و زمینه این موضوع از طریق سامانه »کارمند 
ایران« برای اعلام نیاز و مازاد بر نیاز نیروی انسانی برای دستگاههای اجرایی فراهم 
شده است. وی خاطرنشان کرد: تصمیم گیری در خصوص نیروی انسانی دستگاههای 
اجرایی تابع پیش بینی و آینده پژوهی نیز هست و افق چند سال آینده را باید در تامین 

نیروی انسانی مد نظر داشته باشیم.
 

سردار فدوی:

 دشمن عاجز از پیروزی مقابل
 انقلاب اسلامی است

جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره به شهادت مدافع حرم 
شهید حسن صیاد خدایی گفت: دشمن عاجز از پیروزی مقابل انقلاب اسلامی است. 

سردار علی فدوی روز دوشنبه در آیین افتتاح کارگاه متمرکز قطعات بتنی شهدای حاج 
عمران و پروژه های محرومیت زدایی بسیج سازندگی در خرم آباد اظهار کرد: جبهه حق 
پس از پیروزی انقلاب توسط امام خمینی )ره( برپا شد آمریکا و هم پیمانانش اقدامات 

خود را علیه انقلاب آغاز کردند.
با انقلاب اسلامی مبارزه کردند اما حتی یک پیروزی  وی گفت: سالهای طولانی 

نتوانستد به دست آورند چرا که این جبهه حق است و خدا از آن پشتیبانی می کند.
وی افزود: زمانی که متوجه شدن نمی توانند اقدامات خود را علیه ایران انجام دهند 
دست به ترور زدند و به روش های مذبوحانه اقدام به شهادت پاسداران و سربازان اسلام 
می کنند. وی بیان کرد: هدف اصلی یک پاسدار شهادت است و کسی که سالها در این 
راه قدم برداشته شهید شدن برای آن مطلوب می باشد، بد به حال کسانی که با شهادت 

یک فرد وعده جهنم نصیب آن می شود.
سردار فدوی در ادامه با اشاره به اقدامات بسیج سازندگی سپاه گفت: یکی از اصلی 
ترین اهداف سپاه برطرف کردن نیاز مردم و اجرای طرح های نیمه تمام می باشد که با 

اقدامات جهادی همراه است.
وی افزود: ایجاد یک ششم کانال های آبرسانی در این مدت توسط سپاه لرستان به 

صورت جهادی با کمترین هزینه انجام شده است.
وی بیان کرد: اکنون آبرسانی به 12۵ روستا در لرستان به سپاه واگذار شده و پیش بینی 
می شود به ۳00 روستا افزایش یابد، جای تعجب دارد که در لرستان با وجود منابع آبی 

بیشمار چرا این تعداد از نعمت آب آشامیدنی سالم بی بهره مانده اند.
وی اظهار کرد: پیش بینی می شود استان های زیر 100 روستا تا پایان تابستان و 
استان های زیر ۳00 روستا تا پایان امسال مبلغ می شوند و امیدواریم تمام روستاها از 

نعمت آب آشامیدنی سالم بهره مند شوند.
سردار فدوی گفت: طبق برنامه ریزی و هماهنگی با وزارت نیرو آبرسانی به پیش از 1۷ 
هزار روستا در کشور توسط بسیج سازندگی سپاه پاسداران در دستور کار قرار خواهد 

گرفت.

دادستان کل کشور:

مردم باید مرتب در جریان روند 
اصلاحات اقتصادی قراربگیرند

دادستان کل کشور به اجرای طرح اصلاحات اقتصادی دولت اشاره کرد و گفت: مردم 
را باید بصورت مرتب در جریان اقدامات و روند انجام این کار قرار داد. 

حجت الاسلام محمدجعفر منتظری، با اشاره به التهابات بوجود آمده در بازار پس از 
اجرای طرح اصلاحات اقتصادی دولت، اظهارکرد: باتوجه به اینکه دولت دست به یک 
جراحی بزرگ برای اقتصاد کشور زده، بنابراین پس لرزه ها و تکانه هایی هم خواهد داشت 

و برخی نوسانات و التهابات بوجود آمده در بازار هم طبیعی است.
وی ادامه داد: باید بتوانیم با مدیریت جامع و کامل این تکانه ها را به حداقل برسانیم 
و با کار کارشناسی مشکلات بوجود آمده ناشی از این اصلاحات که طبیعی هم هست 

را به حداقل رساند.
دادستان کل کشور اضافه کرد: دولت و کارشناسان اقتصادی باید بصورت مرتب مردم 
را در جریان روند کارهای صورت گرفته قرار دهند، چراکه این امر باعث همراهی آنان 

خواهد شد.
وی یادآورشد: از طرف دیگر فعالین اقتصادی و افرادی که در حوزه تامین مایحتاج و 
نیازهای مردم کار می کنند نیز باید همکاری لازم را در اجرای این طرح داشته باشند و 
در این شرایط به حداقل سود اکتفا کنند تا بتوانند کمکی به دولت و مردم کرده باشند و 

مایحتاج مردم را با قیمت مناسب به دست آنها برسانند.
منتظری با اشاره به برخی احتکارها و سوء استفاده هایی که برخی سودجویان از شرایط 
موجود داشته اند، اظهار کرد: چنانچه کسانی باشند که بخواهند در این شرایط با احتکار 
کالاها برای تامین مایحتاج مردم مشکلات و کمبودی ایجاد کنند، مطمئن باشند که در 
وهله اول خداوند متعال تقاص مردم را از آنها خواهد گرفت و مال مردم به راحتی از گلوی 

اینها پایین نخواهد رفت و در وهله دوم هم دستگاه قضایی با آنها برخورد خواهد داشت.
وی افزود: انتظار و انصاف این است که در این شرایط همه دست به دست هم بدهیم تا 

مردم در رفاه نسبی باشند و مشکلاتشان حل شود.
 

سخنگوی سپاه:

 گروهک های تروریستی به سزای اعمال 
خود خواهند رسید

سخنگوی سپاه با تأکید بر اینکه گروه های تروریستی وابسته به استکبار و صهیونیسم 
جهانی به سزای عمل جنایتکارانه خود خواهند رسید گفت: شهادت سردار خدایی عزم 
پاسداران انقلاب برای دفاع از امنیت، استقلال و منافع ملی و مقابله با دشمنان ملت ایران 

را مستحکم تر می سازد.
سردار سرتیپ دوم پاسدار رمضان شریف در واکنش به جنایت تروریستی عصر روز یک 
شنبه عوامل استکبار و صهیونیسم جهانی، شهادت سردار رشید اسلام صیاد خدایی را به 
محضر رهبر عظیم الشأن انقلاب اسلامی، خانواده معظم و آحاد همرزمان شهید عزیز در 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و جبهه دفاع از حرم اهل بیت )ع( تبریک و تسلیت گفت.

سخنگوی سپاه بیان کرد: این شهید گرانقدر عمر خود را در مجاهدت برای حضور 
در صحنه های نیاز کشور و نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران و صیانت از استقلال 
و امنیت ملت و میهن عزیزمان سپری کرد و سرانجام در اوج مظلومیت هدف کینه اجیر 

شدگان سرویس های اطلاعاتی نظام سلطه و صهیونیسم جهانی قرار گرفت.

رئیس دستگاه قضا گفت: ضرورت دارد درباره 
کاهش قیمت و افزایش کیفیت خودروهای داخلی 
تعیین تکلیف شود چرا که بیش از 6 ماه از وعده 

داده شده گذشته است.
در  اژه ای،  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
ضمن  قضاییه  قوه  عالی  شورای  نشست  جریان 
و  )ع(  صادق  جعفر  امام  شهادت  ایام  تسلیت 
گرامیداشت سالروز آزادسازی خرمشهر، شهادت 
پاسدار سرافراز مدافع حرم شهید صیادخدایی را 
که  همانطور  تاکیدکرد:  و  گفت  وتسلیت  تبریک 
استان  دادگستری  کل  رئیس  و  تهران  دادستان 
چه  هر  باید  داده اند  دستور  و  کرده  ورود  تهران 
سریعتر دستگاه های امنیتی و اطلاعاتی، عوامل 
و افراد جانی چه در این قضیه و چه در قضیه های 
مشابه را شناسایی کنند تا محاکمه و مجازات آن ها 

انجام گیرد.
 مسئولین و غیر مسئولین درباره گرانی ها 

کلی گویی نکنند
طرح  به  اشاره  با  ادامه  در  قضا  دستگاه  رئیس 
و  یارانه  توزیع  نحوه  درخصوص  دولت  اقتصادی 
از جمله  به کلیه مسئولان قضایی  ارز ترجیحی، 
دادستان کل و دادستان های سراسر کشور بار دیگر 
دستور داد که دولت را در اجرای این قانون و تکمیل 

این طرح مساعدت کنند.
غیر  و  مسئولین  گفت:  قضائیه  قوه  رئیس 
مسئولین در مورد گرانی ها و ناهنجاری های بازار 

کلی گویی نکنند.
وی در همین راستا افزود: همگان این مهم را در 
نظر داشته باشند که باید طرح مزبور به نحوی اجرا 
شود که مردم بخصوص دهک های پایین جامعه 
طرح  این  اجرای  در  و  ببینند  را  آسیب  کمترین 

زندگی شان بیش از پیش تحت تأثیر قرار نگیرد.
»امنیت و آرامش مردم باید به طور کامل تأمین 
شود«؛ این دستور مهم قاضی القضات در جریان 
نشست امروز بود؛ رئیس عدلیه در همین راستا به 
دادستان های سراسر کشور دستور داد که شناسایی 
گروهک های  عوامل  و  سازمان یافته  جریان های 
ضدمردم و ضدنظام را از دستگاه های اطلاعاتی و 

امنیتی با جدیت مطالبه کنند.
به  امروز  نشست  ادامه  در  قضاییه  قوه  رئیس 
که  داد  دستور  کشور  کل  بازرسی  سازمان  رئیس 
نحوه اجرای »قانون حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیت« از سوی دستگاه های مسئول را با توجه 
به اهمیت و حساسیت مقوله »جمعیت« با جدیت 
پیگیری و دنبال کند. رئیس دستگاه قضا در همین 

زمینه به تکالیف وزارتخانه هایی نظیر »بهداشت« و 
و سایر دستگاه ها درخصوص  و شهرسازی«  »راه 
تهیه و تدوین آیین نامه ها و دستورالعمل های ناظر 
بر »قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت« در 
بازه های زمانی ۳ تا 6 ماهه اشاره کرد و گفت: حسب 
گزارش واصله از سازمان بازرسی، وزارت بهداشت 
درخصوص  دستورالعمل   4 و  آیین نامه  یک  باید 
قانون مزبور تهیه می کرد که این امر انجام نشده 
است؛ همچنین وزارت راه و شهرسازی نیز مکلف 
به تدوین یک آیین نامه و دستورالعمل هایی در این 
خصوص بود که این مهم نیز صورت نگرفته است؛ 
علاوه بر این ها بیمه و برخی دستگاه های دیگر نیز 

در این زمینه تکالیف داشتند.
وی با تاکید بر اینکه باید اجرای »قانون حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت« با جدیت پیگری شود و 
چنانچه در اجرای آن مشکلات و موانعی وجود دارد 
با مساعدت و هم افزایی مرتفع شود، گفت: سازمان 
بازرسی به دستگاه هایی که در مدت مقرر اقدام به 
تهیه آیین نامه و دستورالعمل های ناظر بر اجرای 
قانون مزبور نکرده اند، تذکر داده است، اما نباید 
به صرف تذکر اکتفا کرد و چنانچه لازم است باید 
موضوع را به دفتر رئیس جمهور و کمیسیون اصل 

90 مجلس هم اعلام کرد.
مقوله »خودرو« از دیگر موضوعات مطرح شده 
نشست  جریان  در  قضا  دستگاه  رئیس  سوی  از 
امروز شورای عالی قوه قضاییه بود؛ رئیس دستگاه 
قضا در همین زمینه با اشاره به اجازه سال گذشته 
قوا«  سران  اقتصادی  هماهنگی  عالی  »شورای 

و  خودرو  قیمت گذاری  مرجع  تغییر  درخصوص 
پیشنهاد  بر  بنا  رقابت«  از »شورای  امر  این  سلب 
وزارت مربوطه، اظهار کرد: وزارت مربوطه در سال 
گذشته اعلام کرد که با تغییر مرجع قیمت گذاری 
و  افزایش  خودرو  تولید  سال،  یک  ظرف  خودرو، 
قیمت آن کاهش می یابد، اما در سال 1400 شاهد 
کاهش تولید خودرو نسبت به سال قبل از آن بودیم؛ 
علی ایحال ضرورت دارد این موضوع با اهتمام ویژه 
دنبال شود چرا که بیش از 6 ماه از وعده داده شده 

گذشته است. 
با دلالان بازار دارو و ارز برخورد قاطع شود

رئیس قوه قضائیه در ادامه با یادآوری این مهم که 
در اقلامی نظیر دارو، تأمین و تخصیص ارز ، صدور 
مجوز واردات و شبکه توزیع بر عهده وزارت بهداشت 
است، عنوان کرد: اگر در شرایط فعلی، دلالی با 
هدف سودجویی یا اغراض دیگر در زمین دشمن 
بازی می کند باید با او برخورد قاطع به عمل آورد؛ 
لذا از دستگاه های اطلاعاتی و دستگاه های مسئول 
مطالبه داریم که چنانچه اطلاعاتی در این زمینه 
درغیراینصورت  ارائه دهند؛  قوه قضاییه  به  دارند 
از بیان مسائل کلی که اذهان عمومی را مشوش 

می کند بپرهیزند.
انتظامی، اطلاعاتی  از دستگاه های  افزود:  وی 
که  داریم  را  مطالبه  این  دولت  خودِ  و  امنیتی  و 
اطلاعات شبکه هایی که در تربیون های مختلف به 
نام شبکه فساد ،مافیایی و سودجویان اقلام از جمله 
دارو معرفی می شوند، اعلام شوند تا پیگیری ها و 

اقدامات قانونی در قبال آنها انجام گیرد.

رئیس قوه قضائیه تاکید کرد:

درباره قیمت و کیفیت خودروهای داخلی تعیین تکلیف شود 

شفافیت  با  خصوصی سازی  اینکه  بر  تاکید  با  اسلامی  شورای  مجلس  رییس   
بارز  نمونه   مقدس  دفاع  گفت:  است  امکانپذیر  مردمی سازی  و  هوشمندسازی 

مردمی سازی و هوشمندسازی است که مردم افتخارات بزرگی در آن خلق کردند. 
محمدباقر قالیباف در نخستین رویداد بین المللی خصوصی سازی در اقتصاد ایران 
که روز دوشنبه در محل سالن اجلاس سران برگزار شد، گفت: برای موضوعی گرد 
هم آمده ایم که پاشنه آشیل ما در اقتصاد است به عبارتی اقتصاد دولتی، غیربارور و به 
زمین نشسته زخم کهنه ای است که چندین دهه است که سایه سنگین آن بر کشور 
همچنان وجود دارد. رییس مجلس شورای اسلامی افزود: امروز در کشور از نعمت 
بسیار بزرگی برخوردار هستیم که کمتر به آن توجه شده است و آن نعمتی است که 
خداوند متعال هم در قرآن کریم از آن به عنوان نعمت بزرگ یاد کرده و هدیه به مخلوق 

می داند و آن نعمت استقلال، عزت و هویت است.
قالیباف ادامه داد: اینکه در یک جامعه حرمت افراد، آزادی و استقلال افراد حفظ 
شود نعمت بزرگی است به عبارتی اینکه دیگران برای آن جامعه تصمیم نگیرند و خود او 
سرنوشت خود را تعیین کند بسیار ارزشمند است البته تاریخ کشور ما روزهای روشن و 
تاریکی داشته است و در نمونه قسمت تاریکش این است که زمانی یک دولت خارجی 

برای مردم این کشور تصمیم می گرفته است.
وی خاطرنشان کرد: لازم است قدر این نظام، استقلال و هویت این کشور را بدانیم 

که خودمان توانایی تصمیم گیری برای آن را داریم.
رییس مجلس شورای اسلامی افزود: چندین سال است که هژمونی های مختلف در 
تلاش هستند اقتصاد و این کشور را ناتوان کنند اما به رغم همه این سختی ها که به ما 
وارد کردند مقابل این هژمونی ها سر خم نکردیم و حتی در روزهایی که می خواستند 
بر هویت، عزت و استقلال ما پا بگذارند مقابل آنها ایستادیم اما این افتخار در لابلای 

مشکلات اقتصاد کشور دیده نشد.
قالیباف با بیان اینکه ما به عنوان یک ایرانی حاضر هستیم از جان و مال خود برای 
حفظ عزتمان بگذاریم ، تاکید کرد: همه ما بر این باور هستیم که اگر فردی یا گروهی 
بخواهد بر عزت ما پا بگذارد مقابل وی سر خم نخواهیم کرد و افتخاری که در هشت 

سال دفاع مقدس بر برکت خون شهدا حاصل شد به دلیل همین باور بود هر چند که 
برای آن هزینه اش را پرداختیم و به آن هم افتخار می کنیم.

وی موفقیت در اقتصاد را نیز در سایه ایمان به سنت های الهی و توجه به مردم 
دانست و گفت: در هر حوزه ای از جمله اقتصاد که چالش اصلی امروز کشور است به 

مردم و سنت های الهی توجه نکردیم اثر آن بر استقلال و عزت ما گذاشته شد.
رییس مجلس شورای اسلامی با اشاره به موضوع خصوصی سازی یا همان مردمی 
 سازی گفت: اگر خصوصی سازی بدون رانت و درست انجام شود و آن را به اهلش 
واگذار کنیم می توانیم مسیر استقلال و عزتی که داریم را همچنان ادامه دهیم البته 
باید نحوه واگذاری و فروش اصلاح شود و در حقیقت به ارتقای آن مجموعه و بخش 

خصوصی توجه کنیم.
اصل  نخستین  کرد:  اظهار  خصوصی سازی  مسیر  در  نکاتی  بیان  با  قالیباف 
شفاف سازی است چرا که هر کجا تاریکی باشد و شفافیتی وجود نداشته باشد آن 

مجموعه به موفقیت نخواهد رسید.
وی افزود: دوم هوشمندسازی است که اگر به آن توجه نشود پیشرفتی صورت 
آن دفاع مقدس است که در  نمونه  و سوم مردمی سازی است که  نخواهد گرفت 
حوزه برنامه ریزی، استراتژیک، دفاعی، هماهنگی و غیره با توجه به مردمی سازی 

موفقیت های بسیار بالا و افتخارآمیزی برای کشور به همراه آورد.
رییس مجلس شورای اسلامی باور به نصرت الهی را هم از موارد مهم در موفقیت 
دانست و گفت: حدود 1۷ سال از زمان توجه برای اصل 44 قانونی می گذرد ولی 
در این سال ها نمره قابل قبولی برای اجرای این قانون و توجه به خصوصی سازی 

نگرفتیم. 
قالیباف با اشاره به اینکه در تحریم ها نیز و رفع و خنثی سازی آن هم باید در دستور کار 
قرار بگیرد اظهار کرد: رفع تحریم کار سیاسی است که باید بخش بین الملل و دستگاه 
دیپلماسی کشور با گفت و گو پشت میز مذاکره و با قدرت آن را انجام دهد اما در بخش 
دوم که خنثی سازی تحریم است بدون شک خصوصی سازی تنها راه و شاهراه برای 

خنثی سازی است تا سختی ها را از روی دوش مردم در این بخش برداریم.

رییس مجلس شورای اسلامی: 

خصوصی سازی با شفافیت، هوشمندسازی و مردمی سازی امکانپذیر است

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت : رئیس جمهور 
باید شفاف با مردم شفاف صحبت کند. دلیلی ندارد 
بگوید تصمیم سخت، اما هیچ صحبتی از آن نکند. او 
باید شفاف بگوید در 6 ماه یا یکسال آینده قرار است 
چنین تصمیمی بگیریم که حداقل مردم آمادگی روانی 

داشته باشند. 
وگویی  گفت  حصاردر  جوادی  محمدصادق   
اظهارداشت: تصمیم سختی که رئیسی از آن سخن 
می گوید، اما صراحتا درباره آن چیزی نمی گوید مانند 
تصمیم سخت روحانی برای افزایش قیمت بنزین است، 
که رئیسی هم جزو آن شورا برای تصمیم گیری بود، و 
تفاوت چندانی با هم ندارد. آن زمان مسئولیت تمام 
و کمال این تصمیم را روی دوش روحانی انداختند و 
سایر تصمیم گیرندگان خودشان را کنار کشیدند، حالا 
اما رئیسی در این مسیر تنها است بنابراین قبل از هر 
گونه تصمیم گیری، باید حواشی و عواقب احتمالی آن 
را مطالعه کرده و بپذیرد، بعد دست به اجرایی کردن آن 

بزند.
و  پختگی  اگر  افزود:  ملی   اعتماد  حزب  عضو 
سنجیدگی لازم درباره این تصمیمات صورت نگیرد، 
داشت؛  خواهد  همراه  به  مردم  برای  زیادی  عوارض 
خصوصا اگر این تصمیم در رابطه با اقتصاد و سفره 
مردم باشد. فقط می گویند قرار است تصمیم سختی 
بگیریم، خب این تصمیم سخت چیست؟ چرا درباره 
آن و جزئیاتش و اصل موضوع صحبتی نمی شود؟ این 
سخنان موجی از نگرانی را در جامعه ایجاد کرده که 

می تواند به شدت آسیب زا باشد. 

وی ادامه داد: متاسفانه مردم اطلاعی از رخداد های 
الان  مثلا  ندارند.  سیاسی  تصمیمات  و  اقتصادی 
مدت هاست که داستان مهم برجام در حاشیه مسائل 
شده  خارج  دولت  کار  دستور  از  و  گرفته  قرار  دیگر 
این  که  است  این  موجود  نگرانی های  از  یکی  است. 
تصمیم سخت درباره خروج از برجام باشد که طبیعتا 
عوارضی هم برای کشور به همراه خواهد داشت. مثلا 
ایران می تواند از NPT خارج شود و اعلام کند دیگر 
نظارت های بین المللی را قبول ندارد؛ مانند اسرائیل. 
اما اگر ایران این کار را انجام دهد، همه متحد می شوند 
و می گویند ایران برای ساخت بمب چنین کاری کرده 
است که خب طبیعتا مشکلات زیادی را برای کشور 
به همراه دارد، اگر هم باقی بماند و نظارت ها را قبول 
کند، هیچ دستاوری برایش ندارد و به نوعی هم چوب 
را خورده هم پیاز را و حتی ممکن است فشار ها بیشتر 

شود.
عضو حزب اعتماد ملی تصریح کرد: به دلیل نبود 
شفافیت و اعتماد در میان مردم، این مسئله ممکن 
است به صد شکل جلوه پیدا کند. برخی می گویند 
این تصمیم سخت مرتبط با افزایش قیمت حامل های 
انرژی است که اکنون در دو شهر کشور مانند کیش 
در حال اجرای آزمایشی است. با مردم شفاف صحبت 
هیچ  اما  سخت،  تصمیم  بگویید  ندارد  دلیلی  کنید. 
صحبتی از آن نکنید، خب شفاف بگویید در 6 ماه یا 
یک سال آینده قرار است چنین تصمیمی بگیریم که 

حداقل مردم آمادگی روانی داشته باشند.
این فعال سیاسی اصلاح طلب خاطرنشان کرد: این 

رفتار ها کاهش محبوبیت، کاهش ضعف ارتباط با متن 
جامعه و از دست رفتن اعتماد عمومی را برای دولت 
به همراه خواهد داشت. یک موضوع دیگر که دولت را 
با مشکل روبرو می کند این است که هر چه مشکلات 
از  حاصل  دولت  درآمد های  یابد،  افزایش  اقتصادی 

همکاری مردم نیز کاهش پیدا می کند.
افراد بی تخصص را در مناصب حساس منصوب 

کرده اند 
جوادی حصار با بیان اینکه دولت وارث یک بروکراسی 
بی در و پیکر است، گفت: رئیسی به جای کمتر کردن 
این بروکراسی آن را بزرگتر و فربه تر می کند. متاسفانه هر 
دولتی که روی کار می آید عده ای را به عنوان کارمند به 
دولت اضافه می کنند. در دولت احمدی نژاد این روند 
خیلی زیاد بود. در دولت روحانی هم وجود داشت و 
الان در دولت رئیسی هم در ادامه روند احمدی نژاد افراد 
بی تخصص و صفر کیلومتر را در وزارتخانه ها و جا های 

حساس تزریق کرده اند.
این فعال سیاسی با بیان اینکه تیم اقتصادی دولت 
اقتصادی  نظریه  کرد: ۵  تصریح  است،  فشل  بسیار 
واحدی  صدای  اصلا  و  دارد  وجود  دولت  در  متفاوت 
ریاست  دوران  در  مختلف  نظریات  این  نمی شنویم، 
نقد  را  اقتصادی همدیگر  جمهوری هر یک نظریات 
می کردند و قبول نداشتند، اما حالا همه در یک تیم 
محسن  شده اند.  اوضاع  آشفتگی  باعث  و  هستند 
رضایی هم خودش را کنار کشید و مسئولیتی در قبال 
این تصمیم ها نمی پذیرد. امیدوارم با این حال، صدای 

واحد و نظریات تخصصی را شاهد باشیم.

محمدصادق جوادی حصار:

رئیس جمهور صریح بگوید منظور از تصمیم سخت چیست 

محسن پاک آیین*
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7 نکته ی مهم در مورد داروهای ضدافسردگی

بیماری آلزایمر هیچ درمانی ندارد اما تحقیقات نشان داده راه هایی برای کاهش 
احتمال ابتلا و به تأخیر انداختن شروع این اختلال عصبی وجود دارد.

:بیماری آلزایمر علت اصلی زوال عقل است که تقریباً 80 درصد از موارد زوال 
عقل را تشکیل داده و افراد زیادی را درگیر می کند. اما زوال عقل همان آلزایمر 
نیست؛ در واقع زوال عقل عبارتی است که به طور کل برای توضیح مجموعه ای 
از علائم که ممکن است شامل ضعف حافظه و مشکل در تفکر، حل مسئله یا زبان 

شود.
آلزایمر یک بیماری فیزیکی است که مغز را هدف می گیرد و باعث بروز مشکلاتی 
در حافظه و تفکر و رفتار می شود. ضمناً آلزایمر یک بیماری مرتبط با سن بوده و 
پیش رونده است، زیرا علائم معمولًا کم کم ظاهر شده و به مرورزمان بدتر می شوند. 
پژوهش ها نشان می دهند پلاک ها و تنگل ها، دو پروتئینی که تجمع کرده و جلوی 
ارتباط بین سلول های عصبی را می گیرند و در نهایت به این سلول ها آسیب زده و آنها 

را می کُشند، عامل بیماری آلزایمرند.
به اندازه کافی بخوابید

پروتئین های  میزان  نمی خوابید،  و  می خورید  وول  جای تان  در  شب ها  وقتی 
آسیب زننده به مغز در مایع مغزی نخاعی افزایش می یابد. مطالعه ای نشان داده 
افرادی که در میان سالی به مشکلات مزمن خواب دچارند احتمال اینکه در سال های 
بعدی زندگی خود آلزایمر بگیرند زیاد است. عصب شناس ها به اهمیت خواب کافی 

واقف اند و تحت هیچ شرایطی این مسئله را نادیده نمی گیرند.
فعالیت اجتماعی داشته باشید

دعوت به هیچ دورهمی و مراسم جمعی را رد نکنید! مطالعه ای نشان داده فعالیت 
اجتماعی با دوستان در دهه 60 زندگی می تواند ریسک زوال عقل را تا 12 درصد 
کاهش دهد. حضور در فعالیت های اجتماعی و گروهی فواید زیادی برای سلامتی 
دارد و منطقی است افرادی که اجتماعی ترند، مثبت تر فکر می کنند و نگرش بهتری 

در زندگی دارند.

همیشه در حال یادگرفتن باشید
افرادی که تحصیلات عالیه دارند کمتر آلزایمر می گیرند و این نتیجهٔ تحقیقی در 
سال 201۷ است. ظاهراً آموزش و یادگیری می تواند یک نوع ذخیرهٔ ادراکی ایجاد 
کند که به مغز این توان را می دهد در برابر آسیب های نورولوژیکی مقاومت کند. برای 

یادگرفتن هیچ وقت دیر نیست!
یک زبان جدید یاد بگیرید

یادگرفتن یک زبان دوم می تواند از ابتلا به آلزایمر و دیگر انواع زوال عقل پیشگیری 
کند. هرچند هنوز نمی دانیم چرا یادگرفتن یک زبان تا این حد مفید است، اما این 
تئوری وجود دارد که تلاش برای برقراری ارتباط زبانی )زبان دوم( مانند تمرینی برای 

مغز است و به حفظ سلول های خاکستری مغز و عصب ها کمک می کند.
سعی کنید تعمیرات جزئی را خودتان انجام دهید

به چالش کشیدن مغز از راه های جدید می تواند حافظه را تقویت کند. اگر تلفنتان 
مشکلی پیدا کرد یا قفل در خراب شد، اول سعی کنید خودتان مشکل را برطرف 
کنید. وقتی تلاش می کنید راه تعمیر و رفع عیب را پیدا کنید، مغزتان ورزش می کند 

و این بسیار خوب است. 
همیشه ورزش کنید

همه می دانیم که ورزش برای سلامتی لازم است. تحقیقات نشان می دهد افرادی 
که به طور مرتب ورزش می کنند می توانند افت عملکرد ادراکی خود را به تأخیر 
بیندازند. ورزش منظم می تواند ریسک زوال عقل را تا ۳0 درصد و ریسک آلزایمر را 
تا 4۵ درصد کاهش دهد. وقتی شما از نظر فیزیکی فعال هستید، کالری بیشتری 

می سوزانید و کمتر ممکن است چاق شوید و ضمناً از نظر قلبی و عروقی سالم  ترید.
مراقب قلبتان باشید

هرآنچه برای قلب خوب است برای مغز نیز مفید است. عوارضی مانند فشارخون 
بالا، دیابت و کلسترول بالا که ریسک بیماری های قلبی و عروقی را افزایش می دهند، 
می توانند ریسک ابتلا به آلزایمر را نیز بیشتر کنند. افراد میان سالی که دارای ریسک 

فاکتورهای حمله قلبی و سکته مغزی اند، بیشتر احتمال دارد دچار تغییراتی در مغز 
شوند که منجر به آلزایمر خواهد شد. هر چیزی که قلب را سالم و سرحال نگه می دارد 

مستقیماً با سلامت مغز نیز مرتبط است.
استرستان را کم کنید

استرس مداوم می تواند اثر بدی روی مغز بگذارد. در واقع استرس مزمن می تواند 
راه ابتلا به آلزایمر را هموار نماید. وقتی شما استرس دارید، بدنتان کورتیزول ترشح 
می کند؛ هورمونی که با مشکلات حافظه مرتبط است. ضمناً کارشناسان دریافته اند 
استرس می تواند موجب عوارضی مانند افسردگی و اضطراب شود که بر ریسک 
آلزایمر اثر می گذارند. کاستن از استرس، کورتیزول بدن را کاهش داده و مصرف گلوکز 
بدن را بهینه می کند و گلوکز همان چیزی است که مغزتان به عنوان غذا به آن نیاز دارد.
در  آلزایمر  ریسک  می توانند  به سر  وارد شده  ضربه های  می گویند  دانشمندان 
سال های بعدی زندگی را بیشتر کنند، خصوصاً اگر این آسیب ها شامل ازدست دادن 
هشیاری فرد نیز بشوند. هرگونه ضربه به سر که نیاز به اقدامات پزشکی را ایجاد کند 

می تواند ریسک آلزایمر را افزایش دهد
تغذیهٔ سالم داشته باشید

ترکیبی از رژیم غذایی مدیترانه ای و رژیم های غذایی که جلوی بالارفتن فشارخون 
را می گیرند برای سلامت مغز عالی است. چنین رژیم غذایی بسیار مطلوب است؛ 
شما دست کم سه وعده در روز غلات کامل و دو وعده سبزیجات و میوه می خورید و 

میان وعده تان را از مغزها و پروتئین کم چرب انتخاب می کنید. 
به طور کل اگر تغذیه تان مبتنی بر انواع میوه ها و سبزی های تازه و غلات کامل 
باشد و از تمام گروه های غذایی در حد اعتدال استفاده کنید و جلوی افزایش وزنتان 
را بگیرید، شرایط بسیار عالی خواهید داشت و از سلامت مغزتان پشتیبانی خوبی 

خواهید کرد.
مطمئن شوید به هیچ اختلال خوابی دچار نیستید

یکی از چیزهایی که مانع خوابتان می شود اما ممکن است متوجه نباشید، آپنه 
خواب است. آپنه خواب زمانی روی می دهد که راه های هوایی فوقانی فرد طی 
خواب مکرراً مسدود می شود و جلوی جریان هوا را می گیرد یا آن را کاهش می دهد. 
اختلالات عصبی عضلانی  و  لوزه ها  بزرگی  تا  گرفته  از چاقی  زیادی  فاکتورهای 
و  راحت  نه تنها جلوی یک خواب  آپنه خواب  آپنه خواب شوند.  می توانند سبب 
باکیفیت را می گیرد بلکه درمان نکردن آن می تواند ریسک یک سری از بیماری ها 
را افزایش دهد. درمان نکردن آپنه خواب، پیامدهای قلبی و عروقی جدی دارد و 
عملکرد ذهنی را نیز به شدت تحت تأثیر قرار می دهد. در مطالعه ای در سال 201۷ 
معلوم شد آپنه خواب با تجمع بیومارکرهای بیماری آلزایمر ارتباط دارد؛ بنابراین درمان 

آپنه می تواند مغزتان را هم نجات بدهد.
از سرتان خوب محافظت کنید

در  آلزایمر  ریسک  می توانند  به سر  وارد شده  ضربه های  می گویند  دانشمندان 
سال های بعدی زندگی را بیشتر کنند، خصوصاً اگر این آسیب ها شامل ازدست دادن 
هشیاری فرد نیز بشوند. هرگونه ضربه به سر که نیاز به اقدامات پزشکی را ایجاد کند 
می تواند ریسک آلزایمر را افزایش دهد. هنگام دوچرخه سواری کلاه ایمنی بگذارید، 
همیشه کمربند ایمنی خودرو را ببندید و مراقب هرگونه ضربهٔ احتمالی به سرتان 

باشید.
چای سبز بنوشید

چای سبز سرشار از فواید سلامتی است از جمله کمک به سلامت مغز. مطالعات 
نشان داده اند چای سبز می تواند احتمال آلزایمر را کاهش دهد و این به دلیل ترکیبی 
در چای سبز است که می تواند مانع تشکیل پلاک های سمی ِ عامل آلزایمر در مغز 

شود.

استاد دانشگاه علوم پزشکی ایران مطرح کرد؛توصیه های متخصصان برای پیشگیری از ابتلا به آلزایمر

دومین علت نابینایی غیر قابل برگشت
 را بشناسیم

استاد گروه چشم پزشکی دانشگاه علوم پزشکی ایران، درباره دومین علت 
نابینایی غیر قابل برگشت و راه های تشخیص و درمان آن، نکاتی را توضیح داد.

نوید نیلفروشان، در خصوص بیماری گلوکوم گفت: گلوکوم یک بیماری عصب 
بینایی و اصطلاحاً یک نوع اپتیک نوروپاتی است که به عنوان دومین علت نابینایی 

غیرقابل برگشت در دنیا مطرح می باشد.
وی افزود: در بیماری گلوکوم عمدتاً افزایش فشار داخل چشمی است که عصب 
بینایی را به تدریج آسیب زده ودر اوایل بیماری منجر به کاهش دید محیطی 

)میدان بینایی( و سپس کاهش شدید کل دید فرد و نهایتاً نابینایی می شود.
نیلفروشان ادامه داد: متأسفانه آسیب های ناشی از بیماری با علم امروز قابل 
اصلاح و برگشت نیست. یعنی اگر اختلالی در عصب بینایی ناشی از این بیماری 
اتفاق بیافتد، آسیب ایجاد شده قابل اصلاح و درمان نمی باشد. کاری که برای 
این بیماران باید انجام دهیم، ضمن تشخیص زودرس، با انجام اقدامات درمانی 

مناسب از تخریب بیشتر عصب بینایی و کاهش بینایی پیشگیری کنیم.
این متخصص چشم و فلوشیپ گلوکوم و قرنیه، ادامه داد: این بیماری وابسته به 
سن است گرچه در تمامی سنین این بیماری ممکن است اتفاق بیافتد. به طوری 
که از هر 4 تا ۵ هزار نوزادی که متولد می شود ممکن است یکی از آنها مبتلا به 
گلوکوم شود. در سنین بالاتر این میزان ابتلاء، خیلی بیشتر وجود دارد به طوری 
که حدود یک تا دو درصد افراد بالای 40 سال در هر جامعه ای ممکن است مبتلا 
به این بیماری شوند. هرچه سن بالاتر می رود احتمال ابتلاء به این بیماری بیشتر 
است و در افراد بالای ۷0 و 80 سال به چیزی حدود 4 تا ۵ درصد می رسد یعنی 
احتمال بروز بیماری در سنین بالاتر بیشتر خواهد بود. وی افزود: از مهمترین 
عوامل ایجاد کننده بیماری گلوکوم بالا رفتن فشار داخل چشمی است که این 
احتمال در بعضی افراد بیشتر دیده می شود برای مثال افرادی که از شماره عینک 
بالا استفاده می کنند، آنهایی که اصطلاحاً نزدیک بین و دوربین هستند، ممکن 
است هر دو گروه در معرض بیماری گلوکوم قرار گیرند. نیلفروشان گفت: احتمال 
بروز گلوکوم در افراد با زمینه مثبت خانوادگی، نسبت به سایر افراد جامعه ممکن 
است 4 تا ۵ برابر بیشتر باشد. وی افزود: آنهایی که سابقه ضربه به چشم داشته 
اند و به خصوص ضربه ای که منجر به اعمال جراحی شده و به طور کلی اعمال 
جراحی متعدد در داخل چشم به هر علتی می تواند زمینه ساز ایجاد گلوکوم باشد. 
آنهایی که به علت بیماری های زمینه ای چشمی مثل حساسیت و آلرژی نیاز به 
مصرف بعضی از قطره ها به خصوص قطره های کورتونی دارند، ممکن است در 
معرض بیماری گلوکوم قرار بگیرند. استاد چشم پزشکی دانشگاه علوم پزشکی 
ایران اظهار داشت: بیماری های جسمی مثل دیابت و آنهایی که فشارخون بالا 
دارند یا آنهایی که بیماری های تیروئیدی دارند جز افرادی هستند که ممکن است 
با احتمال بیشتری دچار بیماری گلوکوم شوند وی افزود: مهم ترین علامت بیماری 
گلوکوم بی علامتی است و در اکثر مواقع، بالای 80 تا 90 درصد، هیچ گونه 
علامتی را بیماران ذکر نمی کنند و فقط در حدود ۵ درصد از بیماران هستند که 
ممکن است علامتی مثل قرمزی چشم، سردرد، چشم درد، کاهش ناگهانی دید را 
نشان دهند. بیماری گلوکوم معمولًا ابتدا به دید محیطی و سپس دید مرکزی یا دید 
دقیق افراد آسیب می زند و این آسیب تدریجی است. اغلب افراد متوجه این تغییر 
نمی شوند و بنابراین زمانی که فرد به علت آگاهی از کاهش دید مرکزی به پزشک 

مراجعه می کند، در واقع بیماری در مراحل خیلی پیشرفت قرار گرفته است.
نیلفروشان ادامه داد: بنابراین بیماران این نکته را باید در نظر داشته باشند که 
در اکثر مواقع هیچ علامتی ندارند به این خاطر به این بیماری دزد بی سرو صدای 
بینایی می گویند. وی افزود: تشخیص بیمار عمدتاً با انجام معاینه توسط چشم 
پزشک است و در کنار آن استفاده از یکسری روش های تصویربرداری می باشد 
که ممکن است برای بیماران لازم باشد در طول زندگی هر چند وقت یک بار این 
تست ها تکرار شود پس از تشخیص بیماران تحت درمان با دارو قرار می گیرندکه 
عمدتاً به صورت قطره های چشمی می باشد. در کنار دارو ممکن است روش های 
لیزری و جراحی نیز برای کنترل بیماری و پیشگیری از پیشرفت بیماری الزامی 
شود. نیلفروشان تاکید کرد: افراد باید بدانند که ممکن است در طول زندگی 
چندین نوبت نیاز به عمل های جراحی مختلف داشته باشند. هدف از اقدام های 
درمانی که برای بیماران انجام می شود این است که ما نگذاریم بیماری پیشرفت 
کند. ما نمی توانیم بیماری را درمان کنیم به آن مفهومی که به فرد یک دارویی 
دهیم یا جراحی و لیزر کنیم و بعد بگوییم بیماری کاملًا برطرف شده و نیاز به اقدام 
دیگری نیست. البته در درصد کمی از بیماران ممکن است درمان قطعی با لیزر 
یا جراحی اتفاق بیافتد.. این متخصص چشم و فلوشیپ گلوکوم و قرنیه، افزود: 
توصیه ای که برای بیماران و پیشگیری از بیماری در جامعه داریم، این است که با 
توجه به اینکه به گلوکوم، بیماری خاموش لقب می دهند توصیه می کنیم در افراد 
بالای 40 سال هر دو تا سه سال یک بار و در افراد بالای ۷0 سال هر یک تا دو 
سال یک بار معاینه چشمی به صورت روتین انجام شود. وی ادامه داد: آنهایی که 
زمینه های مثبت خانوادگی بیماری گلوکوم را دارند حتماً باید در سنین پایین تر و 
دفعات بیشتر مورد معاینه قرار گیرند و این نکته ای است که باید به عنوان توصیه 
به آن توجه شود. نیلفروشان گفت: بیماری گلوکوم دومین علت ایجاد نابینایی در 
دنیا است و چیزی حدود 80 تا 90 میلیون نفر در دنیا دچار این بیماری هستند 
که چیزی حدود 10 درصد از اینها دچار نابینایی دوطرفه اند و حدود 1۵ درصد 
از نابینایی هایی که در دنیا داریم ناشی از گلوکوم است که اگر این بیماری زود 
تشخیص داده شود و زود درمان شود می شود از این نابینایی پیشگیری کرد و اگر 

اتفاق افتاد، دیگر قابل برگشت و درمان نخواهد بود.

عواقب خطرناک قطع خودسر
 دارو های فشارخون 

خودسر  قطع  خطرناک  عواقب  درباره  عروق  و  قلب  بیماری های  متخصص 
دارو های فشارخون هشدار داد.

به نقل از روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی ایران، "مرجان حاج احمدی" با 
اشاره به خطرات پیش روی بیماران مبتلا به فشارخون گفت: بیماری فشارخون 
با وجود این که بی علامت و خاموش است، اما می تواند عوارض جدی و طولانی 

مدتی مانند سکته های مغزی و قلبی و نارسایی کلیه ایجاد کند.
متخصص بیماری های قلب و عروق بیمارستان رسول اکرم )ص( افزود: اگر 
فشارخون بررسی شد و عدد از نرمال بالاتر رفت، باید برای کنترل آن به پزشک 
مراجعه شود. "مرجان حاج احمدی" تاکید کرد: از آنجایی که فشار خون، بیماری 
خاموش است ممکن است بیماران آن را انکار و یا از درمان اجتناب کنند، حتی 
ممکن است برخی ها به درمان های گیاهی مانند تغییر رژیم غذایی رجوع کنند، 
اما باید دانست مادامی که پزشکان شما را موظف به مصرف داروی فشارخون 

کردند تا پایان عمر این دارو ها باید مصرف شود.
متخصص بیماری های قلب و عروق تصریح کرد: هیچ کدام از عوارض داروی 
فشارخون به اندازه مشکلات فشارخون جدی نیست، اگر مشاهده شد دارویی با 
سیستم بدن افراد سازگار نیست می توان تحت نظر پزشک از سایر دارو های همان 

بیماری استفاده کرد و این دارو ها نیز تحت پوشش بیمه است.
"مرجان حاج احمدی" تأکید کرد: بیماران فشارخون نباید به صورت خودسر 
دارو های خود را قطع کنند و باید به پزشک مراجعه و شرایط را توضیح داده تا 

پزشک بتواند درباره تغییر داروی آن ها تصمیم گیری کند.
متخصص بیماری های قلب و عروق خاطرنشان کرد: توصیه ما به بیماران فشار 
خون این است که ورزش را فراموش نکنند و با انجام ۵ تا 6 روز ورزش در هفته و 

حداقل ۳0 دقیقه نرمش در روز؛ از سیگار و دخانیات نیز دوری کنند.

سلامت

تفاوت بین لکه پوستی مادرزادی
خال و کک ومک چیست؟

همیشه این احتمال وجود دارد که خال ها، کک ومک ها و لکه های پوستی مادرزادی شبیه 
به همدیگر باشند، اما این ضایعات پوستی واقعا با همدیگر تفاوت دارند. 

دکتر داوال باناسالی، متخصص پوست ومو در شهر نیویورک می گوید: »به بیان ساده، 
کک وکک ها معمولا همان سلول های پوستی ای هستند که رنگدانه مازاد و اضافی دارند و 
اغلب در اثر تماس بیش  از حد با نور خورشید به وجود می آیند. خال ها معمولا برجستگی 

دارند )البته نه در همه موارد( و از دوران کودکی به بعد هم بزرگ تر می شوند.
لکه پوستی مادرزادی هم می تواند در طیف وسیعی میان ضایعات رنگدانه ای تا ضایعات 
عروقی قرار بگیرد. این ضایعات معمولا به  دلیل اختلال در جابه جایی سلول ها در دوران رشد 

و تکامل اولیه پوست به وجود می آیند«.
خال چیست؟  

همان طور که اشاره شد،  خال ها در گروه ضایعات رنگدانه ای پوست قرار می گیرند. این 
ضایعات پوستی می توانند صاف و مسطح یا برجسته و برآمده باشند و همچنین می توانند 

نشان دهنده مناطقی از پوست باشند که رنگدانه ها روی همدیگر جمع شده اند.
براساس دستورالعمل های آکادمی درماتولوژی آمریکا )AAD(، خال ها معمولا کوچک 
هستند و می توانند رنگ های مختلفی داشته باشند )ازجمله صورتی و سیاه( و همچنین 

ممکن است بیضی شکل یا گرد باشند.
خال ها می توانند در هر قسمتی از پوست بدن شکل بگیرند: صورت، پوست سر، زیربغل و 

حتی محدودترین فضاهای بین انگشتان دست  و پا.
خال ها معمولا در دوران کودکی یا نوجوانی به وجود می آیند،  درحالی که ممکن است 
بعضی از آنها همراه با افزایش سن از بین بروند. البته به یاد داشته باشید که اگر همراه با 
ضایعات پوستی شبیه به خال متولد شوید، یعنی با یک لکه پوستی مادرزادی مواجه هستید.

کک ومک چیست؟
آیا تا حالا برایتان پیش آمده است که یک روز آفتابی را بیرون از خانه سپری کنید و پس 
از بازگشت به خانه با لکه های ریزی در اطراف بینی و گونه ها مواجه شوید؟ این لکه ها که 
معمولا قهوه ای و مسطح هستند،  کک ومک نامیده می شوند. کک ومک ها به دلیل افزایش 
ملانین شکل می گیرند که درواقع همان رنگدانه های پوستی هستند، اما این اتفاق چگونه 

رخ می دهد؟
وقتی که بدن احساس می کند که پوست در اثر تماس با پرتوهای فرابنفش خورشیدی 
)UV( دچار آسیب دیدگی شده است،   خودبه خود ملانین بیشتری برای محافظت از پوست 
تولید می کند. این روند می تواند به تیره شدن رنگ پوست در سراسر بدن )شبیه به برنزه شدن 
پوست( یا شکل گیری تکه های کوچک کک ومک در بعضی از قسمت های پوست منتهی 

شود.
افراد دارای پوست روشن ذاتا بیشتر از دیگران در اثر تماس با نور خورشید به کک ومک 
دچار می شوند. در بعضی از موارد، کاهش تماس با نور خورشید می تواند شدت کک ومک 

را کاهش دهد.
لکه پوستی مادرزادی چیست؟

لکه های پوستی مادرزادی دقیقا همان چیزی هستند که نامشان می گوید: نشانه ها یا 
لکه هایی که هنگام تولد )یا بلافاصله پس از تولد( روی پوست شکل گرفته اند. این لکه ها 
می توانند از نظر شکل، اندازه و رنگ بسیار متنوع و متفاوت باشند و همچنین ممکن است در 

هر قسمتی از پوست نمایان شوند.
بعضی از آنها آن قدر کوچک و بی رنگ هستند که بدون ذره بین قطعا متوجه آنها نخواهید 
شد، درحالی که برخی دیگر از نظر ظاهری بزرگ تر و تیره تر هستند. بعضی از این لکه ها برای 

همیشه روی پوست باقی می مانند، درحالی که بعضی از آنها به مرور زمان محو می شوند.
علم پزشکی در مورد علت شکل گیری لکه های پوستی مادرزادی هنوز به پاسخ روشنی 
نرسیده است. اما جنبه مثبت ماجرا این است که این لکه ها معمولا بی خطر و بی ضررند. البته 
اگر در مورد آنها نگرانی دارید، می توانید برای بررسی دقیق تر مساله به متخصصان پوست ومو 

مراجعه کنید.
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تولیت حرم مطهر بانوی کرامت در دیدار طلاب دزفول:

نیازمند فرهنگ سازی مقاومت
 در جامعه هستیم

تولیت حرم بانوی کرامت با تأکید بر اینکه مقاومت ارث نیست که از پدر و به پسر 
برسد، گفت: برای اینکه مقاومت میان مردم فرهنگ سازی شود باید برای جوانی که 
دوران دفاع مقدس را ندیده، رشادت ها و مقاومت های گذشته را تفهیم کنیم زیرا هر 
چیزی که ارزش داشته باشد به یقین دشمن هم دارد و دشمن تلاش می کند که 

ارزش های ما را بگیرد. 
آیت الله سید محمد سعیدی در دیدار با جمعی از طلاب دزفولی مقیم قم و سردار 
مجتبایی به عنوان یکی از شخصیت های نظامی دزفول که پیش از ظهر امروز در سالن 
محراب حرم مطهر بانوی کرامت انجام شد، اظهار کرد: بحث مقاومت و ارزش های دیگر 

برای یک شهر و منطقه شبیه پرچم است که نصب و برافراشته می شود.
وی با بیان اینکه مراقبت از این پرچم و برافراشته ماندن آن اقتضائات خاص خودش 
را دارد، افزود: اگر از این امتیاز و افتخار غفلت شود هیچ تضمینی وجود ندارد که این 

پرچم برافراشته بماند.
تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با اشاره به این سخن امام خمینی)ره( که فرمودند 
دزفول دِین خود را به اسلام ادا کرد، گفت: مردم دزفول به وظیفه خود به خوبی عمل 

کردند و برای دفاع از انقلاب و نظام آماده و پا به رکاب بودند.
وی با بیان اینکه هر منطقه ای که از نظر سیاسی، اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی، 
اخلاقی و علمی ارزش داشته باشد دشمن هم دارد، افزود: همانطور که دشمن 
نیروهای ارزشی ما را ترور می کند وقتی می بیند منطقه ای قهرمان خیز و قهرمان 
پرور است برای تضعیف و گرفتن ارزش ها و مدال های افتخار از آن منطقه تلاش 

می کند.
سعیدی با بیان اینکه دشمن برای اینکه بگوید قم شهر قیام، خاستگاه انقلاب و شهر 
اهل بیت)ع( نیست برنامه ریزی کرده و به دنبال نابودی ارزش های دینی در این شهر از 
هر روشی است، گفت: دزفول هم یکی از این مناطق است که مورد هجمه، فتنه سازی 

دشمن و مقاومت سوزی است.
وی با تأکید بر اینکه مقاومت ارث نیست که از پدر و به پسر برسد، گفت: ما باید برای 
جوان ها که دوران دفاع مقدس را ندیده، رشادت ها و مقاومت های گذشته را تبیین 

کنیم و این کار مهم بر دوش علما و طلاب است.
تولیت حرم مطهر بانوی کرامت ادامه داد: در قم هم باید به جوانان گفته شود که اینجا 
شهر اهل بیت)ع( است، قم با بقیه شهرها فرق دارد و نتیجه این مراقبت ها این است 
که جوانان هوشیار می شوند و افرادی که از بیرون نگاه می کنند هم می فهمند که ما 

هوشیار هستیم و از ارزش های خود مراقبت می کنیم.
وی با بیان اینکه خداوند در قرآن می فرماید ای مؤمنان وقتی با گروهی روبرو می 
شوید ثبات قدم داشته باشید، گفت: در جنگ فرهنگی هم وقتی با دشمن روبرو 

هستیم باید ثبات قدم داشته باشیم و از ارزش های خود دفاع کنیم.
در ابتدای این دیدار سردار مجتبایی با اشاره به چهارم خردادماه و نام گذاری ای روز 
به نام روز دزفول، مقاومت و پایداری، گفت: وابستگی مردم دزفول به اسلام، انقلاب 
و مفاهیم دینی مربوط به انقلاب نیست بلکه قبل از انقلاب هم علمای بزرگی در این 
سرزمین کهن بوده اند و پیوند علم و ارزش های دینی با مقاومت و ارزش های دفاعی 

باعث شده دزفول نماد مقاومت و ارزش های دینی معرفی شود.
همچنین حجت الاسلام رضایی دبیر ستاد بزرگداشت روز دزفول گفت: جریان 
پایداری و مقاومت مربوط به زمان و منطقه خاصی نیست و از آنجایی که در زمان جنگ 
با وجود اینکه بیش از 200 موشک به شهر دزفول خورد ولی همچنان مردم این شهر 
ایستادگی و به سرعت این شهر را بازسازی کردند و دزفول به جلوه ای از مقاومت تبدیل 

شد.
 وی با بیان انیکه مقاومت در هر زمانی شکل خودش را دارد، افزود: امروز پایداری 
و مقاومت ما در برابر هجوم شبهه ها علیه نظام و اسلام است و همانطور که در زمان 
جنگ مردم دزفول با فدا کردن بیش از 2 هزار و 600 شهید همچنان بر سر ارزش های 
خود ماندند امروز هم باید در هجوم فرهنگی این روحیه را زنده کنیم و از ارزش های 

خود دفاع کنیم.

 درجلسه نهضت احیا واحد های صنعتی استان قم مطرح شد؛

احیای ۱۵ واحد صنعتی راکد قم
 در آینده نزدیک 

در اولین جلسه نهضت احیا واحد های صنعتی قم مشکلات 1۵ واحد راکد یا نیمه 
فعال استان، با حضور مسئولان کشوری بررسی و برای بازگشت آنها به چرخه تولید در 

آینده نزدیک تصمیم گیری شد.
رضوی، نماینده نهاد ریاست جمهوری در نهضت احیا واحد های راکد صنعتی، 
گفت: در اولین جلسه نهضت احیای واحدهای صنعتی قم مشکلات صنعتگران قمی 
بررسی و راهکار های مناسب با وضعیت این واحد های اقتصادی و نیاز های استان 

مصوب و به مدیران استانی ابلاغ شد.
وی هدف از نهضت احیا واحد های اقتصادی را رفع هرگونه مانع در عرصه تولید 

عنوان کرد و افزود: عمده مشکلات واحد ها حقوقی، بانکی و تامین مالی است.
رضوی با اشاره به اینکه در نهضت احیا جبهه ای به نام تامین مالی داریم، تصریح کرد: 
سیاست احیا به نحوی نیست که تنها به تزریق سرمایه محدود شود، بلکه تداوم فعالیت 

واحد های احیا شده نیز در الویت خواهد بود.
نماینده نهاد ریاست جمهوری در نهضت احیای واحد های راکد صنعتی، گفت: با 
توجه به اهمیتی که واحد های تولیدی برای کشور دارند، مشکلات این واحدها با قید 
فوریت ظرف مدت یک ماه بررسی و مصوبات در کمترین بازه زمانی اجرایی خواهد 

شد.
 رضوی، راه اندازی تورهای احیا واحد های اقتصادی را به عنوان یکی از مهم ترین 
راهکار های عملیاتی در این زمینه عنوان کرد و افزود: چهار تور در استان های قزوین، 

البرز، گیلان و فارس برگزار و پس از بررسی مشکلات اقدام به رفع موانع شده است.
معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی کشور هم در این 
جلسه، گفت: طبق پایشی که از واحد های صنعتی به عمل آمد تعداد واحد های راکد 

استان قم 21۵ واحد است.
قربانی با اشاره به اینکه در امسال طرح فعال سازی ظرفیت های تولید در برنامه قرار 
گرفته است، افزود: حمایت از سه هزار و ۳00 واحد صنعتی که زیر ۵0 درصد ظرفیت 
فعالیت می کنند در دستور کار است که با احیای این واحدها برای بیش از 1۷ هزار نفر 

شغل ایجاد می شود. 
وی تعداد واحد هایی که با ظرفیت کمتر از ۵0 درصد فعالیت دارند را در استان قم 
۵0۵ اعلام کرد و گفت: برنامه افزایش ظرفیت 10۵ واحد  نیمه فعال استان در سال 
جاری در دستور کار است. معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی کشور از برنامه راه اندازی مجدد 64 واحد راکد استان در سال جاری خبر داد و 

تصریح کرد: در سال گذشته هم 64 واحد صنعتی راکد در قم احیا شد.
قربانی با اشاره به اینکه در سال جاری 2 هزار واحد راکد به چرخه تولید بازخواهد 
گشت، گفت: سال گذشته دو هزار و 6۷ واحد صنعتی راکد احیا و برای ۳9 هزار نفر 
اشتغال ایجاد شد. وی عمده مشکلات واحد های صنعتی را اختلافات صنعتگران 
با بانک ها عنوان کرد و افزود: امسال برای حمایت صنایع ۳1۵ میلیارد تومان اعتبار 

اختصاص داده شده است.

رئیس جهاد دانشگاهی قم اعلام کرد:

دریافت بیش از ۲۵۰۰ اثر 
در جشنواره مهدویت 

رئیس جهاد دانشگاهی قم با اشاره به اینکه به دلیل استقبال مطلوب از جشنواره 
مهدویت، تاریخ ارسال آثار تا 1۵ اسفندماه تمدید شد، عنوان کرد: در مجموع 2 هزار 
و ۵۵1 اثر در این قالب ها به دست ما رسید که در نظر داریم از برخی آثار به عنوان 

نمایشگاه استفاده کنیم. 
دکتر محمد حیدری پیش از ظهر روزدوشنبه در آئین اختتامیه جشنواره مهدویت که 
در تالار شهید مطهری دانشگاه قم برگزار شد، با اشاره به اینکه این سومین دوره این 
جشنواره در شهر قم برگزار شد، اظهار کرد: نخستین دوره این جشنواره در راستای 

پاسخ به شبهات مهدویت بود که متاسفانه در جامعه در حال گسترش هستند.
وی افزود: تمدن سازی و آمادگی ظهور در دومین دوره و گفتمان سازی مهدویت با 

تکیه بر موعودآوری موضوع سومین دوره جشنواره مهدویت بوده است.

وزیر علوم در آیین معارفه سرپرست دانشگاه حضرت معصومه)س (:

۲۰ میلیون تحصیل کرده دانشگاهی
 در کشورداریم

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری، گفت: امروز به برکت نظام اسلامی در کشور 20 
میلیون تحصیل کرده دانشگاهی داریم و این ظرفیت، دستاورد بزرگی است که 

نشان می دهد جامعه مسیر دانایی را به سرعت طی می کند. 
محمدعلی زلفی گل روز دوشنبه در آیین تکریم و معارفه سرپرست دانشگاه 
حضرت معصومه)س ( ضمن گرامیداشت سوم خرداد و حماسه رزمندگان اسلام 
در آزادسازی خرمشهر، بیان کرد: نظام اسلامی تلاش می کند که مردم ما بصیر و 
دانا شوند و در همین رابطه بسترهای لازم برای علم آموزی در کشور بسیار گسترده 
شده است. وی بیان داشت: درشرایط فعلی دشمنان تلاش دارند که موفقیت های 
نظام اسلامی را نادیده بگیرند اما برای ما که از نزدیک محرومیت های قبل از 

انقلاب را دیدیم،  دستاوردها به خوبی نمایان است.
وی ادامه داد: صادقانه باید خدمت شما عرض کنم با وجود همه تلاش های 

نظام سلطه در این کشور اتفاق های خیلی بزرگی رخ داده است.
وی افزود: برای نمونه قبل از انقلاب 1۷0 هزار دانشجو داشتیم و اکنون ۳ 
میلیون و 200 هزار دانشجو داریم، در آن زمان دوره دکتری در کشور ما وجود 
نداشت و نخبگان را به خارج  اعزام می کردند که موجب بازنگشتن بسیاری از آنان 

به کشور می شد اما اکنون سالانه 20 هزار دانشجوی دکتر داریم.
وزیری علوم افزود: امروز بالای 60 تا ۷0 درصد دانشجویان برخی دانشگاه ها 
خانم ها هستند، نظام جمهوری اسلامی این فرصت ویژه علم آموزی و تحصیل 
را در اختیار بانوان قرار داد، مسئولان ما به دنبال این هستند که مادران دانا در 
کشور پرورش یابند چرا که آنان محور خانواده هستند.  وی ادامه داد: اکنون 
خانم ها علاوه بر تحصیل و کسب مدارج بالای علمی در زمینه های مدیریتی 
کشور حضور پررنگی دارند و این از ثمره های نظام اسلامی است. زلفی گل با بیان 
اینکه دشمنان دائم تلاش دارند بذر ناامیدی را در میان جوانان بکارند، گفت: باید 
در عرصه های مختلف تلاش کرد و نشان داد که می توان به بزرگترین موفقیت ها 
رسید و توطئه دشمان را خنثی کرد.  وی افزود: دختران ما امروز باید نسبت 
به مطالعه و کسب مدارج علمی توجه بیشتری داشته باشند و با اراده و انگیزه 

سفیران علمی و فرهنگی ایران در عرصه های بین المللی باشند.
وی ادامه داد: چرا نباید از میان ایرانی ها و دختران ما کسی جایزه نوبل را بگیرد 
در حالی که این ظرفیت در کشور وجود دارد و دانشجویان  می توانند با اراده، 

انگیزه و تلاش به این موفقیت ها دست  یابند.
اساتید باید به دانشجویان به عنوان سرمایه های کشور نگاه کنند

وزیر علوم گفت: آینده کشور برای دانشجویان است، آنان مسئولان و مدیران 
آینده کشور هستند، اساتید باید به دانشجویان به عنوان سرمایه های کشور 
نگاه کنند.  مسئول دفتر نهاد نمایندگی رهبر معظم انقلاب در دانشگاه حضرت 
معصومه)س( نیز در این آیین گفت: تاسیس دانشگاه حضرت معصومه)س( از 
یک ایده معنوی نشات می گیرد تا دختران و بانوان که در همه مراحل حساس 
کشور حضور داشتند و سهم خود را انجام دادند بتوانند در یک فضای علمی و 

دانشگاهی مطلوب تحصیل کنند.
حجت الاسلام و المسلمین محمدرضا آخوند زاده افزود: در سال 86 این اتفاق 
در شهر مقدس قم افتاد و دانشگاه حضرت معصومه)س( با بهره گیری از اساتید 

برتر برای تحصیل بانوان در مقاطع دانشگاهی تاسیس شد.
و  علمی  مختلف  درعرصه های  دانشگاه  این  موفقیت های  به  اشاره  با  وی 
فعالیت های  زمینه  معصومه)س(در  حضرت  دانشگاه  داد:  ادامه  فرهنگی، 
فرهنگی و قرآنی سرآمد بوده و فعالیت های بسیاری دارد و سرانه ازدواج دانشجویی 
نیز در آن بالااست. سرپرست سابق دانشگاه حضرت معصومه)س(  در این آیین 
گفت: این دانشگاه در سال های اخیر مسیر رشد و شکوفایی خود را به خوبی 
طی کرده است و توانسته نقش موثری در توسعه فضای علمی کشور داشته باشد.
نسرین صادق زاده افزود: از آنجا که زنان و بانوان نقش موثری درشکوفایی جامعه 
اسلامی دارند، دانشگاه حضرت معصومه)س(  تلاش کرده با ایجاد بسترهای 
لازم برای توانمند سازی دانشجویان در بخش های مختلف، تکالیف خود در این 
رابطه را به خوبی ایفا کند. وی ادامه داد: در همین رابطه می توان به اجرای طرح 
توانمندسازی بانوان  برای پاسخگویی مناسب به مسائل حوزه زنان و خانواده 
اشاره کرد که از جمله حوزه های مهم مورد توجه دانشگاه حضرت معصومه)س(  
در سال های اخیر است. سرپرست جدید دانشگاه حضرت معصومه)س(  نیز در 
این آیین گفت: به دنبال گسترش فعالیت های دانشگاه حضرت معصومه)س( 
و تبدیل شدن آن به الگویی درخشان در حوزه تحصیل بانوان و توانمندسازی  
ایشان در عرصه های مختلف هستیم. مریم بردبار با اشاره به اهمیت ترویج سبک 
زندگی اسلامی ایرانی در جامعه و برنامه های دانشگاه حضرت معصومه)س(  در 
این بخش، تاکید کرد: به دنبال افزایش تعداد رشته های دانشگاه در حوزه های 

مختلف برای پاسخگویی به نیازهای علمی استان و کشور هستیم.
از تلاش های نسرین صادق زاده سرپرست  با حضور وزیر علوم  آیین  این  در 
سابق دانشگاه حضرت معصومه)س(  تجلیل به عمل آمد و مریم بردبار به عنوان 

سرپرست جدید این دانشگاه معارفه شد.

فرماندار قم تاکید کرد :

ضرورت تسریع در تکمیل تقاطع 
غیرهمسطح میدان نماز

 فرماندار قم در بازدید از پروژه های تقاطع غیرهمسطح میدان نماز و پل مکانیزه 
و جایگاه سوخت بلوار جمهوری اسلامی نسبت به تسریع در عملیات عمرانی و 

رفع نارضایتی های شهروندان تاکید کرد. 
به گزارش ایرنا، عباس ذاکریان عصر دوشنبه در حاشیه بازدید از چند پروژه 
شهری در گفت وگویی با اشاره به تشدید ترافیک در محدوده میدان نماز به 
کرد:  بیان  شهروندان،  نارضایتی  و  ترافیک  انحراف  و  عمرانی  عملیات  دلیل 
جابجایی تاسیسات این پروژه مانند فیبرنوری، آب، برق، گاز و غیره به دلیل ابعاد 
و گستردگی طرح اقدام دشوار و بزرگی است. فرماندار قم با تاکید بر اتمام انتقال 
تاسیسات در پروژه تقاطع غیرهمسطح میدان نماز، اظهار داشت: با آزادسازی 
عرصه و جابه جایی تاسیسات هم اکنون شرایط لازم برای ادمه عملیات عمرانی 
زیرگذر، جداره سازی زیرگذر از هر دو طرف، اجرای روگذر و سایر قسمت های 
طرح فراهم شده است. ذاکریان اضافه کرد: بخاطر شرایط ترافیکی حاکم بر این 
محور و نارضایتی هایی که برای شهروندان بوجود آمده؛ در این بازدید نسبت به 
ادامه عملیات عمرانی طرح به صورت دو شیفت برای به پایان رساندن پروژه در 
زمان بندی پیش بینی شده تاکید شد. وی در ادامه با اشاره به بازدید از جایگاه 
سوخت بلوار جمهوری اسلامی نیز بیان داشت: طی این بازدید نسبت به ارائه 
طرح اصلاحی ورودی پمپ بنزین و پمپ گاز با مصوبه شورای ترافیک استان 
برای بهره برداری کامل و استفاده شهروندان از این جایگاه در بازه زمانی یک 
هفته آینده تاکید شد. ذاکریان همچنین با اشاره به بازدید و بررسی مشکلات پل 
عابر پیاده بلوار جمهوری اسلامی و خیابان یزدان شهر، ابراز داشت: مسوولان 
شهرداری قم نسبت به مکانیزه کردن این پل عابر پیاده و بهره برداری از آن طی 

یک هفته آینده تاکید کردند.
 

مسئول نمایندگی ولی فقیه در سپاه قم:
بیش از ۱۰۰۰ شهید روحانی در استان قم داریم 
مسئول نمایندگی ولی فقیه در سپاه امام علی بن ابیطالب )ع( قم گفت: در 
استان قم بیش از 1000 شهید روحانی داریم که این تعداد اعم از شهدای دوره 
مشروطه، مؤتلفه، پیش از انقلاب، دوران انقلاب، دفاع مقدس و مدافعین حرم 
می شود. حجت الاسلام حسین اکبری اظهار داشت: روحانیت در مقایسه با سایر 
اقشار؛ بیشترین شهید را در دوران دفاع مقدس داشته و 4 هزار شهید را تقدیم 
انقلاب و نظام جمهوری اسلامی کرده است. حجت الاسلام اکبری ابراز داشت: 
برگزاری کنگره ملی 4000 شهید روحانی از سال های گذشته دنبال شده بود 
و رهبر معظم انقلاب نیز بر برپایی این کنگره تاکید داشتند که به علت شیوع 

بیماری کرونا برپایی آن با تأخیر سه ساله مواجه شده است.

 خرمشهر را شهر خون و قیام نامیده اند، در و دیوارش آغشته به خون 
شهدایی است که جانانه در برابر دشمن متجاوز ایستادند و تن به ذلت اسارت 
برای  و  باشند  پاسدار خاک وطن  تا  ندادند، جان دادند  سرزمین خویش 

همیشه نامشان بر تارک این دیار بدرخشد. 
بی گمان دست بلند خدا یاور مردمانی مظلوم و شجاع بود که از حق دفاع 
کردند و این خود وعده الهی است که به مردم آزاده داده تا سلطه ظالم و 

متجاوزان را نپذیرند و در برابر متجاوزان و دشمنان قیام کنند.
خرمشهر، شهر حماسه و خون و قیام، شهر یاس های پرپر و آلاله های 
آغشته به خون، شهری با مردمانی شجاع که تاریخ خاطرات دلاوری، غیرت 

و مردانگی آنها را در دل خون به یادگار دارد.
دیوارهای خراب و نخل های بی سرش گواه تجاوز و ظلم رژیم بعث به 
سرزمینی است که مردمانش ساده و بی تکلف در بستر دیار خویش به تکاپوی 
روزمره مشغول بودند، اما دشمن متجاوز وحشیانه کابوس زنان و کودکان این 
دیار شد و با تانک ها و بمباران های پی در پی آنرا به اشغال و اسارت خود 

درآورد.
دلهره و هراس همه خانواده هایی که شبانه روز در زیر گلوله و بمباران بودند 
را هیچ گاه نمی توان از صفحه ذهن مردمان این دیار زدود زیرا ما هم بچه های 
سالهای جنگ ایم و هراس شب های موشک باران و بمباران های هوایی را 

خوب در ذهن داریم.
دیدن تصاویر حماسه مردمانی که از جان و مال خویش دفاع می کردند و یک 
به یک نظاره گر شهادت عزیزانشان بودند را نمی توان فیلم ترسناک هالیودی 
پنداشت زیرا آن لحظات سخت و جانکاه را مردمان این دیار و همه استان های 
مزرزنشین که هشت سال درگیر جنگ و خون ریزی بودند را با سلول سلول تن 

خویش حس کرده و ردی نازیبا از خاطرات آن دوران در ذهن دارند.
حماسه خرمشهر که منجر به آزادسازی این شهر خون و قیام شد، حماسه 
مهران در دهم تیرماه و حماسه کارون و اروند و شرهانی و همه روزهای عملیات 
و اسارت و شهادت تاریخ سترگ این انقلاب است که نباید از ذهن ها پاک 
شود. باید خاطرات تلخ و شیرین آن روزها، دلاورمردی مردان و زنان و شهامت 
و جسارت جوانان آن زمان و مظلومیت کودکان این سرزمین را بارها و بارها در 
فیلم و نوشته و کتاب و تصویر آنچنان تکرار کرد تا در ذهن نسل های آتس حک 

شود که چه بر مردمان آن روزگاران جنگ گذشت.
پدری همه عمر و سرمایه و زندگیش را یک لحظه با یک موشک و خمپاره در 
برابر چشمانش به تلی از خاک مبدل می شود، مادری ثمره شیرین جانش 
را در برابر دیدگانش پرپر به خاک می سپارد، نوجوانی که آرامش و رویاهای 
زندگیش را باید شبانه چال کند و به مرد کارزار و میدان جنگ مبدل شود و 

اسلحه ای به بلندی قامتش بردارد تا سرزمین اش به دست نااهل نیفتد.
حماسه همه روزهای جنگ و شهادت و ایثار در مناسبت های ویژه همچون 
آزادسازی خرمشهر، حماسه اروند و غواص های دست بسته، حماسه تن 
های بی سر و بدن های تکه تکه، شجاعت مثال زدنی شیرزنان این دیار و همه 
روزهای پرخاطره آن دوران باید ماندگار کرد تا نسل فردا بداند که ریشه این 
سرزمین با خون چه مردمان و جوانانی سیراب گشته و اکنون آزاد و سربلند در 

جهان بالنده و با شکوه گشته است.
سالروز آزادسازی خرمشهر یک روز و یک برگ از تقویم این سرزمین نیست، 
بلکه تاریخ پر التهاب و حماسی مردمانی است که با چنگ و دندان در برابر 

دشمن ایستادند و اجازه ندادند که سرزمینشان به یغما برود.

سالروز آزادسازی خرمشهر حماسه همه جوانان غیرتمند و شجاعی است که 
پا بر روی همه خواسته های شخصی خویش گذاشتند و بافداکاری و از جان 
گذشتگی در همه شرایط سخت با تشنگی و گرسنگی و تنی مجروح از کیان 

خویش دفاع کردند.
حماسه آزادسازی خرمشهر فتح الفتوحی ماندگار در تاریخ این سرزمین 
است تا نسل فردا بداند که چه شیرزنان و شیرمردانی متحد و همدل با دستان 
خالی از این سرزمین دفاع کردند و اجازه ندادند که ذره ای از خاک وطن به 

دست دشمن بیفتد.
روزهای سخت و دلهره آور جنگ که هر ثانیه اش برای مردمی در زیر بمباران 
به اندازه یک عمر ترس و دلهره به همراه داشت، یادآور شجاعت و مظلومیت 
مردمانی است که سالها طعم جنگ و بمباران و خرابی و بی کاشانه شدن را در 

زیر چادرها و اردگاه های جنگی بسر بردند.
آن روزها گذشت و سالهای سال از آن دوران می گذرد اما هر بار که می 
خواهی به مناسبت یک روز که در تاریخ غرورآفرین این سرزمین ثبت شده 
از خاطرات آن زمان بازگو کنی در می یابی که هنوز طعم تلخ باروت و گلوله را 
می شود بر روح زخمی و آزده مردمان آن دوران که اکنون کهنسال و میانسال 

شده اند، دید.
سالهای تلخ جنگ با طعم دود و آتش و گلوله و سرب گذشت و روزهای 
خوش آرامش و امنیت امروز هدیه آن همه مقاومت و مردانگی رزمندگان 

اسلام است که نباید از ذهن ها زدوده شود.
شهر خرمشهر آزاد شد و خاطره ماندنی پیروزی و اتحاد و همدلی مردمان 
این سرزمین در روایت آزادسازی و پیروزی رزمندگان و ملت ایران تجلی شد 
و به عنوانی حماسه ماندگار برای همیشه در تاریخ این سرزمین جاودانه شد 
تا بار دیگر مردمان مظلوم بدانند که دست خدا یاریگر مظلومان است و روزی 

سرزمین آنها را هم آزاد می کند.
پیام امام خمینی)ره(

 روز دوشنبه، سوم خرداد 1۳61 کسی نبود که لبخند شادی و سرور بر لب 
نداشته باشد. کسی نبود که شور و شوق تمام وجودش را فرا نگرفته باشد. 
کسی نبود که اشک اشتیاق از دیدگان جاری نسازد و کسی نبود که خداوند 
منان و قهار را شکر نگوید؛ چرا که در چنین روزی، پیروزی معجزه مانندی 
نصیب سپاهیان توحید شده بود و آن، فتح »خونین شهر« بود. بنابراین 
آزادسازی خرمشهر موجی از شادی و شور و شعف را در هر کوی برزن در 
شهرهای ایرانی اسلامی ایجاد کرد. رهبر انقلاب در همان روز فتح خونین 
شهر در پیامی این پیروزی را تبریک گفتند و فرمودند: ... مبارک باد و هزاران 
بار مبارک باد بر شما عزیزان و نور چشمان اسلام این فتح و نصر عظیم که با 
توفیق الهی و ضایعات کم و غنایم بی پایان و هزاران اسیر گمراه و مقتولین 
و آسیب دیدگان بدبخت که با فریب و فشار صدام تکریتی، این ابرجنایتکار 
دهر، به تباهی  کشیده شده اند، سرافرازانه برای اسلام و میهن عزیز افتخار 
ابدی به هدیه آوردید و مبارک باد بر فرماندهان قدرتمند که فرماندهان چنین 
فداکارانی هستند که ستاره درخشنده پیروزی های آنان بر تارک تاریخ تا نفخ 
صور نورافشانی خواهد کرد و مبارک باد بر ملت عظیم الشأن ایران این چنین 
فرزندان سلحشور و جان بر کفی که نام آنان و کشورشان را جاویدان کردند و 
مبارک باد بر اسلام بزرگ این متابعانی که در دو جبهه جنگ با دشمن باطنی 
و دشمنان ظاهری پیروزمندانه و سرافراز امتحان خویش را دادند و برای اسلام 

سرافرازی آفریدند ..

به بهانه سوم خرداد سالروز آزاد سازی خرمشهر؛

 آزادی خرمشهر، تجلی غیرت و شجاعت یک ملت

سردار علی اکبر صادق  نژاد یکی از ایثارگرانی است که در 
صندوقچه سینه خود خاطرات بسیار از دوران دفاع مقدس به 

ویژه سوم خرداد و آزادسازی خرمشهر دارد. 
سوم خرداد نمادی از خودباوری، عزم راسخ و اتحاد ملی 
مردم ایران بر محور آرمان های ماندگار جمهوری اسلامی در 
برابر هجمه های دشمنان است. خرمشهر که با شروع حمله 
نظامی صدام به خاک ایران پس از ۳۵ روز مقاومت، در  چهارم 
آبان 1۳۵9 به دست نیروهای عراقی افتاد و  ۵۷۵ روز در 
اشغال آنان بود، سوم خرداد 1۳61 آزاد شد؛ آزادی که طعم 

شیرین آن بعد از سال ها هنوز هم احساس می شود.
سردار علی اکبر صادق  نژاد متولد 1۳41 در کاشمر است و 
درزمره افرادی است که طی دوران دفاع مقدس با در دست 
گرفتن جان خود برای دفاع از مرزوبوم این کشور به مناطق 
ابرقدرت های جهان که  برابر  تا بتواند در  جنگی عازم شد 

زیرپوست صدام حسین خود را پنهان کرده بودند دفاع کند.
وی که این روزها دوران بازنشستگی را سپری می کند و در 
سینه خود هنوز تأثیر بمب های شیمیایی حلبچه را به یادگار 
دارد و سعی می کند با این یادگاری های جنگ در بدنش 
اصرار  جنگ  شروع  با  گفت:  ایرنا  خبرنگار  به  کند؛  مدارا 
داشتم که به جبهه بروم ولی شورای فرماندهی سپاه من و 
تعدادی از دوستان را منع کرده بود که از کاشمر بیرون نرویم 
و سازماندهی و بسیج نیروها و اعزام رزمندگان و پشتیبانی از 
جبهه را داشته باشیم. اما وقتی با پشتیبانی خوب مردم در 
سال 60 با چند کامیون کمک های مردمی همراه فرمانده 
وقت سپاه کاشمر و دیگر دوستان و همرزمان خود، کمک های 
مردمی را به تهران و از آنجا به اهواز، شوشتر و دزفول بردیم پایم 
به منطقه جنگی باز شد.  او که بدون هیچ گونه مخالفتی از 
سوی پدر و مادرش، آن سالها در مناطق جنگی ساکن شده 
بود افزود: خانواده ام در زمان جنگ همراه من بودند و حتی 

در سنندج و قم خانه ام بمباران و تخریب شد.
 20 خرمشهر  آزادسازی  زمان  در  که  نژاد  صادق  سردار 
داد:  ادامه  است  پسر  فرزند   2 صاحب  اینک  و  بود  ساله 
آزادسازی خرمشهر طی چهار مرحله برنامه  ریزی شده بود، 
"بسم الله  بعدی  مراحل  و  بیت المقدس"  "الی  اول  مرحله 
علی  "یا  و  القاسم  الجبارین"  "بسم الله  الرحیم"،  الرحمن 
بن ابیطالب" بود و برای ورود به خرمشهر، رزمندگان اسلام 
با رمز "یا محمدبن عبدالله" وارد شهر شدند که در اولین 
ورود، رزمندگان تیپ 2۷ حضرت محمدرسول الله )ص( که 

رزمندگان تهرانی بودند وارد خرمشهر شدند.
اشغال  در  روز   ۵80 حدود  خرمشهر  گفت:  سردار  این 
دشمن بود و ترکیب کل شهر تغییر یافته بود. آنان دژهای 
مختلفی ساخته بودند تا نیرویی نتواند وارد شهر شود، به هر 
طرف که نگاه می کردی کوهی از غم و اندوه می دیدی و چه 
بسیار سرمایه کشور در گمرک  باقی مانده و به دست بعثی ها 
مناطق  از  بسیاری  در  مختلف  مین های  بود.  رفته  بین  از 
جاسازی شده بود، تمام انبارهای میلگرد و آهن خالی بود و 
تیرآهن های چندین متری و میلگردها به  صورت درخت در 
خاک کاشته شده بودند تا هیچ چتربازی در این دشت نتواند 
پیاده شود. وی افزود: تمام خودروهای داخل گمرک را در 
زمین کاشته بودند و دشت عجیبی از خودرو کاشته شده بود، 
از شیشه، لوازم  خانگی و دوچرخه و بسیاری تجهیزات دیگر 
خاکریز درست کرده بودند، غارت بازارها و خانه های مردم و 
هر امکاناتی که به دردشان می خورد صورت گرفته بود و شهر 
100 درصد تخریب  شده بود. دیوارهای سالمی هم که باقی 
مانده بود پر از شعارهایی بود که به عراقی ها روحیه دهد و 
عنوان هایی از قبیل "ما آمده ایم که بمانیم نه اینکه برویم"، 
"خرمشهر بخشی از بلاد عربی" و "ما به عربستان خودمان 
پا گذاشته ایم"، به  چشم می خورد. سردار صادق نژاد که در 
چندین عملیات  جنگی شرکت داشته ادامه داد: در عملیات 
در  کردم.  شرکت  سه  و  یک، 2  والفجر  و  مقدماتی  والفجر 
آزادسازی شهر مهران،کله قندی، دهلران و مناطق اطراف آن 
بطور کامل حضور داشتم و در عملیات رمضان بود که در آن 

حوادث غم انگیزی روی داد و شکست خوردیم.
وی گفت: در آن روزها نه تنها من بلکه بسیاری از دوستان و 
همرزمانم از شهادت واهمه ای نداشتیم و تنها دغدغه ما قدم 

برداشتن برای خدمت بیشتر بود.
این سردار بازنشسته با مرور خاطرات روزهای جنگ افزود: 
من در جبهه وظیفه روابط عمومی و عقیدتی تیپ را برعهده 
داشتم، روزی صبحانه می خوردیم پیرمردی روحانی به نام 
"زراعتکار" از همشهریان ما پیش ما آمد و گفت: از کاشمر 
رفتم مشهد برای زیارت و از مشهد آمدم به جبهه و الان مرا 
بفرستید خط مقدم. از او پرسیدم صبحانه خوردی؟ او گفت؛ 
نمی خواهم صبحانه بخورم و هرچه اصرار کردم قبول نکرد 
و خیلی تأکید داشت بی معطلی باید برود، یکی از دوستان 
به نام عباس که اهل مشهد بود و کارهای پشتیبانی را انجام 
می داد ایشان را برد؛ با زراعتکار حرف  و حدیث آسمانی شدن 

پیش آمد و گفت: جنازه ام را به کاشمر ببرید. بعد کمی فکر 
کرد وگفت: نه نمی خواهد برای خانواده ام هزینه دارد مرا 
همین  جا دفن کنید. با خنده گفتم، آقای زراعتکار این طور که 
خانواده باید اینجا بیاید و هزینه بیشتری باید بدهند؛ گفت: 
داشت  که  همان طور  برگردانید،  کاشمر  به  مرا  جنازه  پس 
می رفت به من گفت: ای پسر بیا یک چک دارم 180 هزار 
تومان دانه هندوانه فروختم؛ اگر برنگشتم بگیر برای خودت، 
چک را به من داد و رفت؛ 20 دقیقه نگذشته بود که عباس آقا 
با چشمانی اشکبار برگشت و گفت: آقای زراعتکار هم برگشته 
اند و دیدم بدن این عزیز غرق در خون، عقب خودرو تویوتا 
بود؛ عباس آقا گفت: به خط شلمچه که رسیدیم از ماشین 
پیاده شد و رفت بالای تپه و داد زد: رزمنده های اسلام من از 
مشهد علی بن موسی الرضا )ع( برای بیان مسائل شرعی در 
خدمت شما هستم و هرکس سؤال و مسئله شرعی دارد در 
خدمتش هستم که یک خمپاره به شاهرگ ایشان اصابت کرد 

و اوراق مفاتیحی که  دست ایشان بود سوراخ شد.
وی ادامه داد: این اتفاق برایم عجیب بود ایشان با آن سن و 
سال و صفا و صداقت طی کمتر از سه روز از کاشمر به اهواز 
آمده بود و در جبهه جزو مجاهدان قرار گرفت و با این کیفیت 

آخرین لحظات عمر خود را به پایان رساند.
و جوانان در  نژاد گفت: زمان جنگ مردم  سردار صادق 
حدی که بضاعت داشتند، جنگ را اداره کردند و آن را با عزت 

و پیروزمندانه به پایان رساندند.
وی افزود: من و همسالانم از آنچه کرده ایم پشیمان نیستیم 
زیرا همان طور که خدا بر ما منت دارد و ما را از زیر یوغ و سلطه 
ستم  شاه و آمریکا آزاد کرد ما نیز جانفشان انقلاب و نظام 

هستیم و نباید بر انقلاب منت بگذاریم و توقع داشته باشیم.
این ایثارگر ادامه داد: همانگونه که خدا در خرمشهر و دیگر 
عملیات ها رزمندگان ما را نصرت و یاری داد، به برکت خون 
شهدا این انقلاب را به رغم مشکلات سخت و کارشکنی های 
برخی دنیاطلبان، یاری کرده و به  زودی به دست صاحب آن 

یعنی صاحب الزمان )عج( خواهد سپرد.
در طول هشت سال دفاع مقدس که از ۳1 شهریور سال 
۵9 با تجاوز رژیم بعث عراق و ایادی استکبار به کشورمان 
آغاز شد، شاهد رشادتهای مردم ایران بودیم. مردم کاشمر 
دفاع  دوران هشت سال  در  هم دوشادوش سایرهموطنان 
مقدس6۵4 شهید، هزار و 821 جانباز و 11۷ آزاده در راه 

آرمان های مقدس نظام جمهوری اسلامی تقدیم کردند.

به مناسبت سوم خرداد سالروز آزادسازی خرمشهر؛

خاطرات یک سردار / ترسی از شهادت نداشتیم
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رییس شورای تامین دام کشور:

حذف ارز ترجیحی باعث ایجاد بازار 
رقابتی دام زنده و گوشت قرمز می شود

رییس شورای تامین دام کشور با بیان اینکه حذف ارز ترجیحی باعث بازار رقابتی 
دام زنده و گوشت قرمز می شود، گفت: در پی این اقدام دولت، نرخ دام زنده و 

گوشت قرمز در فرایند عرضه و تقاضا واقعی خواهد شد.
»منصور پوریان« درباره وضعیت بازار دام زنده و گوشت قرمز اظهار کرد: با حذف 
ارز 4200 تومانی و اعلام قیمت جدید برای نهاده های دامی بازار دچار شوک 
موقتی شد اما طی روزهای گذشته قیمت ها در فرایند عرضه و تقاضا به شرایط 

عادی بازگشت.
وی با توجه به مازاد جمعیت دامی کشور، ادامه داد: مشکل جدی خشکسالی و  
کم آبی، فراگیری افزایش عرضه دام زنده و گوشت قرمز در کشور است و در حالی 

تولیدکنندگان با مشکل تامین آب و علوفه روبرو هستند.
با  شکل  سه  به  قرمز   گوشت  اینکه  بیان  با  کشور  دام  تامین  شورای  رییس 
در  بسته بندی  گوشت  گفت:  می شود،  عرضه  کشور  در  متفاوت  قیمت های 
فروشگاه های زنجیره ای )گوشت در بسته بندی های لوکس(، قصابی ها )عرضه 
لاشه( و گوشت های وارداتی با نرخ های تنظیم بازاری است تا اقشار مختلف مردم 

بتوانند از این محصول بهره مند شوند.
پوریان افزود: در پی اصلاح سیاست ارز ترجیحی تولیدکنندگان انتظار داشتند 
علاوه بر تامین نهاده های موردنیاز برای یک تا دو ماه اخیر، رفع ممنوعیت صادرات 
دام زنده، نقدینگی موردنیاز صنعت دام و طیور تامین شود، اما به دلیل وقفه در این 
موضوع بازار دچار شوک شد؛ همین امر باعث شده قیمت گوشت قرمز موقتی 
در بازار افزایش یابد که به نظر می رسد قیمت ها به زودی در فرایند عرضه و تقاضا  

واقعی  و کاهش خواهد یافت.
وی اضافه کرد: شرایط فعلی نشان می دهد که بازار کشش عرضه گوشت قرمز با 
قیمت های 200 هزار تومان را ندارد و ادامه این روند توسط برخی سودجوها باعث 

کاهش مجدد مصرف گوشت قرمز از سبد خانوار ایرانی خواهد شد.
رییس شورای تامین دام کشور تاکید کرد: در صورت تامین نقدینگی صنعت 
دام و طیور، رفع ممنوعیت صادرات دام زنده و یا حذف عوارض گمرکی و تامین 
نهاده های در یک تا دو ماه تولیدکنندگان، بازار این محصول رقابتی خواهد شد و 

تولیدکنندگان می توانند به حیات خود ادامه دهند.

یک عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس :

باید شرایط برای خصوصی سازی مهیا شود
رئیس کمیسیون جهش و رونق تولید و نظارت بر سیاست های کلی اصل 44 
قانون اساسی گفت که باید شرایط را برای خصوصی سازی مهیا و فراهم کرد به 
طوری که واگذاری به راحتی گرفتن یک کاغذ از دست راست به دست چپ باشد.
به گزارش ایسنا، سیدشمس الدین حسینی در نخستین رویداد بین المللی 
خصوصی سازی در اقتصاد ایران با اشاره به قانون اجرای اصل 44 گفت:  مگر 
می شود هشت سال دولتی انتقاد کند و یک کلمه اصلاح نکند اما خصوصی سازی 
و اجرای قانون را متوقف کند؟ حتی از قانون تفسیر به رأی داشته و بعد بگوید کار 

علمی می کند.
وی خطاب به برگزار کنندگان این همایش گفت: شما که از بخش خصوصی 
برای حضور در این همایش دعوت کرده اید آیا حاضرید به آن ها برای حرف زدن 
تریبون دهید و حاضرید به کسی که به او واگذار شده اجازه صحبت دهید. باید 
فرصت برای صحبت به آن ها داده شود. اساسا باید شرایط را برای خصوصی سازی 
مهیا کنیم. ای کاش واگذاری به راحتی گرفتن یک کاغذ از دست راست به دست 

چپ باشد.
روی  پیش  موانع  به  اشاره  با  مجلس  بودجه  و  برنامه  کمیسیون  عضو  این 
خصوصی سازی گفت: چطور اجازه نمی دهند راه آهن خصوصی شود و در مقابل 
توسعه فعالیت بخش غیردولتی در راه آهن می ایستند؟ دست بخش خصوصی به 

کارمند دفتر دولت نمی رسد اما مدیر رجا به راحتی با وزیر صحبت می کند.
وی ادامه داد:  بخش خصوصی که بنگاهی را خریداری کرده با ریسک محیط 
کسب و کار مواجه می شود. حریف بخش دولتی و شبه دولتی و بخش خصوصی 
و شبه خصوصی نمی شویم. یک فردی که می خواهد بنگاه داری کند به یک باره با 
تحریم مواجه می شود یا اینکه مشکلاتی در قانون گذاری داریم. همین دیروز اگر 

حواسمان نبود جلوی واگذاری بنگاه های صنعت برق را گرفته بودیم.
حسینی گفت:  اکنون در اصلاحات اقتصادی ایران قرار گرفته ایم. اصلاحات 
سیاسی و ساختاری هم مهم هستند اما باید ما در سطح بالاتر یعنی اصلاحات 
ابعاد  دارای  و  است  حکمرانی  اصلاحات  اصل 44  که  انجام دهیم  حکمرانی 
نداریم.  خصوصی سازی  و   44 اصل  از  یکپارچه ای  نگاه  می باشد.  مختلفی 
دستگاه های ستادی هم درک درستی ندارند. برای شروع دوباره حداقل باید نگاه 

یکپارچه وجود داشته باشد.
 

رییس سازمان هواپیمایی کشوری خبر داد:

افزایش ۴۰ درصدی تعداد صندلی هواپیماها
صندلی  تعداد  درصدی  افزایش 40  از  کشوری  هواپیمایی  سازمان  رییس   
فروند  بازگرداندن 100  و  برنامه خرید هواپیمای  و گفت:  داد  هواپیماها خبر 

هواپیمای زمین گیر شده به چرخه پرواز در دستور کار است.
»محمد محمدی بخش« درباره مشکل کمبود صندلی پرواز، اظهار کرد: در مدت 
اخیر چند فروند هواپیمای خرید شده است و در حال افزایش ناوگان نیز هستیم. 

در برنامه فعلی نیز تصمیم داریم هواپیماهای زمین گیر را سرخط بیاوریم.
وی با بیان اینکه درخواست پرواز نسبت به سال های گذشته به شدت افزایش 
یافته است، افزود: در مدت اخیر تعداد صندلی هواپیماها نیز 40 درصد افزایش 

یافته است، اما همچنان این میزان افزایش پاسخگوی تقاضای فعلی نیست.
رییس سازمان هواپیمایی گفت: از 2۵ اسفندماه 1400 تا 1۵ فروردین امسال 

دو و نیم  میلیون نفر توسط حمل ونقل هوایی جابه جا شدند.
محمدی بخش درباره میزان هواپیماهای سرپا نیز گفت: اکنون 1۵8 فروند 
هواپیمای عملیاتی داریم و تعداد صندلی ناوگان هوایی نیز 40 درصد افزایش 
یافته، اما درخواست نسبت به مشابه سال قبل 2.۵ برابر شده است و شاهد 

استقبال مردم از  این بخش هستیم.
وی با بیان اینکه برای خرید هواپیما نیز منتظر مذاکره رفع تحریم ها نیستیم 
حق  به  درخواست  ناوگان  افزایش  گفت:  دارد،  وجود  هواپیما  خرید  امکان  و 
مردم است و تقریباً 100 فروند هواپیمای زمین گیر داریم که باید به چرخه پرواز 
برگردانیم، البته خرید هواپیما نیز در دستور کار است که می تواند به پوشش تقاضا 
کمک کند. معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: در حال برنامه ریزی برای نوسازی 
و بازسازی ناوگان هوایی کشور هستیم و به زودی تعداد صندلی ها در این بخش 

افزایش می یابد.
 

 وزارت اقتصاد اعلام کرد:

پرداخت ۷۰۰۰ میلیارد وام بدون ضامن
اطلاعات دریافتی از وزارت امور اقتصادی و دارایی حاکی از آن است که از زمان 
اجرای طرح پرداخت وام بدون ضامن تا پایان 1۵ اردیبهشت سال جاری بیش از 

۷000 میلیارد تومان تسهیلات بدون ضامن پرداخت شده است.
به گزارش ایسنا، وزارت اقتصاد در راستای تکلیف رئیس جمهوری به بانک های 
خود  زیرمجموعه  بانک های  خرد،  وام های  پرداخت  تسهیل  بر  مبنی  دولتی 
و  بازنشستگان  کارکنان،  به  خرد  وام های  پرداخت  به  مکلف  اول  مرحله  در  را 

مستمری بگیران بخش دولتی، عمومی و خصوصی بدون دریافت ضامن کرد.
البته، قرار شد تا در ادامه اجرای این طرح، به تدریج تمامی مشتریان بانک ها 

شامل این طرح شوند.
شرایط دریافت دریافت وام های خرد بدون ضامن اینگونه است که تا ۵0 میلیون 
تومان تنها با نامه کسر از حقوق و برای دریافت وام تا 100 میلیون تومان با یک نامه 
کسر از حقوق همراه با چک یا سفته امکان پذیر است و مشمولان این وام باید به 

بانکی که حقوق خود را از آن دریافت می کنند، مراجعه کنند.

رییس سابق اتاق بازرگانی تهران گفت: در رابطه با نرخ تورم ۳8.۷ درصدی که 
برای اردیبهشت 1401 اعلام شده، این تورم مربوط به قبل از جراحی اقتصادی و 

ساماندهی یارانه ها است.
یحیی آل اسحاق اظهار داشت: مهم ترین اولویت در حوزه اقتصاد، بحث چگونگی 
داریم،  ما  که  تورمی  است.  ایران  اقتصاد  مزمن  تورم  ساماندهی  و  تورم  کنترل 
مجموعه ای از انواع تورم ها است که باید به خوبی تجزیه و تحلیل شود و راهکارهای 
هر مسیر، مشخص شود. ولی به صورت کلی مساله اول اقتصاد ایران، چگونگی 
کنترل تورم است. اگر تورم کنترل نشود، خیلی از زحمات دوباره آسیب های جدی 
خواهد دید. وی با بیان این که تورم شکل های مختلف دارد، افزود: تورم حاصل از 

محدودیت عرضه، تورم حاصل از نقدینگی، تورم حاصل از تغییرات و نوسانات نرخ 
ارز، تورم حاصل از محدودیت های روابط اقتصادی و تجاری، اشکال مختلف تورم 
است. رییس سابق اتاق بازرگانی تهران در پاسخ به این پرسش که در طول دو هفته 
گذشته با سیاست اخیر دولت شاهد افزایش قیمت 4 قلم کالا بودیم که به تبع، 
بسیاری از کالاهای دیگر را نیز تحت تاثیر قرار داده و قیمت ها به شدت بالا رفت. 
آیا با توجه به افزایش قیمت کالاها، امکان کنترل تورم وجود دارد؟ تصریح کرد: این 
شدنی است؛ به شرط این که با نگاه جامع به موضوع اقتصاد نگاه کنیم و راهکارهای 
متناسب با هر بخش اتخاد شود. بنابراین باید نگاه جامع داشته باشیم و اعداد و 

ارقام واقعی باشد.

اثر جراحی اقتصادی روی تورم چیست؟
آل اسحاق تصریح کرد: در رابطه با نرخ تورم ۳8.۷ درصدی که برای اردیبهشت 
1401 اعلام شده، این تورم مربوط به قبل از جراحی اقتصادی و ساماندهی یارانه ها 
اثر  آثار حاصل از سیاست جدی دولت روی تورم جامع چقدر  است. اما این که 
خواهد کرد، اختلاف نظر وجود دارد. وی متذکر شد: به طور قطع تورم حاصل از 
این 4، ۵ قلم کالا نیست که گران شده، بلکه تورم در همه حوزه های اقتصادی نقش 
دارد، یعنی تورم کل را تحت تاثیر قرار می دهد. دیدگاه های مختلفی در این رابطه 
وجود دارد. برخی معتقدند که میزان افزایش تورم کل کمتر از 10 درصد خواهد 
بود و برخی نیز از 1۵ درصد افزایش تورم صحبت می کنند. گروهی هم می گویند 
این برنامه ریزی جدید تا 20 درصد روی تورم اثر دارد. رییس سابق اتاق بازرگانی و 
صنایع و معادن تهران گفت: با این حال، در کل می توان گفت کف تورم 10 درصد 
بالا می رود. آن زمان باید ببینیم تورم کل روی معیشت مردم، مسکن، بهداشت و 
درمان، پوشاک و آموزش چقدر اثر دارد. این ۵ حوزه، ۷0 درصد هزینه های طبقه 
متوسط به پایین را در برمی گیرد. بر همین اساس، تورم یک موضوع کاملا جدی 
و اساسی در اقتصاد ایران است. آل اسحاق افزود: ظرف 10 سال گذشته متوسط 
تورم در حدود 20 درصد بوده است. البته متوسط تورم در ۳، 4 سال اخیر به حدود 
۳0، 40 درصد افزایش یافته است. بنابراین با توجه به تغییرات ذاتی ای که داریم، 
کف تغییرات جدید هم 10 درصد خواهد بود که روی تورم افزوده خواهد شد. این 
در شرایطی است که کیفیت اثرگذاری تورم روی زندگی شهری و روستایی متفاوت 
است؛ به طوری که تورم روستایی از شهری بیشتر است، زیرا هزینه های حمل کالا 

به روستا بیشتر است.
برنامه دولت برای کنترل تورم چیست؟

وی در پاسخ به این پرسش که در کنار جراحی اقتصادی دولت، آیا سیاستی دیده 
می شود که در جهت کنترل تورم باشد، عنوان کرد: ادعای سازمان برنامه و بودجه 
این است که از بانک مرکزی برداشت صورت نگرفته است که همین موضوع روی 
کنترل تورم موثر است. از سوی دیگر، روابط بانک مرکزی با بانک ها و روابط بانک ها 
با یکدیگر، سیاست هایی است که اعمال شده و تا حدودی هم اثر کرده است. این که 

می گویند تورم نیم درصد پایین آمده، ناشی از همین سیاست های پولی است.
از  برخی  در  متذکر شد:  تهران  معادن  و  و صنایع  بازرگانی  اتاق  رییس سابق 
حوزه های فنی کنترل تورم، ما کارشناس و اقتصادانان خوبی داریم، ولی برخی 
عوامل موثر بر تورم، به حوزه هایی غیر از فنی و اقتصادی مربوط می شود؛ مثل 

سیاست های خارجی، تعاملی و سیاسی.

آل اسحاق: تاثیر تورمی جراحی اقتصادی هنوز معلوم نیست

هشدار نسبت به عدم مهار تورم 
کنترل تورم در همین فضا شدنی است

 رئیس هیات عامل صندوق توسعه ملی :

مردم از مزایای توزیع عادلانه یارانه ها بهره مند می شوند
رئیس هیات عامل صندوق توسعه ملی گفت: هدفمندی 
یارانه ها باید در دولت قبل انجام می شد، زیرا فاصله ای که 
برای اصلاح پرداخت یارانه وجود دارد، موجب شوک قیمتی 

بزرگی است.
»مهد غضنفری« در خصوص اجرای طرح »مردمی سازی 
و توزیع عادلانه یارانه ها« با اصلاح سیاست ارز ترجیحی، 
اظهار داشت: انتقال یارانه های دولتی از حلقه اول زنجیره 
کالا به حلقه پایانی آن اقدام ضروری بود و دولت در اجرای آن 

شجاعت به خرج داد.
وی با بیان اینکه مردم هم انتظار داشتند که یارانه به صورت 

یارانه  اگر اصلاح  افزود:  قرار گیرد،  اختیارشان  در  عادلانه 
کالاها به درستی انجام شود، مردم هم از مزایای آن بهره مند 

می شوند.
رئیس هیات عامل صندوق توسعه ملی گفت: یارانه های 
دولتی در کشورهای مختلف و در حلقه های مختلف زنجیره 
کالایی توزیع می شود، وقتی یارانه ها در حلقه نخست زیاد 
باشد به ظاهر موجب کاهش قیمت کالا می شود؛ اما معمولًا 
به صورت قاچاق معکوس از کشور خارج یا به صورت غیر 

بهره ور به کار گرفته می شود.
در  یارانه  پرداخت  اگر  داده  نشان  تجربه  داد:  ادامه  وی 

حلقه پایانی باشد، مردم می توانند در استفاده از منابع خود 
مدیریت کنند. غضنفری گفت: هدفمندی یارانه ها در چند 
گام انجام می شود و اگر این گام ها به ترتیب منطقی برداشته 
نشود، ممکن است مردم آسیب ببینند یا دولت به اهداف 

خود نرسد.
رئیس هیات عامل صندوق توسعه ملی تاکید کرد: باید 
پرداخت  شدن  هدفمند  فرایند  تا  کنیم  کمک  دولت  به 
یارانه ها به ترتیب و مطابق با منطق خود انجام شود برای 
مثال آگاهی رسانی مردم، همراه کردن مردم، رفع نگرانی از 

خانواده ها همه باید انجام شود.

باید  ادامه داد:  رئیس هیات عامل صندوق توسعه ملی 
اطلاع رسانی کافی در خصوص مردمی سازی یارانه ها انجام 
شود تا مردم نگرانی نداشته باشند و امنیت خاطر ایجاد کنیم 
تا همه مردم پشتیبان طرح باشند. وی تاکید کرد: هدفمندی 
باید در دولت های قبل انجام می شد و اجرای آن  یارانه ها 
در حال حاضر نیز دیر بود، زیرا فاصله ای که برای اصلاح 
پرداخت یارانه وجود دارد خود موجب شوک قیمتی بزرگی 
است. غضنفری تصریح کرد: دولت سیزدهم و تیم اقتصاد 
شجاعت بالایی به خرج دادند و از اعتبار خود برای ملت و 

وضعیت اقتصادی کشور مایه گذاشتند.

یک کارشناس اقتصاد مسکن اظهار داشت: در فرایند چند 
سال گذشته جمعیت ساکن سکونتگاه های غیررسمی از 20 
درصد به 30 درصد افزایش پیدا کرده است. همچنین نظام 
به  و  خرده بورژوازی  انقلاب  و  ایران  در  کشاورزی  کارکرد  کج 
نوعی تقسیم زمین باعث امواج جدیدی از مهاجرت روستایی 
به کلانشهرها شده به طوری که کل روستاها در حال ریشه کن 

شدن هستند.
افزایش  و دلایل  اجاره  بازار  التهابات  درباره  اطهاری  کمال 
جهشی نرخ اجاره اظهار داشت:  اکثر موجران بنا بر نرخ تورم، 
درآمد خود از اجاره دادن ملک را تعیین می کنند و به دنبال آن 
هستند که با درآمد حاصل از اجاره هزینه های خود را پوشش 
دهند و این در حالی است که هزینه ها هم به شدت افزایش پیدا 
کرده  و نمی توان مسئول این اجحاف را موجران دانست بلکه 

این اجحاف از سوی یک اقتصاد کج کارکرد صورت می گیرد.
این کارشناس اقتصاد مسکن با بیان اینکه در این نوسانات 

فصلی و انتظارات تورمی امکان افزایش نرخ اجاره از نرخ تورم 
وجود دارد، گفت: نرخ اجاره مانند فنر فشرده شده و با افزایش 
نرخ تورم خود را به سطح سایر قیمت ها رساند وگرنه در چندین 
سال  گذشته شاهد آن بودیم که نرخ اجاره تا حدودی کمتر از 

نرخ تورم پیش می رفت.
دولت  که  است  این  بیانگر  شرایط  این  افزود:  اطهاری   
اجتماعی  در عرصه  و  اقتصاد  در  را  توسعه  قواعد  نمی تواند 
که  قواعدی  آن  گذشته  سال های  در  دولت ها  و  کند  رعایت 
برای اقتصاد توسعه ای نیاز است را رعایت نکردند و فاقد الگوی 
توسعه بودند، به ویژه آنکه پس از برنامه چهارم توسعه شاهد 

ایجاد چنین وضعی هستیم.
ایران فاقد سیاست اجتماعی و الگوی اقتصادی است

این کارشناس اقتصاد مسکن تاکید کرد: ایران فاقد سیاست 
اجتماعی و الگوی اقتصادی است و اساسا سیاست اجتماعی 
برنامه ریزی نشده که مسکن اجتماعی با ساماندهی مستاجران 
را هدف قرار دهد و در گذشته دو بار طرح جامع یک بار در سال 

1384 و یکبار هم در سال  1394 کنار گذاشته شد.
اطهاری افزود: دو جناحی که مخالف از هم قرار داشتند، از 
طرح جامع مسکن روی گردان شدند چراکه هر دو این جریان 
به دنبال ادامه تراکم فروشی بودند در حالی که در هیچ کجای 
دنیا درآمد از تراکم فروشی معنا و مفهوم ندارد. سیستم مسکن 
کشور هم بر رانت استوار است در حالی که نئولیبرالیسم بر رانت 
نیست بلکه بر روی تولید ارزش افزوده استوار است و اگر یک 

جریان رانتی بر روی کار باشد سرمایه داری هم از بین می رود.
اجتماعی  مسکن  مسکن،  جامع  سیستم  در  گفت:  وی 
تعریف شده و هدف این بوده که با اجرای این طرح برابری 
نسبی ایجاد شود و در کشوری مانند آلمان هم کارگران با مزد 
و حقوق نمی توانند مسکن مناسب خانوار خود تهیه کند و در 
این سیستم هم مسکن اجتماعی تعریف شده  اما در ایران تولید 
مسکن براساس رانت است و سیستم جامعی در این باره وجود 

ندارد که در این شرایط افزایش اجاره بها هم صورت می گیرد.
این کارشناس اقتصاد مسکن در گفت وگو با ایلنا ادامه داد: در 
این شرایط است که هر قدر هم مزد و حقوق، افزایش پیدا  کند 
باز هم کفاف هزینه ها به ویژه هزینه های مسکن را نمی دهد و 
مسکن اجتماعی ضروری است و در آمریکا هم که نظام بازار آزاد 

حاکم است، هم مسکن اجتماعی وجود دارد.
که  است  بسته ای  یک  اجتماعی  مسکن  گفت:  اطهاری 
از آن محسوب می شود و اساسا  مسکن استیجاری بخشی 
نهضت ملی مسکن هیچ یک از سیاست های مسکن اجتماعی 
را محقق نمی سازد. در طرح مسکن اجتماعی چیزی شبیه به 
طرح پیاده شده در آمریکا،  توانمند سازی سکونتگاه های غیر 
رسمی وجود داشت. به  گونه ای که سیستم بانکی به طور بلوغ 
یافته به عنوان پشتیبان وارد بازار مسکن می شوند و اجازه خرید 
و فروش را دارند و اگر این سیستم بلوغ یافته وجود نداشته باشد 

سرمایه گذاری در بازار مسکن محقق نخواهد شد.
وی با اشاره به حذف طرح جامع مسکن در سال های گذشته 
ادامه داد: وقتی طرح جامع مسکن در سال 84 و در دولت 
احمدی نژاد کنار گذاشته شد نماینده های امور مسکن در آن 
دوران، به صراحت اعلام کردند که نیازی به نظام استیجاری 

نداریم و در نهایت طرح مسکن مهر پیاده شد.  
اطهاری درباره نظام مسکن استیجاری برنامه ریزی شده در 
طرح جامع مسکن اظهار داشت: بعد از انقلاب در نظام برنامه 
ریزی برای اولین بار واژه نظام استیجاری در ایران عنوان شد 
که در آن نظام، حقوق بگیرهای جوان و زوج های جوان در 
اولویت بودند تا از این فرصت استقاده کنند که در یک چشم 
انداز مشخص صاحب مسکن شوند اما هیچ گاه این طرح 

عملی نشد.   
این کارشناس اقتصادی مسکن با اشاره به گسترش شهرها و 
افزایش حاشیه نشینی گفت: در دهه های گذشته کلانشهرها 
به دلیل گسترش شهرک های صنعتی در حال گسترش بودند 

و از این رو اساس ماموریت اصلی شهرهای جدید پشتیبان و 
توانمندسازی بوده است.

از  و  بود  ادامه داد: طرح جامع در حال تکمیل شدن  وی 
این رو در همان سال ها مقوله سکونتگاه های غیر رسمی و 
توانمندسازی ارائه شد و تمام این موارد در طرح جامع مسکن 
کنار  توسعه  چهارم  برنامه  از  طرح  این  اما  کردند  پیدا  تبلور 
گذاشته شد و قانون جامع رفاه و تامین اجتماعی هم در عمل 
به اجرا نرسید. از انجایی که سیستم توسعه از لحاظ نهادی 
کج کارکرد بود از همان زمان نئوفئودالیسم در اقتصاد ایران و 

اجتماع ایران حاکم شد.
تبعات اجتماعی معضل اجاره نشینی در کلانشهرها 

اطهاری با اشاره به تبعات اجتماعی معضل اجاره نشینی در 
کلانشهرها گفت: تبعات اجتماعی به وجود آمده از افزایش نرخ 
اجاره امروز به عیان در جامعه دیده می شود و خشنوت در حال 
گسترش است و کشوری که وارد اقتصاد دانش بنیان نشود، 

حذف تمدنی در آن شکل می گیرد.
امروز دیگر مسئولان  تاکید کرد:  اقتصادی  این کارشناس 
نمی توانند پشت بام خوابی را تکذیب کنند چراکه این سبک 

زندگی را در کشورمان می بینیم.  
وی با اشاره به افزایش جمعیت حاشیه نشینی گفت: در فرایند 
چند سال گذشته جمعیت ساکن سکونتگاه های غیررسمی 
از 20 درصد به 30 درصد افزایش پیدا کرده است. همچنین 
نظام کج کارکرد کشاورزی در ایران و انقلاب خرده بورژوازی و به 
نوعی تقسیم زمین باعث امواج جدیدی از مهاجرت روستایی 
به کلانشهرها شده به طوریکه که کل روستاها در حال  ریشه 
کن شدن هستند. از سوی دیگر افزایش اجاره بها و هزینه های 
زندگی باعث می شود که خانوار کم درآمدی شهری به سمت 
سکونتگاه غیر رسمی و حاشیه نشینی هدایت شوند و سرعت 
حاشیه نشینی از نیمه دهه 90 به طور قابل توجهی افزایش 

یافته است. 

یک کارشناس اقتصاد مسکن:

در ایران تولید مسکن براساس رانت است

رئیس کمیته فقهی سازمان بورس خبر داد:

امکان وقف سهام به آستان قدس رضوی
رئیس کمیته فقهی سازمان بورس و اوراق بهادار از تاسیس وقف سهام خبر داد 
و اظهار کرد: آستان قدس رضوی تقاضا کرد صندوقی در سازمان بورس تاسیس 
کند تا کسانی که مایل به سرمایه گذاری هستند، بتوانند سهام خود را وقف کنند. 
در مورد این  موضوع با رهبر معظم انقلاب و سایر مراجع عالی قدر مشورت و با وقف 

سهام موافقت شد.
افرادی که مایل هستند  آیت الله مصباحی مقدم در نشست خبری گفت:  
می توانند سهام خود را به این صندوق واگذار کنند یا منابع مالی خود را به این 
صندوق داده تا این صندوق سهام خریده و وقف کند. در این فرایند وقف کنندگان 
می توانند اعلام کنند اگر ارزش سهام به شدت کاهش یافت، سهام تغییر داده و 

تبدیل به احسن شود.
انتشار اوراق وکالت برای تامین مالی دولت

وی با اشاره به اوراق وکالت برای تامین مالی دولت گفت: درمورد اوراق مرابحه 
گوناگون  موارد  برای  مکررا  اوراق  این  از  دولت  و  داشت  وجود  مصوباتی  قبلا 
مخصوصا خرید گندم استفاده می کرد. درمورد اوراق وکالت نیز باید گفت که 
افرادی که این اوراق را خریداری می کنند به دولت وکالت عام می دهند که هر نوع 
فعالیت اقتصادی را انجام دهد. دولت میتواند هر خریدی را انجام دهد و یا برای 

بودجه مورد استفاده قرار بدهد.
تاسیس صندوق سرمایه گذاری با تضمین اصل سرمایه

مصباحی مقدم در ادامه با اشاره به ضرر مردم در بورس در دو سال گذشته، 
عنوان کرد: این اتفاق باعث شد سازمان بورس به کمیته فقهی پیشنهاد تاسیس 
صندوق سرمایه گذاری با تضمین اصل سرمایه را بدهد. روشی که در راه اندازی 
این صندوق مطرح شد این بود که حداقل منابعی که مردم از طریق این صندوق 
وارد بازار می کنند تضمین شود و اگر رشد سهم نیز از میزانی بالاتر رفت مازاد آن در 

اختیار صندوق قرار بگیرد.
آخرین وضعیت قراردادهای آتی

رئیس کمیته فقهی سازمان بورس درمورد قراردادآتی گفت: قرارداد آتی از دیرباز 
در کمیته فقهی وجود داشت و در برخی کالاها مانند سکه و طلا و زعفران مورد 
استفاده قرار می گرفت اما قرارداد آتی با شرایط خاص مورد بررسی است. برای 
مثال ممکن است کالا کلان و متقاضی خرد باشد اگر کالا قابلیت تحویل ندارد از 

نظر ما مناقشه دارد در غیر این صورت مشکلی نیست.
 انتشار اوراق اجاره مبتنی بر اجاره سهام

مصباحی مقدم از مراجعه چند شرکت برای انتشار اوراق اجاره مبتنی بر سهام 

خبر داد و گفت: یعنی شرکت ها به جای فروش سهام، آن را اجاره دهند. این  
شرکت های  است.  آن  مصادیق  موضوع  اکنون  اما  داشت  وجود  قبلا  موضوع 
متقاضی اکثرا شرکت های بزرگ هستند و تقاضا دارند سهام فروخته شود اما شرکت 
بتواند از منافع اجاره آن استفاده کند و سهام قابلتی بازگشت به صاحب اصلی را 

داشته باشد.
نظر کمیته فقهی درمورد رمزارزها

وی درمورد نظر کمیته فقهی درمورد رمزارزها گفت: نیاز است رمزارز مال شناخته 
شود یا خیر، اگر در جهان مال شناخته شود ما هم مال میدانیم اما درمورد رمزارزها 
تردید وجود دارد هرچند که گردش مالی در دنیا رمزارزها هستند اما این میتواند 
یک امر خاص باشد و تقاضای شخصی را مال نمیدانیم، چیزی که پایین تر از مال 
است، حق اختصاص است بنابراین رمز ارز میتواند حق اختصاص باشد اما بیع در 
معامله نیست ولی قابلیت انتفاع دارد. بناباین وزارت اقتصاد و گمرک اعلام کردند 
برای واردات و دور زدن تحریم ها میتوان از رمزارزها استفاده کرد اما در این رمزارزها 
بحث پولشویی هم مطرح است. مصباحی مقدم در پایان از بررسی اوراق سلف 
مسکن خبر داد و گفت: اگر این موضوع نهایی شود سازندگان مسکن میتوانند 
ساخت و ساز را اغاز کرده و افرادی که سرمایه های کمی دارند از ان استفاده کنند.



سه شنبه-3 خرداد ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 65505
ورزشی

 
رییس هیات کشتی استان قم:

آلیش کار قمی برنز قهرمانی آسیا 
را کسب کرد

رییس هیات کشتی  استان قم گفت: روح الله نعمتیان کشتی گیر قمی صاحب 
گردن آویز برنز در رقابت های قهرمانی آلیش آسیا شد. 

در  قم  کیلوگرم   60 کشتی گیر  نعمتیان  روح الله  کرد:  اضافه  علیایی  هادی 
رقابت های قهرمانی کشتی آلیش آسیا در حالیکه صاحب گردن آویز برنز شد، پیش 
از دریافت مدال خود با در دست داشتن تصویر شهید »حاج حسن تهرانی مقدم « 
بر روی سکوی قهرمانی آسیا حاضر شد تا با این کار نشان دهد قهرمانان واقعی چه 

کسانی هستند.
وی افزود: در رقابت های آلیش آزاد مردان قهرمانی آسیا تیم ایران توسط شادمان 
عظیمی در وزن مثبت صد کیلوگرم به مدال نقره، روح اله نعمتیان در وزن 60 
کیلوگرم به مدال برنز و عیسی روایی در وزن 100 کیلوگرم به مدال برنز دست یافت.

علیایی خاطرنشان کرد: تیم ملی کشتی آلیش بانوان ایران نیز در رقابت های 
آلیش آزاد قهرمانی آسیا با کسب ۳ مدال طلا، 2 مدال نقره و یک مدال برنز بعنوان 

قهرمانی دست یافت.
رقابت های کشتی آزاد آلیش قهرمانی آسیا طی روزهای 1 و 2 خردادماه در شهر 

اوش قرقیزستان برگزار شد.

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم  خبرداد:

بهره برداری از مجموعه تنیس بوستان 
علوی و فرهنگسرای مجازی 

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم از بهره برداری از دو 
پروژه مهم این سازمان شامل مجموعه تنیس خاکی بوستان علوی و فرهنگسرای 

مجازی در سال 1401 خبر داد.
حجت الاسلام والمسلمین سید احمد طباطبایی نژاد در گفت وگویی خبری، با 
اشاره به برخی از پروژه های در دست اقدام سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
شهرداری قم اظهار داشت: عمده پروژه های عمرانی توسط شهرداری مرکز تعریف 
واگذار  بهره برداری ها  جهت  سازمان  به  احداث  از  بعد  پروژه ها  این  که  می شود 

می شود.
وی با بیان اینکه سال گذشته سه سالن فرهنگی ورزشی بعد از افتتاحیه به این 
سازمان واگذار شد، ابراز کرد: این مجتمع ها در روند مزایده و تحویل پیمانکار قرار 

دارند.
سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم ادامه داد: این 
سازمان در سال گذشته مجموعه چمن مصنوعی بوستان علوی را که شکل و نوع 
کاربری آن تغییر کرده بود را با مشارکت بخش خصوصی تبدیل به تنیس خاکی کرده 

است که به محض تکمیل آماده بهره برداری است.
وی یکی دیگر از پروژه های سازمان فرهنگی را راه اندازی فرهنگسرای مجازی 
دانست و افزود: مراحل این پروژه به اتمام رسیده و محتوایی آن نیز در اختیار سازمان 

قرارگرفته است که به زودی آماده بهره برداری خواهد بود.

نجاتی فرنگی کار قم در راه 
جام تورلیخانوف قزاقستان 

ششمین مرحله از اردوی تیم ملی کشتی فرنگی بزرگسالان به منظور حضور در 
رقابت های بین المللی قزاقستان و رنکینگ اتحادیه جهانی روز های اول خرداد تا 

زمان اعزام به این مسابقات در محل خانه کشتی برگزار می شود. 
ششمین مرحله از اردوی تیم ملی کشتی فرنگی بزرگسالان به منظور حضور در 
رقابت های بین المللی قزاقستان و رنکینگ اتحادیه جهانی روز های اول خرداد تا 

زمان اعزام به این مسابقات در محل خانه کشتی برگزار می شود.
از قم  در این مسابقات به رقابت می پردازد   در  60 کیلوگرم علیرضا نجاتی 
،رقابت های بین المللی کشتی رنکینگ اتحادیه جهانی جام بولات تورلیخانوف 

روز های 12 تا 1۵ خردادماه در شهر آلماتی قزاقستان برگزار می شود.
 

این مسابقات به میزبانی استان اصفهان  برگزارشد؛

مدال برنز تکواندوکارقمی قم مسابقات 
آزاد پومسه کشور 

باحضور 80  زنان  گروه  در  ملی"  تیم  "انتخابی  کشور  پومسه  آزاد  رقابت های 
پومسه رو، به میزبانی استان اصفهان در سالن تکواندو شهید قورچانی برگزار گردید. 
باحضور 80  زنان  گروه  در  ملی"  تیم  "انتخابی  کشور  پومسه  آزاد  رقابت های   
پومسه رو،به میزبانی استان اصفهان در سالن تکواندو شهید قورچانی برگزار گردید.

در این پیکار ها استاد کبری سخائی وطن از هیات تکواندو استان قم در رده سنی 
41 تا ۵0 سال، موفق به کسب مقام سوم شد و نشان برنز را به گردن آویخت.

 

 مربی پیشین تیم ملی فوتبال ایران با انتقاد از وضعیت جسمانی بازیکنان لیگ، 
درباره عملکرد مربیان بدنساز این تیم ها نکاتی را بیان کرد و گفت: پرسپولیس باید 
به تپه های داودیه بازگردد! بیست و یکمین دوره رقابت های لیگ برتر در حالی به 
ایستگاه پایانی نزدیک می شود که اکثر تیم ها با مصدومیت طولانی مدت بازیکنان 
خود روبرو شدند. چمن های نامرغوب در کنار نحوه بدنسازی و خستگی ها باعث 
شد تا آمار بازیکنانی که دچار مصدومیت طولانی مدت شوند دچار رشد فزاینده ای 
شده و مدت های طولانی فرصت بازی کردن را از دست بدهند. ولی الله صالح نیا که 
سال ها مسئولیت بدنسازی تیم های ملی و باشگاهی فوتبال ایران را در کارنامه خود 
داشته است از شرایط موجود انتقاد کرد و مصدومیت متوالی بازیکنان را محصول بی 

توجهی مربیان بدنساز تیم ها به موضوعات علمی است.
مربی پیشین تیم ملی فوتبال ایران در گفتگویی، به بررسی جزئیات مرتبط با آسیب 

دیدگی بازیکنان پرداخت که صحبت های او را در پی می خوانید:
گذشته بهتر از حال بود

صالح نیا در پاسخ به اولین سوال مبنی بر اینکه شرایط بدنسازی بازیکنان نسبت 
به گذشته چه تغییراتی داشته است؟ گفت: در حال حاضر امکانات سخت افزاری 
فوق العاده ای وجود دارد که اصلًا با گذشته قابل قیاس نیست. همه چیز برای اجرای 
تمرینات حرفه ای فراهم است اما متأسفانه دانش مربوط به استفاده از این امکانات 
کافی نیست. آقایان در زمین صاف با امکانات مجهز نتوانستند آمار قابل قبول 
استقامتی بازیکنان گذشته را حفظ کنند. وی تاکید کرد: در گذشته خود آقایان 
که اکثر آنها شاگردانم بودند می توانند شهادت دهند که همان تپه های داودیه با 

برنامه هایی که ارائه می کردیم چطور آنها را از هر اتفاقی دور نگه می داشت.
تمرینات ما را مسخره می کردند، حالا خودشان کم آورده اند

مربی پیشین بدنسازی فوتبال ایران یادآور شد: آقایان یادشان رفته است چه تیمی 
را آماده رقابت ها سخت و فشرده قرار می دهیم. آقایان تمرینات ما را منسوخ شده 
می دانستند و تپه های داودیه را مسخره می کردند اما حالا در زمین صاف و به قول 

خودشان کاملًا مجهز نتوانستند بازیکنان خوبی را آماده کنند.
صالح نیا ادامه داد: به قول معروف بازیکنان اکثر تیم ها شلاق نخورده اند! متأسفانه 
آنها که  ایران ریشه دارد. من واقعاً روی تک تک  مشکل بدنسازی در لیگ برتر 
شاگردانم هستند احساس مسئولیت می کنم ولی وقتی مدعی بدنسازی مناسب 

برای فوتبالیست ها شوند باید علم خود را بالا ببرند.

پرسپولیس به تپه های داودیه برگردد
او که سابقه حضور در تیم های متعدد لیگ برتری فوتبال ایران را دارد درباره میزان 
آسیب دیدگی بالای پرسپولیس که پس از پنج فصل متوالی جام را به استقلال داد، 
تصریح کرد: پرسپولیس باید به تپه های داودیه برگردد. آنها اسیر تمرینات اشتباه 

شده اند. متأسفانه خیلی از تیم های لیگ برتری چنین مشکلاتی را دارند. وحید امیری، 
فرشاد فرجی، سیامک نعمتی، عیسی آل کثیر، امید عالیشاه و سید جلال حسینی اگر 

تمام فصل بودند قطعاً پرسپولیس باز هم به جام نزدیک تر از همیشه می شد.
یحیی صداقت داشته باشد

مربی بدنساز پیشین تیم ملی ایران یادآور شد: یحیی گل محمدی اگر صداقتی 
داشته باشد کافی است وضعیت جسمانی تیمش را با دوران برانکو ایوانکوویچ 
مقایسه کند. او خیلی خوب متوجه می شود پرسپولیس چقدر از وضعیت نامطلوب 
جسمانی بازیکنان خود لطمه خورده است. زمین چمن برگزاری بازی ها خوب 
نیست اما بدتر از این ورزشگاه ها، تمرینات بدنسازی بازیکنان بوده است. پرسپولیس 

هم همین امسال خیلی از بازیکنان خود را از دست داد.
من نگذاشتم گل محمدی اخراج نشود

صالح نیا در ادامه با تفاوت بدنسازی بازیکنان یک تیم با توجه به سن و سال آنها 
گفت: یحیی گل محمدی با من خیلی کار کرده است. او در تیم ملی و باشگاه ها 
شاگردم بوده است و سیستم بدنسازی من را می شناسد. خودش می داند بازیکن 
باتجربه و پا به سن گذاشته را جور دیگری تمرین می دادم. باشگاه هایی بودند که 
بازیکنان پا به سن گذاشته خود را نمی خواستند و اخراج می کردند. یحیی گل 
محمدی در صبا باتری هم همین شرایط را داشت اما من اجازه ندادم چون پختگی 

لازم و رهبری تیم را داشت. با او و چند بازیکن دیگر متفاوت کار کردم.
جوانی استقلال کمک حال شد

صالح نیا که سال ها سابقه حضور در کادر فنی استقلال تهران را داشته است، 
به شرایط این تیم نیز اشاره کرد و گفت: استقلال با توجه به جوانی بازیکنانش 
مشکلات کمتری داشت. به نظرم آنها خیلی آگاهانه تر عمل کردند و توانستند 

نیروهای خود را در طول فصل با نشاط تر نگه دارند.
مشکل اصلی بدنسازی است

صالح نیا در پاسخ به سوال، درباره تأثیر فیزیک بازیکنان در مصدومیت گفت: چرا 
اروپایی ها که فشرده بازی می کنند مصدوم نمی دهند. آنها در هر برهه ای از فصل، 
کار صحیح بدنسازی می کنند. طراوت بدنسازی تیم خیلی اهمیت دارد. مشکل 
اصلی در بدنسازی آنها است نه فیزیک بازیکن. طبیعی است هر بازیکن فرم بدنی 
متفاوتی دارد اما دلیل نمی شود آنها را دسته بندی کنیم و بگوییم آنها که استخوان 

بندی ضعیفی دارند زودتر مصدوم می شوند.

ولی الله صالح نیا :

پرسپولیس باید به تپه های داودیه بازگردد!

جان باختن عروس و نوه ها و همراهان درتصادف محور پردیسان به ورجان؛

استاد حسن زند کهن کسوت کشتی درسوگ عزیزان
ایمان / رضا ملکی

مرگ  جاده  توان  رامی  پردیسان-کهک  جاده  نام 
نهاد.اخبار تصادفات متعدد ناشی از کم عرض بودن 
این جاده که مهم ترین محل تردد مردم شریف قم 
جهت تفریح پایان هفته میباشد به اصلی ترین معضل 

ترافیکی  تبدیل شده است.
ترافیک سنگینی دراین محور در روزهای پنج شنبه 
وجمعه که بار هزاران وسیله نقلیه را تحمل میکند به 
هیچ وجه توان عبور این تعداد وسیله نقلیه را در خود 

ندارد.
عرض کم جاده که بعضا به شش متر هم نمی رسد 
باعث شده که رانندگی دراین جاده به سختی صورت 
پذیرد وخبرهای متعدد تصادفات ناشی از کم تجربگی 
رانندگان دراین جاده خراب و پردست انداز باعث شده 
دراین  گناه  بی  انسانهای  مرگ  شاهد  متاسفانه  که 

جاده باشیم.
خصوصا  قم  ورزشی  جامعه  که  آوری  تاسف  خبر 
را داغدار کرد تصادف وسیله  اهالی شریف کشتی 

نقلیه حامل عروس ونوه های استاد حسن زند مربی 
نامدار و قدیمی وکهن کسوت کشتی آزاد قم میباشد 
که درسوگ عروس ونوه های گلش غم ماتم بر دل 
کشید. پژو حامل خانواده استاد زند با ۷ سرنشین با 
تصادف کامیون به تلی از آهن مبدل شد که نوگلان 
معصوم استاد کشتی قم به همراه عروس وهمراهان 
این ماشین همگی به دیار باقی شتافتند تا تلخ ترین 
حادثه ممکن برای عزیزی کهن کسوت در زندگی رقم 
خورد. نبودن استانداردهای لازم این جاده که با دست 
اندازهای بسیار همراه است لزوم توجه مسئولان راه 
وشهرسازی و راهداری  استان قم را به این معضل بزرگ 
معطوف می نماید واین درحالی است که دادستانی 
محترم وارد موضوع شده وجهت حقوق شهروندان 
قمی پیگیر قضیه مهم معضلات این جاده گردیده 
است.ضمن عرض تسلیت به استاد گرانقدر جناب 
زند عزیز وخانواده محترم ایشان لزوم بازنگری وتوجه 
خاص مسئولان در رسیدگی به جاده مرگ احساس 

میگردد.

آگهی افراز
خواهان افراز:سکینه قدمی

نشانی:قم-منطقه جوب شور 16 متری عباس آباد ک 6 سمت چپ بن بست ۳ پ 1۳4
خوانده افراز: سید حسن رضوی

نشانی:مجهول المکان
خواسته:افرازپلاک شماره 1109۳/۳/4۵۵ اصلی بخش یک قم 

نتیجه اقدامات:
نامه  با توجه به نظریه کارشناس ثبت ظهر ذیل  افراز سهم خود از شرکا و  بر  با توجه به درخواست شماره 1/18۵9-1401/2/2۷ مبنی 
وارده1/18۵9-1401/2/2۷ وگزارش 1/18۵9-1401/2/2۷ دفتر املاک  واعلام نظرشهرداری منطقه ۵ مربوط به شرح زیر نظریه اداری اعلام 

می گردد.
                                                 نظریه)تصمیم(اداری

چون شهرداری منطقه۵قم طی نامه شماره 1401/۳0۵/2/9148-1401/2/2۷ با افراز پلاک فوق الذکر به لحاظ عدم قابلیت افراز مخالفت 
نموده است، بنابراین به رد درخواست افراز خواهان وخواهانها اعلام نظر می گردد.

طبق این رای برابر ماده 2 قانون افراز مصوب سال ۵۷ از تاریخ ابلاغ به مدت 10 روز از طرف هر یک از شرکاء در دادگاه شهرستان محل وقوع ملک 
قابل اعتراض می باشد.

امور اداری:رونوشت این تصمیم باتوجه به مفهوم مخالف ماده 6 آئین نامه قانون افراز به متقاضی ابلاغ گردد.)م الف 1۵284(
مهدی زارع- سرپرست ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

------------------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه:۱40۱040۱0۳۶۵0000۳4/2

شماره  ملی:0۳۷0۷0۳4۳1  شماره  تولد:1۳۷1/0۳/28  تاریخ  پدر:جواد  داوردوست،نام  علیرضا  مرحوم  وراث  کلیه  به  بدینوسیله 
شناسنامه:  شماره   0۳81612244 ملی:  1۳46/02/02شماره  تولد:  تاریخ  پدر:حسن  نام  براغ،  شناسنامه:0۳۷0۷0۳4۳1)1-اشرف 
14۳1۵)مادر زوج(،و 2- سوگند داور دوست نام پدر: علیرضا تاریخ تولد:1۳98/04/02 شماره ملی:0۳۷۵886461 شماره شناسنامه : 
0۳۷۵886461)فرزند زوج(با قیومیت قهری جواد داور دوست با قیمومت جواد داور دوست،۳- عارفه مشهور شنبه بازاری نام پدر:فخفور 
تاریخ  پدر:محمود  نام  دوست  داور  ،4-جواد  شناسنامه: 219010۵۳0۷  شماره  ملی: 219010۵۳0۷  شماره  تولد:1۳۷1/04/20  تاریخ 
سند:  سند:110۷6،تاریخ  ازدواج:شماره  سند  زوج((  شناسنامه:209۵4)پدر  شماره   4۷228980۷۳ ملی:  شماره  تولد:1۳46/11/09 

1۳91/06/0۵ ،دفترخانه صادرکننده:دفترخانه ازدواج شماره 118 وطلاق شماره 24 شهر نوشهر استان مازندران ابلاغ می گردد که خانم عارفه 
مشهور شنبه بازاری تعداد چهارصد و چهارده سکه طلا تمام بهار آزادی به طرح جدید که برنامه زوج است عندالمطالبه به همسرش بپردازد.و پرونده 
کلاسه 140104010۳6۵0000۳4/2 )با شماره بایگانی140100400( در اداره اجرای اسناد رسمی ثبت قم در جریان است چون نشانی شما 
مندرج در سند مزبور شناخته نشده است وبستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید.لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده 18 آئین نامه اجرا 
مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق الذکر در روزنامه منتشر میگردد لذا لازم است ظرف مدت 10 روز از انتشار این آگهی)که به منزله ابلاغ اجرائیه است(
نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت عملیات اجرائی تعقیب خواهد شد.این آگهی فقط درهمین یک نوبت منتشر وآگهی دیگری 

جز مزایده )درصورت بازداشت اموال(منتشر نخواهد شد./
لازم به ذکر است که طبق ماده 18 اصلاحی آیین نامه اجرا ابلاغ شونده می بایست سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا اقدام نمائید وکلیه ابلاغها 

از طریق آن سامانه انجام خواهد شد ومسئولیت عدم ثبت نام وعدم ابلاغ اوراق واخطاریه ها برعهده شما خواهد بود. )م الف1۵28۷(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

------------------------------------------------
بدین وسیله به آقای جواد داور دوست قیم قهری خانم سوگند داور دوست، نام پدر: علیرضا تاریخ تولد:1۳98/04/02 شماره ملی:0۳۷۵886461 
شماره شناسنامه : 0۳۷۵886461)فرزند زوج(با قیومیت قهری جواد داور دوست اخطار میگردد که پلاک ثبتی شماره 2412۳ فرعی از 291 
اصلی بخش 0۵ قم )سهم الارث احتمالی(متعلق به شما)مورث شما( درقبال طلب مهریه بازداشت گردیده لذا طبق ماده 8۷ آئین نامه اجرای مراتب 

بشما اخطار میشود ضمنا هرگونه نقل انتقالی از طرف شما نسبت بمورد بازداشت ممنوع است وترتیب اثر داده نمی شود.
)م الف ۱۵2۸۶(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش

------------------------------------------------
آگهی مفقودی 

سند موتور سیکلت-سایر انواع-داخلی-مدل بیش از 100 سی سی تا حداکثر 12۵ سی سی-رنگ : مشکی- مدل 1۳88 تعداد سیلندر:1،به 
شماره موتور:12۵0۵10۷۳6۳NDR  شاسی :8846091B12۵NDR ، تیپ:12۵CDI،شماره انتظامی:ایران 112-4۵99۵ شماره شناسه 
خودرو)846091GA8810IRAGH:)VIN متعلق به آقای مجید حاجی روزبهانی به شماره ملی  41۳۳209818 شماره شناسنامه:22۷8 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

دروازه بان قمی تیم ملی هندبال  بانوان:

پس از جام جهانی هیچ حمایتی ندیدیم

دروازه بان تیم ملی هندبال کشور گفت: پس از بازگشت از مسابقات جام جهانی، 
هیچ حمایتی از من صورت نگرفت. 

فاطمه خلیلی، دروازه بان قمی تیم ملی هندبال بانوان کشور، پس از انتخاب به 
عنوان سومین ورزشکار برتر استان، در گفت وگویی اظهار کرد: بعد از اینکه در جام 
جهانی، در مقابل تیم نروژ، قهرمان جهان به عنوان بهترین بازیکن زمین انتخاب 
شدم، مورد توجه قرار گرفتم، همه عکس های من را در صفحات مجازی به اشتراک 
گذاشتند و تبریک گفتند ولی در نهایت بعد از بازگشت از مسابقات هیچ حمایت و 

تقدیری از من صورت نگرفت.
وی افزود: کمترین کاری که می توانستند برایمان انجام دهند این بود که از ما 

تقدیر کنند، مسئولین استان فقط در رسانه ها اعلام کردند که به زودی به ما 
پاداش خواهند داد ولی نه در استان و نه در کشور هیچ خبری نبود. فقط زمانی 
که کاظمی پور معاون توسعه ورزش بانوان به قم سفر کرد مبلغ یک میلیون تومان 
به ما داده شد. خلیلی ادامه داد: ما تمام وقت و انرژی خودمان را صرف ورزش 
می کنیم، برای مثال الان که مسابقاتی نداریم با هزینه شخصی تمرین می کنم، به 
جای اینکه ورزش در این سطح برای من به منبع درآمدی تبدیل شده باشد هنوز 
باید برای تمریناتم شخصا هزینه کنم. چرا ورزش نباید مثل بقیه مشاغل و هنرها 

درآمدزا باشد؟
وی خاطرنشان کرد: مدتی پیش خانم زهره کودایی، گلر تیم ملی فوتبال بانوان 
ایران، پس از حاشیه هایی که برایش اتفاق افتاد دیده شد و حمایت های خوبی از 
وی صورت گرفت و حتی شغلی برای او در نظر گرفته شد، کاش باقی استان ها و 

فدراسیون ها نیز همین قدر به ورزشکاران خود توجه می کردند.
مدیر برنامه ام برای فصل جدید در حال مذاکره با تیم های اروپایی است 

دروازه بان تیم ملی هندبال ایران اظهار کرد: قبل از مسابقات جهانی یک نیم 
فصل برای تیم آنادولو آنتالیا در سوپر لیگ ترکیه به میدان رفتم، ولی بعد از مسابقات 
جهانی به دلیل بیماری دیگر نتوانستم به تیم بپیوندم. لیگ ترکیه به دلیل قرار 
داشتن در اروپا، سطح بسیار بالایی دارد و ما با چند بازیکن برزیلی و روس هم بازی 

بودیم، وقتی از ترکیه برای مسابقات جهانی به اردوی تیم ملی رفتم، سطح بازی من 
پیشرفت چشمگیری کرده بود.

وی افزود: مدیر برنامه ام برای فصل جدید در حال مذاکره با تیم های اروپایی 
است، یک بازیکن ایرانی، خیلی سخت می تواند به اروپا منتقل شود. ولی در 
صورت توافق و مهیا شدن شرایط حتما به تیمی اروپایی خواهم پیوست. چرا که 
برای پیشرفت و به روز بودن در هندبال باید با تیم های سطح بالا تمرین کنم و این 

مهمترین هدف من است.
خلیلی تصریح کرد: تیم ملی ایران پتانسیل بسیار خوبی دارد و با کمی حمایت و 
توجه حتما می تواند حرفی برای گفتن داشته باشد. تیم نیاز به اردوهای طولانی و 
بازی های تدارکاتی دارد. ما باید آنقدر با هم بازی کنیم تا کاملا به هماهنگی برسیم. 
در مسابقات جهانی، تیم ازبکستان که در سطح پایین تری از ایران قرار دارد قبل از 
جام جهانی در چندین مسابقه اروپایی شرکت کرده و کاملا آماده بود و بازیکنان آنها 

با بازی هم آشنا بودند.
وی افزود: تیم ملی نوجوانان دختران ایران به مدت 2 سال در کمپ تیم ملی در 
اردو بودند و به هماهنگی کامل رسیده بودند و نتیجه آن را هم دیدند. قطعا تیم 
بزرگسالان نیز با اردوهای بیشتر و انجام بازی های تدارکاتی می تواند پیشرفت چشم 

گیری داشته باشد، چون آنها توانایی درخشش بیشتر را دارند.
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هانی زاده کارشناس مسائل غرب آسیا:

عمان هیچ گاه تحت تاثیر دخالت های خارجی قرار نگرفته است
کارشناس مسائل غرب آسیا با بیان اینکه عمان در حال حاضر ظرفیت بالایی برای 
همکاری تجاری با ایران دارد، گفت: سفر رییس جمهور به عمان به افزایش حجم مبادلات 

تجاری با ایران کمک خواهد کرد. 
حسن هانی زاده ، با اشاره به سفر آیت الله ابراهیم رییسی رئیس جمهور کشورمان به عمان، 
گفت، پادشاهی عمان یکی از شش کشور عضو شورای همکاری خلیج فارس است که 
به رغم فشارهای عربستان سعودی توانست در طول چهار دهه گذشته رابطه کاملا معتدل و 

بر اساس منافع مشترک با ایران برقرار کند.
عمان هیچ گاه تحت تاثیر دخالت های خارجی قرار نگرفته است

کارشناس مسائل غرب آسیا افزود: عمان همواره در حل برخی از اختلافات میان ایران 
و کشورهای اروپایی نقش مهمی داشته داست و روابط ایران و عمان هیچ گاه تحت تأثیر 

دخالت های خارجی قرار نگرفته و یک رابطه کاملا پایدار و مبتنی بر تعامل دو سویه برقرار 
بوده است. وی با تأکید بر اینکه سفر آیت الله رئیسی به عمان می تواند در گسترش مناسبات 
دو کشور در حوزه های تجاری، سیاسی و حفظ امنیت خلیج فارس کاملا موثر باشد، افزود: 
در حقیقت این روابط بین پادشاهی عمان و ایران و قطر و ایران که به حد قابل قبولی رسیده، 
موجب خواهد شد دخالت بیگانگان در مسائل منطقه کاهش پیدا کند. به ویژه اینکه برخی 
کشورهای عضو شورای همکاری خلیج فارس رابطه ای با رژیم صهیونیستی برقرار کرده اند.
سفر رییس جمهور به مسقط، به کاهش نفوذ رژیم صهیونیستی در منطقه کمک می کند

هانی زاده یادآور شد: رژیم صهیونیستی تلاش می کند تا از طریق نفوذ در خلیج فارس، 
به نوعی روابط ایران و کشورهای عضو شورای خلیج فارس تحت تأثیر قرار بدهد و سفر آقای 
رئیسی به پادشاهی عمان، می تواند به کاهش نفوذ رژیم صهیونیستی در منطقه کمک کند.

افزایش حجم مبادلات تجاری با عمان
کارشناس مسائل غرب آسیا با بیان اینکه این سفر می تواند دستاوردهای مهمی به همراه 
داشته باشد، ادامه داد: مسقط در حال حاضر ظرفیت بالایی برای همکاری تجاری با ایران 
دارد و بازار مناسبی برای کالاهای ایرانی خواهد بود و ایران می تواند از این امتیاز به طور 
ویژه استفاده کند. وی با بیان اینکه آیا این سفر در به نتیجه رسیدن مذاکرات وین تاثیرگذار 
خواهد بود، تصریح کرد: عمان رابطه تنگاتنگی با آمریکا و کشورهای اروپایی دارد و در 
گذشته هم نقش مثبتی در شکل گیری برجام ایفا کرد. به هرحال حلقه اتصال پادشاهی 
عمان، بین ایران و کشورهای اروپایی همواره پایدار بوده و در سفر رئیس جمهور ایران به 
پادشاهی عمان، طبیعتا عمان این آمادگی را دارد که اختلافات ایران با کشورهای اروپایی و 

آمریکا را کاهش دهد و این می تواند به شکست بن بست مذاکرات وین کمک کند.

دیاکو حسینی: زمان برای آمریکا سخت تر می شود 

نقش میانجی ها در مذاکرات وین
 بسیار مهم است

یک پژوهشگر ارشد مسائل استراتژیک با تاکید بر این که تکشیل بحران جدید در منطقه 
و عرصه بین الملل به نفع کسی نیست، نقش میانجی ها در مذاکرات وین را بسیار مهم 

برشمرد. 
دیاکو حسینی در تحلیل خود نسبت به تحرکات جدید در موضوع مذاکرات هسته ای 
در پی سفر انریکه مورا و همچنین گفت وگوی اخیر وزیر خارجه کشورمان با جوزپ بورل 
مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا اظهار داشت: با توجه به این که هنوز جزئیات 
دقیقی از حدود اختلافات و میزان پیشرفت نداریم امکان ارزیابی دقیق وجود ندارد به ویژه 
این که بخش هایی رسانه ای نشده است، اما به نظر می رسد همچنان موضوع مربوط به 

خروج سپاه از لیست تروریستی وزارت خارجه آمریکا از اختلافات باشد.  
وی افزود: با توجه به این که دو طرف مواضع سرسختانه ای داشته اند اما اکنون زمان 
برای آمریکا سخت تر می شود زیرا  فشار دموکرات ها و جمهوری خواهان افزایش یافته 
است و همسویی این دو حزب برای باقی ماندن سپاه در لیست تروریستی بیشتر شده 

است، همین مساله بایدن را با مشکلات بیشتری برای انجام کار مواجه می کند. 
این تحلیل گر مسائل بین الملل همچنین بیان کرد: انتظار می رفت راه میانه ای به وجود 
آید ولی به نظر می رسد  بایدن در مقابل هم حزبی های خود قرار گرفته است و این که راه 

میانه چطور ارایه شده است  آیا مورد پذیرش ایران هست یا خیر؟ مشخص نیست. 
حسینی معتقد است: با توجه به جلسه ماه ژوئن شورای حکام و سیگنال هایی که 
گروسی برای استفاده از لحنی که می تواند دردسرهایی را ایجاد کند، مطرح کرده،  ممکن 
است  ارائه گزارش شورای حکام به این که گزارشی نامطلوب برای ایران باشد، افزایش یابد.
این پژوهشگر ارشد مسائل استراتژیک ادامه داد: بنابراین با توجه به این بازه زمانی دو 
طرف به این نتیجه رسیده اند این همپوشانی را تقویت کنند برای این که به نتیجه برسند، 

البته در صورتی که به نتیجه نرسند آمریکا و اروپا با مشکل مواجه می شوند.
وی با بیان این که در حال حاضر فضای سیاسی به این سمت است که این اتفاق رخ 
دهد، گفت:  باید به این نتیجه برسیم که برجام به رغم همه نواقصی که وجود دارد یک 
راهکار و همچنان بهترین گزینه است. حسینی در ادامه با اعتقاد به این که اگر امروز 
برجام احیا شود در قیاس با یک یا دو سال گذشته می تواند سودمند باشد، اظهار داشت: 
واقعیت این است گذشت زمان با کارآمدی برجام رابطه معکوس دارد و از آن جایی که 
احتمال زیاد جمهوری خواهان در نوامبر  پیروز می شوند و عمر دولت بایدن رو به اتمام 
است ، با در نظر گرفتن این که اگر برجام به خوبی اجرا نشود، احیانا با استقرار جمهوری 

خواهان در کاخ سفید شرایط به گونه ای دیگر رقم می خورد. 
این پژوهشگر ارشد مسائل استراتژیک در گفت وگو با ایسنا درباره نقش کشورهای 
میانجی مانند قطر در حل و فصل مذاکرات هسته ای گفت: اهمیت میانجی گران در این 
مرحله ولو غیر رسمی و داشتن اشتیاق برای احیای برجام مانند کشور قطر بیش تر از این 
که جنبه فنی داشته باشد، سیاسی است، جنبه سیاسی مساله از این جهت حائز اهمیت 
است که به دلیل اتفاقاتی مانند اوکراین که در جهان رخ داده نقش کشورهایی مانند قطر 
در بحران  انرژی اروپا افزایش یافته است.  وی خاطرنشان کرد: وزن سیاسی قطر در چشم 
انداز انرژی برای اروپا و آمریکا افزایش یافته و این استنباط وجود دارد که تنش بیشتر 
منطقه ما را مجددا با پتانسیل بالای جنگ و بحران مواجه کند. در واقع از یک طرف بحران 
اوکراین و روسیه ، اروپا را درگیر کرده و از سوی دیگر تقابل چین و آمریکا ادامه دارد و می 
تواند منجر به ایجاد بحران شود ، در نتیجه این تحولات به نفع کسی نیست ، آنچه ایجاد 
شده بحران انرژی است که باید حل و فصل شود.  این تحلیل گر مسائل بین الملل با بیان 
این که نقش میانجی ها برای تسهیل گری سیاسی در مذاکرات خیلی مهم است، گفت: 
می دانیم یکی از اختلافات ایران و آمریکا مسائل منطقه بود و همچنان گفت وگوهای 
ایران و عربستان ادامه دارد ، در نتیجه نظر همسایگان عرب می تواند در هم پوشانی سایر 
موضوعات و جایگزین کردن انرژی خیلی موثر باشد . وی در پایان تاکید کرد: در مجموع 
نیروی محرکه خوبی در حال انجام است امید می رود مذاکرات به سرانجام برسد و معتقدم 

برجام با نواقصی که دارد بهتر است که به نتیجه برسد. 
 

مدیرکل خلیج فارس وزارت امورخارجه :

گام های بلندتری برای توسعه مناسبات 
ایران و خلیج فارس آماده است

مدیرکل خلیج فارس وزارت امورخارجه گفت:همچنان گام های بلندتری برای توسعه 
مناسبات ایران و خلیج فارس آماده است و ما بر این همکاری تاکید کرده و معتقدیم 
بحث های مهم منطقه ای با گفت وگوهای سیاسی و راه حل های سیاسی باید همراه باشد. 
علیرضا عنایتی، مدیرکل خلیج فارس وزارت امورخارجه در گفت وگو با ایرنا، در مورد 
سفر رئیس جمهور به عمان گفت: سالی که گذشت شاهد موفقیت های زیادی در حوزه 
پیرامونی منطقه خلیج فارس بودیم، به طور مثال، گفت وگوهای ایران و عربستان به طور 
منظم پیش  رفت و در مجموع پنج دوره مذاکرات منظم با عربستان سعودی داشتیم که 
مثبت و سازنده بود و امیدواریم سیر این گفت وگوها بتواند به نتایج مشخص تری هم منتهی 
شود. در سفر رییس جمهور به قطر نیز، 1۵ سند همکاری امضا شد که همه آن ها در حال 

پیگیری هستند و در حال حاضر نیز شاهد سفر رییس جمهور به عمان هستیم.
امیدوارم مناسبات با کشورهای خلیج فارس استمرار یابد

وی ادامه داد: از نتایج این گفت وگوها اعزام کارشناسان در وزارت امورخارجه به سازمان 
کنفرانس اسلامی به عنوان مامور ثابت و دائم بود که چند ماهی است که در آنجا مستقر 
شده اند و همکاری بسیار خوبی با سازمان دارند و میزبان هم شرایط را تسهیل کرده است.
مدیرکل خلیج فارس وزارت امورخارجه در مورد سفر حج گفت: حج امسال از سهولت و 
روانی برخوردار خواهد شد و حجاج ایرانی امسال به حج مشرف می شوند. البته دو سال 
گذشته به دلیل کرونا این وقفه ایجاد شد و امسال شاید فضای مناسباتی و گفت وگوهای 
ایران و عربستان به سهولت کار در بخش حج کمک خواهد کرد.در سازمان ها و مجامع 

بین المللی هم همکاری های ایران و عربستان به نسبت گذشته بهتر بوده است.
وی تاکید کرد: امیدواریم مناسبات ایران با کشورهای حوزه خلیج فارس، در سطوح 
عالیه یعنی روسای کشورها به شکلی که تامین کننده منافع مردم منطقه و جهان اسلام 

باشد، استمرار پیدا کند.
گسترش روابط با کشورهای حوزه خلیج فارس در دولت سیزدهم

عنایتی افزود: از سوی دیگر از زمان دولت سیزدهم در مورد گسترش روابط اقتصادی، 
کنسولی، مرزی، گفت وگوهایی را با کشورهای حوزه خلیج فارس داشته و در حال اجرایی 
شدن این گفت وگوها هستیم. همچنین در بخش کمیسیون مشترک اقتصادی میان 
کشورهایی که نقش سازنده و موثری را دارند، گفت وگوهای خوبی میان رئیس جمهور 

کشورمان با روسای کشورهای عمان، کویت، قطر و عراق انجام شد.
سیاست همسایگی اولویت دولت سیزدهم

وی به گفت وگوهای مستمر میان رییس جمهور با سران کشورهای منطقه اشاره کرد 
با رییس جمهور کشورمان،  و گفت: سران برخی از کشورهای عربی به طور مستمر 
گفت وگوهایی درباره مسائل منطقه و مسائل مهمی دارند که این موضوع می تواند برای 
ثبات منطقه مهم و موثر باشد و تصور می کنیم که ادامه گفت وگوها و رفت و آمدها می تواند 

نشانگر شعار دولت جدید مبنی بر اولویت همسایگی باشد.
عنایتی افزود: ما گام های زیادی برداشتیم اما فکر می کنم همچنان گام های بلندتری 
برای توسعه مناسبات ایران و خلیج فارس آماده است و ما بر این همکاری تاکید کرده و 
معتقدیم بحث های مهم منطقه ای با گفت وگوهای سیاسی و راه حل های سیاسی باید 
همراه باشد و هرگونه نظامی گری و نظامی سازی و نگاه به امنیت از دریچه نظامی مخل 
امنیت منطقه است و نمی تواند امنیت را برای منطقه ما به همراه داشته باشد و عنصر 
تهدیدگری مانند رژیم صهیونیستی نمی تواند در منطقه ما جایگاه امنیت ساز را احراز کند.
– ایرانی  همکاری های  این  کرد:  تاکید  امورخارجه  وزارت  فارس  خلیج  مدیرکل 
خلیج فارسی با همه کشورها ما را به سمت همکاری اقتصادی و تجاری رهنمون می سازد 

و امیدواریم که باز هم بتوانیم در این چارچوب حرکت کنیم.
سفرهای روسای ایران و کشورهای منطقه می تواند نشانه اراده جدی طرفین باشد

وی در مورد سفر رییس جمهور کشورمان به عمان گفت: دیدار روسای کشورهای منطقه 
با یکدیگر از جمله سفر متقابل روسای ایران و قطر و همچنین دیگر سفرهای پیش رو 
می تواند هم نشانه جدی از اراده طرفین باشد و هم بسیاری از ظرفیت های روابط را فعلیت 
ببخشد. مدیرکل خلیج فارس وزارت امورخارجه همچنین به سفر امیرعبداللهیان به امارات 
اشاره کرد و گفت: سفر وزیر امورخارجه کشورمان به امارات برای تسلیت و تبریک به رییس 
جدید امارات، نشانه اولویت و سیاست همسایگی دولت سیزدهم است و میتواند آغاز 

روابط با سایر کشورهای همسایه باشد.

سلیمی نمین گفت:جبهه پایداری واقعاً چه کارنامه ای دارد یا عناصر تندرو 
اصلاح طلب چه کارنامه ای دارند.هیچی،جز جنجال هیچ کارنامه ی دیگری 
ندارند ... مدیرحرفه ای هستند ، هر جایی که مشغول کار شده اند ، تحول 

بزرگی ایجاد کرده اند .
تنها یک روز تا انتخاب هیات رئیسه سومین سال مجلس یازدهم باقی مانده 
و فراکسیون های مختلف مجلس در تب و تاب ثبت نام کاندیداهای مورد وثوق 
خود هستند . اعضاءجبهه پایداری که منتقدین اصلی قالیباف هستند ، نادران 
را به طور رسمی وارد گود رقابت کرده اند و خبرهای غیررسمی هم از احتمال 
نامزدی آقاتهرانی حکایت دارد تا شاید منتخب آنان به کرسی ریاست بهارستان 

تکیه بزند.
عباس سلیمی نمین ، معتقد است، اگر چه ، انتقادهایی به سفر خانواده آقای 
قالیباف به ترکیه برای خرید سیسمونی وارد است ولی این موضوع نمی تواند 
در رای رئیس مجلس کنونی تاثیر منفی جدی گذارد ، به ویژه آنکه پایداری ها ، 

سوابق مدیریتی قابل دفاعی ندارند.
گفت و گوی خبر آنلاین با این فعال سیاسی اصولگرا را بخوانید:

در آستانه انتخابات هیات رئیسه مجلس یازدهم هستیم ، به نظر شما آیا 
آقای قالیباف مجددا به عنوان رئیس مجلس انتخاب خواهند شد؟
قرائن نشان دهنده این است که بله ایشان مجدد انتخاب خواهند شد.

یعنی معتقدید سفر خانواده ایشان به ترکیه و بحث سیسمونی در رای 
نماینده ها تاثیر گذار خواهد بود یا خیر؟

گاهی وقت ها یک مسئله ای به عنوان یک بهانه برای ضربه زدن به یک نفر یا 
فردی را از جایی ساقط کردن است ،خیلی ها مفهوم اینکار را متفاوت از انتقاد 
کردن می دانند. قطعاً به سفر خانواده جناب آقای قالیباف به ترکیه انتقاد وارد 
است اما این را مستمسک کردن برای اینکه ملت ایران از یک توانمندی و یک 
مدیر لایق محروم شود دو رویکرد کاملا متفاوت است. هر مدیر لایق هم شاید در 
اطرافش یک سری مسائلی رخ دهد که شاید از نزدیکان آن مدیر خیلی انتظار 
نباشد. هرچند برای افراد عادی رفتن به ترکیه امروزه یک امر کاملا رایجی است 
و آدمهایی که حتی به لحاظ توان مالی هم خیلی بالا نیستند به این کشور سفر 
می کنند اما قطعاً برای مدیران کشور برای اینکه بتوانند در مسیر محروم ترین 
اقشار جامعه قرار داشته باشند، خیلی پذیرفته نیست ،این ها باید خودشان 

انتخاب گرانه یک امور مباحی را برای خودشان حرام کنند.
منتها باید این را درک کرد که خانوادهء مسئولین هم خودشان انتخاب گر 
هستند ،یعنی اینطور نیست که یک مسئول بتواند در خانواده خودش این 
اموری که عرض کردم مباح است را حرام کند ،اعضاءخانواده باید انتخاب گرانه 
خودشان را محدود و محروم کنند .نمی تواند یک مسئولی خانواده خودش را 
وادار کند که حتماً شما باید خودتان را از یک امر مباح محروم کنید. لذا بحث 
اقناعی است ، گاهی اوقات هم فرزندان مسئولین اقناع نمی شوند و می گویند 

خودمان یک شخصیت مستقلی هستیم و باید خودمان انتخاب گر باشیم.
بنابراین خیلی شایسته نبود که برخی از جریاناتی که وجود آقای قالیباف را 
برای خودشان مانع می بینند )چه عناصر تندرو اصلاح طلب، چه عناصر تندرو 
اصولگرا( وکاملًا با هم متفق هستند از آنجا که آقای قالیباف در هر جایی رفته 
کارنامه بسیار شایسته ای داشته و منشاء تحولات بزرگی بوده، و وجود چنین 
شخصیتی آنها را بسیار کمرنگ می کند و به حاشیه می راند. بنابراین دنبال بهانه 
طلبی و بهانه جویی هستند.مثل اینکه آقای قالیباف تخلفی انجام داده است، 
خُب این البته نشان دهنده این است که چون در بازی های قبلی به نتیجه 

نرسیده اند شروع کردند به تهمت زدن.
منتقدان ، اتهاماتی مانند تخلف در شهرداری هم مطرح می کنند ...

هم جریان اصولگرای اصیل این اتهامات را بررسی کردند و هرگز مستندی 
نیافتند که تایید کند ، آقای قالیباف در طول دوران طولانی مدیریت شهر تهران 
، تخلفی مرتکب شده باشد. مثلا آقای توکلی به عنوان یک شخصیت مستقل 
و آزاده، بررسی کرد و اعلام کرد رسما هیچ تخلفی متوجه آقای قالیباف نیست 
با این وجود آنقدر جنجال کردند و با اینکه شهرداری دست جریان تندرو اصلاح 
طلب افتاد یک برگه سند ارائه ندادند و فقط در این زمینه جنجال کردند دال بر 
اینکه آقای قالیباف مثلا در این تخلف نقش داشته است. بنابراین خیر، اهل 

جنجال خیلی نمی توانند تاثیر اساسی کلیدی درازمدت داشته باشند.
ولی به هر حال این سفر در رسانه ها و اذهان عمومی بازتاب گسترد ای داشت.
این جنجال ها در یک مقطعی ذهن جامعه را به خودشان مشغول می کنند بعد 
که جامعه کمی آرام شد می بینیم اصلا سر یک مسئله کاملا سطحی جنجال 
شده و دیگر سابقه ای از آن باقی نمی ماند و جامعه از آن عبور می کند در حالی 
که اگر یک مسئله جدی باشه در ذهن جامعه رسوب میکند و می نشیند اما 
دیدید که مثلا در بحث جنجال سفر خانواده ایشان به ترکیه بعضا خیلی منزجر 
کننده هم بود یعنی رفتند پستونک خریدند، تعابیری که اصلا آدم را بسیار متاثر 

می کند که سطح رقابت های سیاسی در این حد تنزل پیدا کند.
بیشتر انتقادات از سوی جبهه پایداری که خود نیز اصولگرا هستند 

مطرح می شود
انتقادات وزینی داشته  جریان تندروی جبهه پایداری می تواند، حداقل، 
باشد، واقعا بیاید در حوزه مشخصی ، یک تصمیم ریاست فعلی مجلس را به 
نقد بکشند ،هم برای خودشان و هم برای جامعه مفید است. اینکه بیایند از این 
حرف های نازل بزنند نه سطح فکری خودشان را ارتقا می دهد و نه سطح فکری 
جامعه را. همینجور عناصر تندرو اصلاح طلب، بنابراین به نظر من میرسد که 
این بحث های جنجالی زودگذر برای تخریب یک فرد نه برای اصلاح هیج تاثیری 

نخواهند داشت.
حتی عناصر بسیار مخالف آقای قالیباف اذعان دارند که ایشان ، نه بر اساس 
تبلیغات بلکه بر اساس کارنامه مدیر بسیار قوی است. چرا باید یک مدیر قوی را 

از دسترس جامعه دور کنیم و تلاش کنیم فقط به خاطر خودمان آن هم چون 
کارنامه روشنی نداریم وی را تخریب کنیم.جبهه پایداری واقعاً چه کارنامه ای 
یا عناصر تندرو اصلاح طلب چه کارنامه ای دارد. هیچی،جز جنجال  دارد 
هیچ کارنامه ی دیگری ندارد . بنابراین نباید به خاطر اینکه کارنامه خودمان را 
به نوعی پنهان کنیم بیاییم تخریب را دنبال کنیم. گفتم که قطعا آقای قالیباف 
فردی است که در کنار خدماتش می تواند دچار برخی ضعفها هم باشد که آن 
ضعف ها را به صورت استدلالی، منطقی می توان بررسی کرد تا جامعه بتواند از 

توانمندی های خودش بهتر و شایسته تر بهره بگیرد.
سوال اساسی اینجاست که اساسا چرا جبهه پایداری از همسویی با آقای 

قالیباف منصرف شده و مقابل ایشان قرار گرفت؟
مگه کی با ایشون بود که جدا شده باشند ...

حداقل ، ابتدای مجلس تقریبا همسو بودند ...
نخیر . هیچ موقع، میتوانید بگویید کدام مقطع با هم همسو بودند؟

ابتدای مجلس حداقل با عدم معرفی کاندیدا برای ریاست در انتخاب آقای 
قالیباف تاثیر گذار بودند ...

خیر ، خیر، هرگز . هیچ موقع حمایت نکردند بلکه در هر ائتلافی که اصولگرایان 
می خواستند داشته باشند علیه آقای قالیباف صف آرایی جدی داشتند ،هیچ 
موقع با ایشان هم موضع نبودند و من قرائنی از همسویی آنان با قالیباف ندیدم .
آقایانی که الان مسئولیت جبهه پایداری را دارند از همان ابتدا به شدت با 
ایشان مخالف بودند ،یعنی قالیباف یکی از دغدغه های اصلی شان ایشان بوده 
. هم آقای قالیباف را می زدند هم آقای لاریجانی را می زدند. با آقای قالیباف 
خیلی مشکل داشتند در جاهای مختلف مشکل داشتند. بنابراین خیر ، اینکه 
یک زمانی اینها متحد آقای قالیباف بوده باشند و بعد بر یک اساسی و روی 

مبنایی از ایشان فاصله گرفته باشند دقیق نیست.
جبهه پایداری در این دوره برای ریاست مجلس آقای نادران و احتمالا ، 
آقا تهرانی را بعنوان کاندید مورد وثوق خود معرفی خواهند کرد. به عقیده 

شما این آقایان هم رای نخواهند آورد؟
خُب خواهید دید ، نیازی به تعجیل نیست، در آینده نزدیک خواهید دید که 
این آقایانی که رفتند تلاش کردند که اینها را مطرح کنند چه میزان رای خواهند 
داشت .آقای آقاتهرانی ، انسان شایسته و ارزنده ای است و من به ایشان احترام 
می گذارم اما به هیچ وجه مدیریت ندارد، در هیچ زمینه ای مدیریتی و کارنامه ای 

نداشته است . عزیز دیگری را هم که نام بردید ایشان هم همینطور ...
منظورتان آقای الیاس نادران است ؟

آقای نادران که به نظر من هیچ مدیریتی ندارد.ببینید این خودش استیصال 
یک جریان سیاسی و نوع نگاه شان را نشان می دهد، یعنی وقتی که طرف آقای 
نادران یا آقای آقاتهرانی می روند اصلا همین انتخاب ها، به تنهایی گویاست و 
نیازی به قضاوت من نیست . شما مدیریت آقای قالیباف را ببینید ،اگر رفته در 
نیروی انسانی، نیروی انسانی را متحول کرده، ایشان ، مدیر حرفه ای هستند . 
اگر شهرداری رفته ، شهرداری را متحول کرده. هر جایی که مشغول کار شده اند 
، تحول بزرگی ایجاد کرده اند . چهار سال اصلاح طلبان در شهرداری بودند، یک 
گام در زمینه مترو برنداشتند اما چندین کیلومتر مترو را آقای قالیباف در دوران 
مدیریتش ساخته ،یک تحول بزرگی را در مترو ایجاد کرده ،در پل سازی ها ودر 

بزرگراه سازی های جدی در تهران تحول بزرگی را ایشان ایجاد کردند.
آقایان دیگری آمدند ، یک بزرگراه ساختند ،مثلا آقای کرباسچی بزرگراه نواب 
را آن هم نصفه ساخت که از لحاظ مهندسی، ایرادات اساسی دارد تازه بقیه اش 

را از فرودگاه قلعه مرغی به بعد را آقای قالیباف ساخت که آنجا مشکلی ندارد .
اصلًا ، زشت است که ما به خاطر اهداف سیاسی خودمان مدیریت را تضعیف 
کنیم ،ما مدیر قوی در کشور کم داریم شایسته نیست که به خاطر مصالح گروه 
و دسته خودمان بیاییم سعی کنیم به تخریب توانمندی هایمان بپردازیم .باید 
توانمندی های خودمان را پاس بداریم متعلق به هر گروهی که باشد متعلق 
به هر جریانی که باشد ولو اینکه ما فروغی در کنار آن مدیر برجسته نداشته 
باشیم. مصالح جامعه باید شاخص باشد منافع جامعه باید برای ما ملاک باشد 

،متاسفانه این گونه نیست و این ضربه جدی به منافع مردم می زند.
شما عملکرد این دو سال و اندی مجلس را چطور می بینید همسویی آن 

با دولت، کمک به معیشت مردم؟
این موضوع خود یک بحث مستقلی را می طلبد،ضمن اینکه بعضی چیزهایی 
که مثلا جبهه پایداری میخواسته در مجلس ، مطرح و مصوب کند اما قالیباف 
، شجاعانه  قالیباف  ،یعنی  کرد  بررسی  را  ها  این  باید   ، گرفت  را  آن  جلوی 
ایستادگی کرده و اکنون، تاوانش را می دهد که این موضوع ، بررسی مستقلی 

را می طلبد.

در گفت و گو با عباس سلیمی نمین  فعال سیاسی اصولگرا بررسی شد؛

وزن کشی سیاسی در »بهارستان« روی کرسی ریاست

اسماعیل گرامی مقدم :

آینده با رویدادهای جدید با محوریت مردم خواهد آمد

 قائم مقام دبیرکل حزب اعتماد ملی گفت: چه بخواهیم 
و چه نخواهیم، آینده با رویدادهای جدید با محوریت مردم 
خواهد آمد. اما نتایج آن به هیچ وجه قابل پیش بینی نیست. 
ممکن است مردم برخی رویدادها را به شکلی رقم بزنند که 

نتایج آن برخلاف پیش بینی ها باشد
اسماعیل گرامی مقدم در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این 
سوال که چه عواملی باعث شد تا دوم خرداد 1۳۷6 اتفاق 
بیافتد، گفت: اتفاقی که دوم خرداد ۷6 را تبدیل به حماسه 
کرد، غیرقابل پیش بینی بودن این حادثه بود. یعنی تصور 
همه جامعه و دستگاه ها این بود که زمینه برای انتخاب 
کاندیدای دیگر برای ریاست جمهوری فراهم شده است اما 
مردم با آرای بسیار بالا، فرد دیگری را به عنوان رئیس جمهور 
شاهد  هرگز  نمی داد  رخ  اتفاق  این  اگر  کردند.  انتخاب 

حماسه دوم خرداد نبودیم.

وی تصریح کرد: اگر انتخابات، برای فراهم کردن نیازها و 
توقعات مردم باشد و مردم به راحتی برای انتخاب گزینه خود 
وحدت نظر پیدا کنند، باعث پیروزی مردم در مقابل افرادی 

که به دنبال یکدست شدن قدرت هستند، می شود.
چه  خرداد،  دوم  انتخابات  از  بعد  افزود:  گرامی مقدم 
وضعیت  از  مردم  دوره،  آن  در  افتاد؟   کشور  در  اتفاقاتی 
معیشتی و اقتصادی ناراحت بودند، از لحاظ سیاسی فضای 
بسته ای وجود داشت و در حوزه سیاست خارجی نیز فضا به 
گونه ای بود که برخی از کشورها سفرای خود را بازگردانده 
بودند. بنابراین مردم نقش مهمی ایفا کردند و موفق شدند 
دولتی را بر سرکار بیاورند که جزو موفق ترین دولت های 4۳ 

سال گذشته بود.
رشد  ثبت  با  خاتمی،  آقای  دولت  کرد:  تصریح  وی 
اقتصادی بالای ۷ درصد یکی ممتازترین دولت های اول 
انقلاب را داشت. گفت وگوی تمدن ها که به عنوان منشور 
سازمان ملل ثبت شد حاصل سخنان رئیس جمهوری ما 
بود. در مسائل اقتصادی هم ثبات نرخ ارز و کمترین ریزش 
ارزش پول ملی را داشتیم که باعث شد سفرای کشورهای 
دیگر و همسایگان به ایران بازگشته و روابط جدید دیگری 

گشوده شود.
حرکت های حاشیه ای روشنفکرانه روی فعالیت های 

اصلاح طلبانه سایه انداخت 
این  اما در  اعتماد ملی گفت:  قائم مقام دبیرکل حزب 
خرداد،  دوم  حماسه  وقوع  با  داد.  رخ  اشتباهاتی  مسیر، 
خردورزی  از  خارج  غیرسیاسی  اقدامات  و  تندروی ها 

یکی  افتاد.  اتفاق  دولت  و  مجلس  در  سیاست ورزی  و 
بعدی  دوره  برای  جهت گیری  دوره،  آن  ضعف  نقاط  از 
ریاست جمهوری بود که اصلاح طلبان نتوانستند از میان 
چهار نامزد به جمع بندی برسند و دولت هم که می توانست 
نقش مفیدی در این صحنه داشته باشد تا اصلاح طلبان یک 
نامزد داشته باشند اقدامی نکرد. این از نقاط منفی دولت 
اصلاحات بود که می توانست از امکانات حضور در قدرت 
استفاده کند که استفاده نکرد و دولت بعدی در اختیار جناح 

راست محافظه کار قرار گرفت.
که  بود  این  دوران  این  ضعف  نقاط  از  یکی  افزود:  وی 
اصلاح طلبان نتوانستند مناسبات سیاسی خود را در زمینه 
کنند.  هماهنگ  حاکمیت  با  سیاست ورزی  و  خردورزی 
متاسفانه حرکت های حاشیه ای روشنفکرانه و دگراندیشانه 
شد  باعث  و  انداخت  سایه  اصلاح طلبی  حرکت  روی 
اصلاح طلبان به جای آنکه مناسبات خود را زمانی که قدرت 
را در اختیار داشتند، حفظ کنند، بیشتر در مسیر برهم زدن 
مناسباتی که ایجاد شده بود حرکت کردند. اصلاح طلبان 
می توانستند با قدرتی که در قوه مجریه و مقننه داشتند، 
با تنظیم درست مناسبات سیاسی که در چارچوب قانون 
اساسی بود، جایگاه و پایگاه بیشتری در حاکمیت داشته 
باشند اما بیشتر به دنبال حضور در قوه قضائیه و مجمع 
تشخیص مصلحت نظام بودند که با اهداف اصلاح طلبی 

دارای تناقض بود.
امکان تکرار حماسه دوم خرداد هنوز وجود دارد 

گرامی مقدم در مورد اینکه آیا در آینده امکان تکرار دوم 

خرداد ۷6 وجود دارد یا خیر، گفت: بله امکان دارد. چه 
با  جدید  رویدادهای  با  آینده  نخواهیم،  چه  و  بخواهیم 
محوریت مردم خواهد آمد. اما نتایج آن به هیچ وجه قابل 
را  رویدادها  برخی  مردم  است  ممکن  نیست.  پیش بینی 
پیش بینی ها  برخلاف  آن  نتایج  که  بزنند  رقم  شکلی  به 
دارد،  امروز فضایی که در سیاست خارجی وجود  باشد. 
و  اقشار  اعتراض  می شود،  اتخاذ  امروز  که  سیاست هایی 
اصناف گوناگون و کاهش مشارکت مردم در دو انتخابات 
گذشته همه این موارد می تواند شرایطی را در آینده رقم 
بزند که قابل پیش بینی نیست. وی تصریح کرد: با توجه به 
شرایط امروز، کسانی که امروز در قوه مجریه، مقننه و قضائیه 
تاثیرگذاری ویژه ای دارند باید خارج از شوک هایی که به مردم 
وارد می شود، با برنامه ریزی از رویدادهایی که می تواند در 
با سیاست هایی  امیدواریم  آینده رخ دهد مراقبت کنند. 
نوع  این  پایان  شاهد  روزی  می شود،  اتخاذ  کشور  در  که 
مشکلات باشیم. گرامی مقدم گفت: اینکه حادثه ای مانند 
دوم خرداد از جنس اصلاح طلبانه تکرار خواهد شد یا نه 
در  مردم  گفت  نمی توان  امروز  کرد.  پیش بینی  نمی توان 
انتخابات 1402 به کاهش مشارکت خود ادامه خواهند داد 
یا خیر. اما می توان تلاش کرد فضای سیاسی به شکلی باز 
شود تا نامزدهای دیگر به جز نامزدهای یک جریان در صحنه 
حضور داشته باشند و به این نتیجه برسند که یکدست شدن 
قدرت باعث تضعیف پایه های نظام و پرداخت هزینه های 
زیاد می شود، در آن صورت مردم می توانند با صندوق رای 

آشتی کرده و باعث شوند دوم خرداد دیگری اتفاق بیافتد.
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ایثار ، بهترین احسان و 
بالاترین مرتبه ایمان است.

سه شنبه -3 خرداد ماه 1401 - سال بیست وپنجم- شماره 5505

غرر الحکم : ج 2 ص 31 ح 1705

آخرین وضعیت بیماری کرونا در استان قم 
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در 24 ساعت گذشته کسی از شهروندان قمی بر اثر کرونا فوت 
نکرد و آمار بیماران مشکوک به کرونا در قم به ۳۷ نفر کاهش یافت.مهدی مصری در مورد آخرین وضعیت 
بیماری کرونا در استان قم اظهار داشت: در 24 ساعت منتهی به دوم خرداد ماه 1401، تعداد 19 بیمار با 
علائم کرونا مثبت در قم پذیرش سرپایی شدند.وی با بیان اینکه در این مدت تعداد ۵ بیمار جدید با علائم 
قطعی بیماری کرونا بستری شدند، عنوان کرد: در 24 ساعت گذشته کسی از شهروندان قمی بر اثر کرونا 
فوت نکرد اما حال ۳ بیمار دیگر وخیم است و در مجموع تعداد ۳۷ بیمار مشکوک به کرونا بستری هستند.
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه از تعداد ۷۵ تست انجام گرفته که تعداد یک تست مثبت 
اعلام شده است، افزود: تاکنون تعداد یک میلیون و 86۵ هزار و 61۳ دُز واکسن کرونا در استان قم تزریق 

شده است.

قطع ارتباط 2۰ روزه حمید نوری با خانواده
ارتباط تلفنی حمید نوری با خانواده اش، حدود 20 روز است که قطع شده و اعضای خانواده وی در نگرانی 
به سر می برند. به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، »حمید نوری« شهروند ایرانی که از آبان سال 98 در سلول 
انفرادی سوئدی ها به سر می برد، پس از برگزاری بیش از 90 جلسه دادگاه و در حالی که در انتظار صدور 
حکم دادگاه سوئدی می باشد، از 20 روز قبل امکان تماس تلفنی با خانواده را از دست داده است.براساس 
گزارش های دریافتی، دستگاه قضائی سوئد محل نگه داری »حمید نوری« را تغییر داده اند اما شرایط وی 
تغییر نکرده است؛ این در حالی است که با توجه به پایان روند برگزاری دادگاه، انتظار می رفت  محدودیت های 

سخت اعمال شده در خصوص او از جمله نگه داری در سلول انفرادی تغییر کند.

 بازگشت پیکر شهید نامور پس از ۳7 سال انتظار به قم 
پیکر پاک شهید دفاع مقدس، مصطفی نامور پس از ۳۷ سال دوری به آغوش خانواده اش در قم بازگشت.

به گزارش خبرگزاری صدا و سیما؛ مرکز قم، پیکر شهید مصطفی نامور از رزمندگان دفاع مقدس که سال 64 
در منطقه چنگوله شهرستان مهران و در عملیات عاشورا 2 به شهادت رسیده بود، پس از گذشت ۳۷ سال 
شناسایی و احراز هویت شد.مسئولان سپاه علی ابن ابی طالب )ع( در آستانه سوم خرداد، سالروز آزادسازی 
خرمشهر، با حضور در منزل خواهر این شهید بزرگوار، احراز هویت و شناسایی پیکر مطهرش را اعلام کردند.

این در حالی است پدر و مادر بزرگوار آن شهید پیش از شناسایی و بازگشت پیکر شهیدشان، به فرزند شهیدان 
پیوستند.

 هدیه متفاوت عمانی ها به رئیس جمهور ایران
 »هیثم بن طارق آل سعید« سلطان عمان در حاشیه سفر یک روزه رئیس جمهوری اسلامی ایران به این 
کشور، شمشیری زیبا به مهمان خود هدیه داد. آیت الله »سید ابراهیم رئیسی« صبح روز دوشنبه )دوم خرداد( 
در راستای تقویت دیپلماسی همسایگی و گسترش همکاری های سیاسی، اقتصادی و فرهنگی به دعوت 
»هیثم بن طارق آل سعید«، سلطان عمان، به این کشور سفر کرده است. در حاشیه دیدار آیت الله رئیسی 
با آل سعید، شمشیری زیبا به رئیس جمهور کشورمان اهدا شد. عمانی ها رسم دارند به مهمان خاص خود 

هدایای ویژه ای بدهند.

پنجشنبه ۵ خرداد تعطیل رسمی نیست
 در پی تغییر روزعید فطر و حلول ماه شوال در روز سه شنبه 1۳ اردیبهشت، تعطیلی روز شهادت حضرت امام 
جعفر صادق - علیه السلام - در تقویم تغییر کرده است. پیش از این پنجشنبه پنجم خرداد ماه به دلیل سالروز 
شهادت حضرت امام جعفر صادق )ع( تعطیل اعلام شده بود اما با توجه به تغییر زمانی عید فطر، روز شهادت 
رئیس مذهب شیعه، در حال حاضر با جابه جایی در تقویم قمری به ششم خرداد ماه یعنی روز جمعه تغییر 

کرده است.بر این اساس، پنجشنبه ۵ خرداد تعطیل رسمی نبوده و روز عادی محسوب می شود.

جریمه 2۰۰ میلیارد تومانی شرکت تولیدکننده پوشک بچه
 رئیس سازمان تعزیرات حکومتی افزود: شاه کلید نظارت بر بازار، نظارت بر ضوابط قیمت گذاری است که 
وظیفه سازمان صمت است تا قیمت ها به یک باره چندین برابر نشود. به عنوان مثال یک شرکت تولید پوشک 
که تخلف افزایش قیمت بی ضابطه داشت، 200 میلیارد تومان محکومیت یافت. اصانلو با بیان  این که 40 
درصد تخلف ها، تخلف »عدم درج قیمت است« گفت: درست است که این تخلف هم مهم است اما برای 
مردم بیشتر این دغدغه وجود دارد که چرا به یک باره قیمت ها چندین برابر می شود و این موضوع در دولت 

قبل مورد غفلت بوده است اما در دولت سیزدهم بسیار مورد توجه بوده است. 

بازداشت ۳ عضو یک موسسه حقوقی به اتهام اخاذی 
 رئیس مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه از بازداشت سه عضو یک موسسه حقوقی و داوری که با وعده 
دریافت آراء تضمینی اقدام به اخاذی از مراجعه کنندگان می کردند، خبر داد. حجت الاسلام والمسلمین 
عبداللهی در جلسه شورای عالی قضایی  از دستگیری و بازداشت سه عضو یک موسسه حقوقی و داوری که 

با وعده دریافت آراء تضمینی اقدام به اخاذی از مراجعه کنندگان می کردند، خبر داد.

ویزای زائران اربعین حذف می شود
 معاون امنیتی انتظامی وزیر کشور با اشاره به گزارش سفیر ما در عراق در تتیجه مذاکرات با نخست وزیر و 
دولت این کشور گفت: دولت عراق اعلام کرد برای اربعین ویزا نخواهیم داشت و وزیر کشور عراق هم به زودی 
به تهران سفر خواهد کرد.مجید میراحمدی تصریح کرد: عراقی ها گفته اند که در چند روز آینده موافقت خود 

با حضور محدود بدون ویزای زائران عتبات عالیات از مرز زمینی را نیز اعلام می کنند.

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان قم خبرداد:

دستگیری متهمان سرقت از طلافروشی خیابان 
شهید بهشتی 

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان قم از دستگیری متهمان سرقت مسلحانه طلافروشی واقع در خیابان 
شهید بهشتی قم خبر داد.

حجت الاسلام و المسلمین حسن غریب از دستگیری متهمان سرقت مسلحانه طلافروشی واقع در خیابان 
شهید بهشتی قم خبر داد و اظهار داشت: این متهمان در تاریخ ۳1 فروردین سال جاری اقدام به سرقت 

مسلحانه از طلافروشی در خیابان شهید بهشتی قم کردند که در کمتر از یک ماه دستگیر شدند.
دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان قم با بیان اینکه این متهمان با رصد اطلاعاتی و اقدامات فنی در یکی 
از استان های غربی کشور دستگیر و بازداشت شدند، گفت: متهمان در تاریخ ۳0 فروردین به صورت شبانه 
مبادرت به سرقت خودروی پژو کرده و در روز بعد با خودروی سرقتی، اقدام به سرقت مسلحانه از طلافروشی 

خیابان شهید بهشتی کردند.
حجت الاسلام غریب، سرقت مسلحانه را عنوان اتهامی این متهمان خواند و افزود: از این سارقان که فاقد 

سابقه کیفری بودند، اسلحه و مقادیری طلا کشف و ضبط شده است.
این مقام قضائی با قدردانی از عوامل انتظامی در برقراری نظم و امنیت شهر، تصریح کرد: برخورد سخت، 

قاطع و بدون اغماض در انتظار برهم زنندگان نظم و امنیت عمومی خواهد بود.
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

احتکار ۴ تن و 9۲۰ کیلو آرد یارانه ای 
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف احتکار 4 تن و 920 کیلوگرم آرد یارانه ای در استان خبر داد 

 سردار بهادر اسماعیلی  اظهارداشت: در پی کسب خبری مبنی بر احتکار آرد در یک کارخانه، مأموران 
پاسگاه انتظامی شکوهیه به همراه عوامل بازرسی سازمان جهاد کشاورزی با هماهنگی مقام قضائی در محل 
حاضر و طی بازرسی صورت گرفته ۵0 کیسه آرد یارانه ی 40 کیلویی از نوع عرضه خارج از شبکه کشف کردند.
وی افزود: همچنین با تلاش مأموران کلانتری 20 فاطمی، طی هماهنگی با مقام قضائی در بازرسی از یک 

انبار حدود 2 تن و 920 کیلوگرم آرد یارانه ای کشف شد.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: در این 2 مأموریت 2 نفر متهم دستگیر و به همراه پرونده تشکیل 

شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.
سردار اسماعیلی تصریح کرد: از شهروندان مي خواهیم چنانچه اطلاعي از دپوي کالا دارند موضوع را از 
طریق شماره تلفن 110 اطلاع داده تا در اسرع وقت نسبت به پیگیري و برخورد قانوني با متخلفان اقدام شود.

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

کشف 3۰۰ هزار نخ سیگار قاچاق 
فرمانده انتظامی شهرستان از کشف ۳00 هزار نخ سیگار قاچاق طی بازرسی از یک دستگاه پراید خبر داد. 
 سرهنگ امیر مختاری اظهارداشت: در پی اعلام مرکز پیام مبنی بر وجود یک دستگاه پراید مشکوک در 
محله ای در هسته مرکزی شهر، بلافاصله موضوع در دستور کار مأموران کلانتری 12 شهید ایمانی قرار گرفت.
وی افزود: در ادامه با حضور مأموران در محل، طی بازرسی از خودرو موصوف ۳00 هزار نخ سیگار فاقد مجوز 
و قاچاق کشف و متهم دستگیر شد.  فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: در ادامه متهم به همراه پرونده 
تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.  سرهنگ مختاری از شهروندان 
خواست، موارد مشکوک را از طریق شماره تماس 110 به مرکز فوریت های پلیسی اعلام تا مأموران در کمترین 

زمان ممکن نسبت به بررسی موضوع اقدام کنند.

امور اقتصادی استانداری قم  معاون هماهنگی 
گفت: دانشگاه صنعتی این استان رتبه دوم اشتغال 
فارغ التحصیلان مقطع کارشناسی و رتبه نهم مقطع 
کارشناسی ارشد کشور را در سال 1400 به دست 

آورده است. 
محسن امیدیان روز دوشنبه در بازدید وزیر علوم، 
ابراز  قم،  صنعتی  دانشگاه  از  فناوری  و  تحقیقات 
امیدواری کرد که این روند در دانشگاه صنعتی قم 

همچنان ادامه داشته باشد.
به  مربوط  مشکلات  به  اشاره  با  ادامه  در  وی 
داشت:  اظهار  قم  صنعتی  دانشگاه  ساختمان 
مجموعه مدیریت استان نسبت به حل مشکلات 
مربوط به تامین زمین و مسائل موجود بین بهزیستی 

و این دانشگاه از ظرفیت تهاتر آمادگی دارد.

وی خاطرنشان کرد: دانشگاه صنعتی قم با مشکل 
این دانشگاه مواجهه است و  خوابگاه در محوطه 
علاوه بر این در خصوص اسناد مالکیت نیز معضلاتی 
بین این دانشگاه و اداره کل بهزیستی استان وجود 
دارد.  امیدیان با اشاره به برخی مشکلات واحدهای 
آموزشی و علمی استان، گفت: درحالیکه دانشگاه 
صنعتی و پارک علم و فناوری قم با مشکل زمین 
روبه رو هستند که در برخی از دانشگاه های دیگر 
استان حدود 100 هکتار زمین جهت تهاتر وجود 
دارد. رییس دانشگاه صنعتی قم نیز در این بازدید 
بیان کرد: دانشگاه صنعتی قم از سال 8۷ تاسیس 
شده و هم اکنون در قالب سه دانشکده مهندسی 
برق و کامپیوتر، مهندسی مکانیک و فنی و مهندسی 
مشغول فعالیت است؛ چشم انداز مهم این دانشگاه 

قرارگیری در بین 10 دانشگاه صنعتی برتر کشور 
افزود:  هم  افق 1404 است. جلال رضایی نور  در 
اکنون افزون بر 2 هزار دانشجو بهمراه ۷2 هیات 
علمی در دانشگاه صنعتی قم مشغول فعالیت های 
علمی و مهندسی هستند؛ ۷0 درصد دانشجویان 
این دانشگاه غیربومی می باشند. وی تاکید کرد: 
جامعه دانشگاهی صنعتی قم می کوشد تا با ارتباط 
موثر با صنعت استان یک گام بلند به سوی ایران 
خودکفا بردارد؛ همانطور که مقام معظم رهبری در 
بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی به جوانان و پژوهش 
تاکید ویژه ای داشتند. ما بر خود واجب می دانیم که 
به عنوان دانشگاهی کارآفرین با اجرای طرح های 
و  اشتغال  صنعت،  همیار  طرح  جمله  از  خلاقانه 

خودباوری را به ارمغان آوریم.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم خبرداد:

دانشگاه صنعتی قم در رتبه دوم اشتغال فارغ التحصیلان مقطع کارشناسی 

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم خبرداد:

آغاز طرح ضربتی جمع آوری و 
ساماندهی متکدیان و کودکان کار 

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم از آغاز طرح ضربتی 
جمع آوری و ساماندهی متکدیان و کودکان کار از سطح شهر از اول خردادماه در 

قم خبر داد.
احمدرضا شفیعی در نشست مشترک با مسئولین یگان انتظامی و اجرایی 
و  مذهبی  خاص  موقعیت  لحاظ  به  قم  مقدس  شهر  کرد:  اظهار  شهرداری  
جغرافیایی خود از جایگاه ویژه ای در بین کلان شهر برخوردار بوده و ضرورت 
برنامه ریزی دقیق و مؤثر در جهت ارائه خدمات مطلوب به زائرین و مجاورین شهر 
کریمه اهل بیت حضرت فاطمه معصومه )س( بخصوص در بحث کاهش تخلفات 

شهری و آسیب های اجتماعی از اولویت های مجموعه مدیریت شهری است.
مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم ادامه داد: آسیب های 
اجتماعی ناشی از فعالیت غیرمجاز افراد سودجو که با سوءاستفاده از احساسات 
و عواطف انسانی به عناوین و شیوه های مختلف حقوق سایر شهروندان را مورد 
تعدی قرار داده و به اشکال گوناگون مبادرت به تکدی گری می کنند که ساماندهی 

این موضوع در دستور کار قرار گرفته است.
جمع آوری  ضربتی  طرح  نخست  فاز  خصوص  همین  در  اینکه  بیان  با  وی 
متکدیان و کودکان خیابانی از ابتدای خردادماه به مدت یک هفته اجرا می شود، 
افزود: در این طرح علاوه بر فعالیت گسترده اکیپ های جمع آوری، واحدهای 
پیشگیری و رفع تخلفات شهری مناطق 8 گانه نیز اقدامات نظارتی خود را در 
سطح شهر بخصوص پیرامون حرم مطهر و مسجد مقدس جمکران به طور مستمر 
و گسترده خواهند داشت و در همین راستا جلسات متعدد و هماهنگی های کامل 

بین دستگاه های قضایی و انتظامی و مرتبط استانی صورت گرفته است.
شفیعی در ادامه ضمن قدردانی از اهتمام ویژه دادستان و معاونین دادستانی 
در راستای کاهش آسیب های اجتماعی و رفع تخلفات شهری که نقش بسزایی 
در جهت تأمین رفاه و امنیت زائرین و مجاورین را داشته است، تصریح کرد: در 
این طرح اداره کل پیشگیری و رفع تخلفات شهری با بهره گیری از گشت ویژه و 
نامحسوس ستاد و ناظرین عالی و مأموران رفع تخلفات شهری مناطق با بررسی 
و نظارت در سطح شهر با هرگونه تخلفات شهری به خصوص فعالیت متکدیان و 

کودکان خیابانی برخورد قاطع خواهد کرد.
وی با تأکید بر اینکه حضور متکدیان و کودکان خیابانی در سطح شهر علاوه بر 
اینکه چهره شهر را آلوده و مخدوش می سازد، بستر ارتکاب جرم و جنایت را نیز 
مهیا می کند، عنوان کرد: این متکدیان که غالباً از استان های هم جوار هستند، 
با سوءاستفاده از احساسات دینی و عواطف مذهبی شهروندان مبادرت به تکدی 

گری نموده و روزانه از این راه درآمدهای زیادی را عاید خود می کنند.
مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم یادآور شد: اگر شهروندان 
به جای کمک به این گونه اشخاص کمک های خود را به نهادهای خیریه و حمایتی 
معتبر در سطح شهر ارائه دهند، قطعاً به دست نیازمندان واقعی خواهد رسید، ولی 

با کمک به متکدیان زمینه سوءاستفاده و فعالیت بیشتر آن ها را فراهم می کنند.
وی اضافه کرد: بر اساس مصوبه شورای عالی اداری، آئین نامه ای به منظور 
اصلاح ساختار و ایجاد هماهنگی در فعالیت دستگاه های اجرایی در خصوص 
مبارزه با تکدی گری، جمع آوری، شناسایی و تعیین وضعیت این افراد تعیین و 
تصویب گردیده و دستگاه های مربوطه موظف به انجام آن هستند که به حمدالله 
بین دستگاه های  تعاملاتی که  و  راه اندازی مرکز غربالگری  زمان  از  استان  در 
مختلف عضو اتفاق افتاده گام های ارزنده ای در جهت کاهش قابل توجه این 
آسیب ها در سنوات اخیر شاهد بودیم که برای حفظ و بهبود این وضعیت نیاز به 
عزم و همبستگی بیشتر کلیه دستگاه های مرتبط بوده تا شهری درشان زائرین و 

مجاورین کریمه اهل بیت ایجاد گردد.
شفیعی در پایان اظهار داشت: یقیناً مشارکت مردمی عامل اصلی موفقیت هر 
برنامه و طرحی بوده که بنابراین در راستای همیاری در این طرح نیز شهروندان 
می توانند با اهداء کمک های خود به نهادهای و دستگاه های خیریه شناخته شده 
سطح شهر آن را به دست نیازمندان واقعی برسانند و از هرگونه کمک به متکدیان 

خیابانی جداً خودداری کنند و در ایجاد فضای آرام و سالم در شهر سهیم باشند.
 

رئیس کمیسیون فرهنگی، اجتماعی شورای اسلامی شهر قم :

مدیریت شهری به تنهایی نمی تواند 
مشکلات فرهنگی را برطرف نماید

رئیس کمیسیون فرهنگی، اجتماعی شورای اسلامی شهر قم گفت: یکی از 
بخش های مدنظر در این موضوعات جاری، مشکلات فرهنگی است که مدیریت 

شهری به تنهایی امکان رفع آن را ندارد.
مصطفی ملایی در جلسه کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر 
قم، با اشاره به سخنان رهبر معظم انقلاب در خصوص جایگاه قم در کشور اظهار 
داشت: “قم مذهبی ترین شهر کشور و پایگاه و خاستگاه بزرگترین انقلاب دوران 
معاصر است”؛ شهر مقدس قم دارای مزیت های ممتاز و خاص است که این شهر 

را باید متمایز از سایر شهرها موردتوجه قرار داد.
وی بابیان اینکه آسیب هایی در شهر قم دیده می شود که درشان مردم شریف قم 
و جایگاه این شهر به عنوان حرم اهل بیت )ع( و شهر عش آل محمد )ص( نیست 
و گفت: یکی از بخش های مدنظر در این موضوعات جاری، مشکلات فرهنگی 
است که مدیریت شهری به تنهایی امکان رفع آن را ندارد؛ مانند تحول در رفتار و 
فرهنگ شهروندی و … که در این میان نگاه دیگری نیز ناظر به ارتقاء و اصلاح 

نیز مدنظر است. 
رئیس کمیسیون فرهنگی، اجتماعی شورای اسلامی شهر قم با اشاره به اینکه 
یکی از محفل های که این امکان را برای مجموعه مدیریت شهری در مسیر اصلاح 
و ارتقاء طبق آیه 18 سوره توبه فراهم کرده ظرفیت مساجد است، افزود: طبق 
جایگاه متعالی مسجد در دین مبین اسلام و رهبر کبیر انقلاب اسلامی که مساجد 
را سنگر انقلاب معرفی نمودند، توجه به این ظرفیت مدنظر شورای اسلامی شهر 

قم است.
وی خاطرنشان کرد: ظرفیت مسجد در دوران دفاع مقدس و به ویژه در سنوات 
اخیر در زمینه مواسات و همدلی جاری بوده است که این موارد باعث شد که 
با مدیریت شهری در جهت کاهش  این ظرفیت در هم نوایی  از  بهره گیری  با 
آسیب های اجتماعی، مأموریت های شهرداری و از سوی دیگر رشد اعتقادی 
اصحاب هدف جلسات متعددی برگزار کنیم تا درنهایت انتفاع این مهم برای شهر 

قم باشد.
 ملایی با اشاره به مصوبات این جلسات تصریح کرد: اعطای کمک های مادی 
به مساجد در جهت برگزاری برنامه های هدف، بازنگری در دستورالعمل حمایت 
از مساجد، برپایی نمایشگاه های موضوعی با کمک کانون مساجد، استفاده از 
ظرفیت بی بدیل مساجد در طرح های شهری و تقویت برنامه های مشترک ازجمله 

مصوبات این جلسات بوده است.
  

سرپرست منطقه هشت شهرداری قم خبرداد:

بزودی پروژه خط دوم بلوار ابوطالب 
پردیسان به بهره برداری می رسد

سرپرست منطقه هشت شهرداری قم از بهره برداری از پروژه خط دوم بلوار 
ابوطالب پردیسان در آینده ای نزدیک خبر داد.

محمدحسین علی اکبری با اشاره به اهمیت توجه به مباحث ترافیکی اظهار 
داشت: پروژه بلوار ابوطالب ازجمله پروژه های مهم پردیسان بوده که خط دوم این 

پروژه در راستای روان سازی ترافیکی در این محور انجام شده است.
سرپرست منطقه هشت شهرداری قم ادامه داد: این محور تردد شهروندان در 
محلات مسکن مهر را به جاده ورجان و همچنین بلوار امام صادق)ع( و بلوار غدیر 

را تسهیل می کند.
وی در ادامه مختصات این پروژه را موردتوجه قرار داد و افزود: این پروژه به 
طول 2هزار متر بوده که عملیات جدول گذاری، زیرسازی و روکش اسفالت در آن 

انجام شده است.
علی اکبری هزینه احداث این پروژه را 60میلیارد ریال عنوان کرد.

 وزیرعلوم، تحقیقات و فناوری گفت: به دلیل جایگاه علمی ویژه قم و تمایل و رغبت 
قابل توجه دانشجویان ایرانی و غیرایرانی برای تحصیل در دانشگاه های این استان باید 

زیرساخت های علمی، آموزشی و تحقیقاتی آن به نحو شایسته ای تامین شود. 
محمدعلی زلفی گل روز دوشنبه در دیدار با مسئولان دانشگاه های قم در دانشگاه 
محور  در  طرفی  از  و  است  ایران  مذهبی  پایتخت  قم  افزود:  استان،  این  صنعتی 
مواصلاتی 1۷ استان کشور قرار گرفته که این مساله ضرورت تجهیز و بروزرسانی 

زیرساخت های آموزشی و علمی را دو چندان نموده است.
وی  در ادامه با اشاره به ظرفیت های دانشگاه صنعتی قم، تصریح کرد: این دانشگاه 
به دلیل نزدیکی به شهرک های صنعتی می تواند نقش موثری در ایجاد ارتباط بین 

صنعت و دانشگاه و افزایش ظرفیت اشتغال داشته باشد.
زلفی گل اظهار داشت: به وعده هایی که در ابتدای تاسیس دانشگاه صنعتی قم داده 
شده عمل نشده است و اگر قرار بود این دانشگاه امروز تاسیس شود وزارت علوم اجازه 

نمی داد  در یک زمین اختلافی دایر شود.
تاکید بر رفع مشکلات زیر ساختی دانشگاه صنعتی 

 وی با انتقاد از نبود خوابگاه دانشجویی در محوطه دانشگاه صنعتی قم، اظهار 
داشت: خارج از مجموعه بودن خوابگاه دانشجویی این دانشگاه غیرقابل قبول است و 

باید این وضعیت به صورت مطلوبی مدیریت و مشکلات کنونی برطرف شود.
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری خاطرنشان کرد: در سطح هیات دولت تلاش خواهیم 
کرد تا مشکلات کنونی این دانشگاه از نظر زمین و صدور اسناد مالکیت به نحو 

شایسته ای برطرف شود.
وی عنوان کرد: دانشگاه صنعتی قم در حدود 1۵ سال فعالیت روند روبه رشدی را 

طی کرده و از جهات مختلف کمی و کیفی توسعه یافته است.
وی در پایان خاطرنشان کرد: وزارت علوم از توسعه کمی و کیفی دانشگاه هایی که 

شرایط لازم را داشته باشند، حمایت می کند.
حلقه های ارتباط حوزه و دانشگاه نزدیک تر شود

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری همچنین  در بازدید از پژوهشگاه حوزه و دانشگاه 
انتشار مجلات و طرح های پژوهشی  با  درقم،  گفت: پژوهشگاه حوزه و دانشگاه 
مشترک و تالیف کتاب های درسی گروهی حلقه های اتصال بین این دو نهاد علمی و 

آموزشی به یکدیگر نزدیک تر کند. 
محمدعلی زلفی گل افزود:  یکی از کارکردهای اصلی پژوهشگاه حوزه و دانشگاه 
ایجاد ارتباط و اتصال این دو نهاد علمی است که خلاء آن بویژه در ابتدای انقلاب 

اسلامی بیشتر احساس می شد.
فعالیت های  در  بیشتر  توفیق  برای  دانشگاه  و  پژوهشگاه حوزه  اضافه کرد:  وی 
پژوهشی ورود جدی تری به ظرفیت قانونی و ردیف بودجه ۵0 درصدی و فعالیت های 

مشترک علمی داشته باشد.
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری با اشاره به فعالیت و افق این پژوهشگاه در ورود جدی تر 
در عرصه بین الملل، گفت: پژوهشگاه حوزه و دانشگاه بعنوان یکی از زایش های 

انقلاب اسلامی باید به جایگاه واقعی خود در کشور دست پیدا کند.
زلفی گل گفت: وزارت علوم، تحقیقات و فناوری نسبت به واگذاری پروژه های کلان 
ملی به پژوهشگاه حوزه و دانشگاه و مهندسی معکوس علمی این قبیل از مراکز علمی 

و پژوهشی نگاه مثبتی داشته و از آنها حمایت می کند.
تاکید بر حمایت از افراد خلاق برای تبدیل ایده به محصول

 وزیر علوم، تحقیقات و فناوری همچنین  درحاشیه بازدید از دانشگاه صنعتی قم 
درجمع خبرنگاران گفت: هم اکنون حدود 6 هزار و ۵00 شرکت دانش بنیان در کشور 
وجود دارد و وزارت علوم در مسیر بسترسازی مناسب برای جذب افراد صاحب ایده و 
خلاق و تبدیل آن به محصول را دنبال می کند.  محمدعلی زلفی گل بیان کرد: حمایت 
از شرکت های دانش بنیان مجوزدار توسط صندوق نوآوری و شکوفایی با ارائه تسهیلات 
در حال انجام است و صندوق های پژوهش و فناوری نیز در سطح شهرستان ها امر 
حمایت از شرکت های دانش بنیان را بر عهده دارند. وی با تاکید بر حمایت وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری از شرکت های دانش بنیان، اظهار داشت: برای سرعت بخشی به 
رویش توسعه دانش بنیان ها، توسعه پارک های علم و فناوری، مراکز رشد و پردیس های 
فناوری در دستور کار وزارتخانه است؛ وزارت علوم از تاسیس پردیس های فناوری در 
نهاد و ارگان هایی که شرایط لازم را داشته باشند حمایت و تلاش می کند تا شرایطی را 
بوجود بیاورد که افراد صاحب ایده بتوانند با قرارگیری در این مراکز مسیر تبدیل ایده 
به پدیده را طی کرده و برای تولید محصول انبوه به پارک های علم و فناوری و معاونت 

علمی ریاست جمهوری معرفی می شوند.

وزیر علوم در دیداربا مسئولان دانشگاه های قم خواستارشد: 

تامین زیرساخت های علمی، آموزشی و تحقیقاتی قم

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم از اجرای 
کامل رومینگ صوت و دیتا در یازده روستای این استان 

خبر داد. 
روستاهای  در  فوق  طرح  افزود:  غلام پور  جواد 
موقوفه  البرز،  قشلاق  ملک،  قشلاق  خاتون،  تاج 
گلپایگانی، صفرآباد، سفید کوه، نایه، آمره، فرج آباد، 

کهندان و مهرزمین اجرا شده است.

وی با بیان این مطلب که استان از پوشش 99.9 
 9۷ و  سوم  نسل  درصدی   98 دوم،  نسل  درصدی 
درصدی نسل چهارم کارور اول برخوردار است افزود: 
این استان دارای پوشش 9۷.96 درصدی نسل دوم، 
9۵.12 درصدی نسل سوم و 90.94 درصدی نسل 

چهارم کارور دوم می¬ باشد.
غلام پور ادامه داد: ادامه تمرکز فعالیت بخش دولتی 

در  سیار  ارتباطات  کیفیت  ارتقای  بر  خصوصی  و 
روستاها خواهد بود.

 همچنین طی نشستی به  صورت آنلاین و با میزبانی 
اداره کل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم، برنامه توسعه 
اشتغال حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات با هدف 
توسعه اقتصاد دیجیتال برای فعالان و کسب وکارهای 

این حوزه تشریح شد.

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم  خبرداد:
اجرای کامل رومینگ صوت و دیتا در ۱۱ روستای قم 

 کندی اینترنت

طرح:حسین نقیب

معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران از عملکرد ضعیت در حوزه نماد و 
محصولات مهدوی انتقاد کرد. 

حجت الاسلام یاسین حسین آبادی پیش از ظهرروزدوشنبه در آئین اختتامیه 
جشنواره مهدویت که در تالار شهید مطهری دانشگاه قم برگزار شد، با اشاره به 
اینکه ورود یک فرهنگ در هر جامعه و گسترش آن با نماد است، اظهار کرد: 
نماد و محصولات در راستای معرفی یک فرهنگ تاثیر بسیاری دارد و اگر این 
نماد در جامعه گسترش پیدا کند، آن جامعه آمادگی لازم برای تبدیل شدن به 
باورهای مردم را پیدا می کند. وی با بیان اینکه اندیشه و تفکر مهدویت زیربنا و 
اصل و اساس نظریه ولایت فقیه است، عنوان کرد: مهدویت ریشه این نظام و 
کشور است و اگر در مسیر 40 ساله گذشته به این اصل توجهی نکردیم، به اصل 
و اساس انقلاب توجهی نکرده ایم. معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران 
با اشاره به اینکه مهم ترین عنصر امیدبخش در عالم، اعتقاد و توجه به منجی 
است، مطرح کرد: مقام معظم رهبری در یکی از دیدارهای خود بیان کرده اند 

که مهدویت یک نقطه وحدت میان جامعه تشیع و اهل سنت است.

وی با بیان اینکه متاسفانه در حوزه نماد و محصولات مهدویت عملکرد خوبی 
نداشته ایم، خاطرنشان کرد: متاسفانه بعد از گذشت بیش از 40 سال از انقلاب 

اسلامی یک فیلم درجه یک از امام زمان)عج( نداریم.
که  است  نمادها  با  امروز  اینکه  به  اشاره  با  آبادی  حسین  الاسلام  حجت 
فرهنگ ها گسترش پیدا می کنند، تصریح کرد: متاسفانه اگرچه جشنواره های 
از  مهدویت  که  می شود  کم تر  اما  می شود،  برگزار  کشور  سطح  در  بسیاری 

موضوعات آن باشد و این موضوع نیز غربت امام زمان)عج( را می رساند.
امام  نام  با  مردم  از  گره گشایی  و  اجتماعی  مباحث  اگر  اینکه  بیان  با  وی 
زمان)عج( گره بخورد در رشد جامعه تاثیر بسیاری دارد، یادآور شد: جشنواره ای 
که به طور تخصصی فعالیت خود را در راستای مهدویت آغاز کرده است که را 

به فال نیک می گیریم که امیدواریم هرسال شاهد پیشرفت بیش تر آن باشیم.
معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران با اشاره به اینکه از هر جشنواره سه 
انتظار وجود دارد، ابراز کرد: جریان سازی در جامعه، تولید آثار فاخر و تکریم 

هنرمندان سه وظیفه ای است که هر جشنواره ای می تواند آن ها را دنبال کند.

انتقاد معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران از برخی کم  کاری ها؛

 هنوز یک فیلم درجه یک از امام زمان)عج( نداریم


